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Pozdrav svima ! (Aplauz). 
 

 Začas je proteklo godinu ili dve otkad sam poslednji put bio u Sidneju. Poslednji put kad 
sam dolazio, to je bilo u vreme Fa-konferencije. U to doba nije bilo tako puno učenika i 
podučavanje Dafe se svodilo na kineske učenike. Sada ima više ljudi, i nakon izvesnog perioda 
kultivacije, osećam da ste sposobni da shvatite Fa iz Fa. Dok se kultivišete, svakako ćete imati 
mnoga pitanja da postavite i na njih biste hteli da dobijete odgovore. Budući da sam ovom 
prilikom došao na konferenciju, čini mi se da bih zaista mogao da odgovorim na neka pitanja i 
razrešim vam neke stvari. Trenutak je vrlo dobar, pa sam odlučio da dođem i sretnem se sa 
svima. 

 
Tokom ovog perioda, situacija sa kultivacijom u Australiji je bila relativno dobra. Iako i dalje 

ima nekih manje jasnih shvatanja u vezi sa Fa-principima u kultivaciji, sveukupna situacija je 
dobra. Danas pre svega želim sve da vidim, i usput prodiskutujem o nekoliko problema. Kad 
završim sa današnjim predavanjem, uglavnom ću slušati vaša iskustva, a sutra popodne ću 
iskoristiti vreme da odgovorim na vaša pitanja. Sva pitanja možete napisati na parčetu papira i 
proslediti organizatorima, koji će ih onda dati meni, a ja ću vam na njih odgovoriti.  

 
Treba ispuniti jedan uslov da bi se dobio odgovor na pitanje. Ja sam tu da bih odgovorio na 

pitanja učenika Falun Dafe u vezi s kultivacijom, a ne da odgovaram na pitanja o stvarima koje 
se dešavaju u društvu običnih ljudi, ili druga pitanja o ljudskom društvu. Na ta pitanja ne mogu 
odgovoriti, i pošto sam trenutno odgovoran samo prema svojim kultivatorima, ne želim da se 
petljam u državnu politiku, zakone i regulativu. Dok obavljam ovaj poduhvat, moram biti 
odgovoran prema ljudima, i istovremeno moram voditi računa o odgovornosti prema društvu. 
Razvoj običnog ljudskog društva je predodređen i napreduje prema sopstvenoj zakonitosti, a ja 
neću da se mešam u te stvari. 

 
Sada ću govoriti o nekoliko stvari. Svi znaju da uvek kad se sretnem sa učenicima, ja pričam 

o jednoj temi, naime, svima kažem da više čitaju knjigu, više da uče Fa. Iako svi znaju da ću 
pričati o tome, ipak ću govoriti o tome, jer ako hoćete da napredujete u Dafi, čitanje knjige i 
učenje Fa je od najveće važnosti. Ako Dafu koju danas širim tretirate kao običan, standardan 
čigong, onda činite groznu grešku. Ako želite da imate zdravo telo, možete otići u bolnicu da 
vam tretiraju zdravstvene probleme, ili možete dobiti tretman drugim medicinskim sredstvima. 
Ako je zdravlje vaša jedina briga, onda jednostavno treba da odete kod njih na lečenje. Ja se ne 
bavim isceljenjem. Ja vas vodim ispravnim putem kultivacije, i hoću da idete svetlim putem. 
Nije dozvoljeno zarađivati novac od Dafe lečenjem. Ja vas vodim najčistijim putem. Da bi se 
istinski uzdiglo kroz kultivaciju, mora se istrajati u učenju Fa. 
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Rekao sam da su um i materija jedno. U filozofskim krugovima se već dugo vremena, širom 
sveta, neprekidno raspravlja i spori da li prvo dolazi materija ili ideja. Dao sam vam puno 
primera. Sada znamo da se misao koja se generiše kad ljudi misle o nečemu manifestuje kao 
materija. Pa nije li to onda ono što je ideja? To znači da su ideja i materija jedno. Celokupan 
kosmos, od najmikroskopskijeg do najmakroskopskijeg, od najmanjeg do najvećeg, i čestice sve 
materije, sve sadrži poseban kvalitet, naime Džen, Šan, Ren. Onda ova Džen, Šan, Ren—
karakteristika kosmosa—ograničava svaki aspekat svake stvari na različitim nivoima kosmosa. 
Materija je zapravo sačinjena od ovog posebnog nematerijalnog kvaliteta. Materija i ideja su, 
prema tome, jedno isto. 

 
Neki ljudi imaju pogrešno razumevanje. Oni kažu, “Kad vežbam čigong, ja samo vežbam 

čigong, i nema potrebe da uzdižem svoj šinšing i čitam knjige.” Ovo je najvažniji problem, o 
kom vam govorim. S takvim razmišljanjem osoba se nikad neće moći uzdići, i nije moguće 
osloboditi se bolesti samo vežbanjem čigong pokreta. Ovo u Kini shvataju čak i mnogi obični 
ljudi. Ako ne učite Fa, tj. ne čitate knjigu, ako ne shvatate principe u pozadini, ako ne možete 
ponovo uzdići svoj moralni standard, ne možete popraviti svoj šinšing i postati dobra, bolja 
osoba, onda ćete imati bolesti.1 Zbog toga što su ljudi takvi, oni će imati bolesti, i samo kad 
prevaziđeš obične ljude, bićeš zaista oslobođen bolesti. Nije moguće prevazići obične ljude samo 
vežbanjem nekoliko pokreta, i slično. Samo ako istinski shvatite Fa-principe, uzdignete sopstveni 
um i domen, postanete bolja osoba—dobra osoba koja je prevazišla obične ljude, što će reći 
izuzetna osoba—vi nećete biti pogođeni bolestima, kojima obični ljudi treba da budu pogođeni. 
To je princip. Sada pričam o tome kako se zaista možemo osloboditi od bolesti samo ako danas 
postanemo bolji ljudi i prevaziđemo prosečne, svakodnevne ljude. Onda, ako hoćete da se 
kultivišete na više domene, zar ne treba da postoje još viši zahtevi? Biti bez bolesti nije isto što i 
biti neko ko se kultiviše u visokim domenima, već to znači da ste vi neko ko je na višem 
moralnom nivou od običnih ljudi. Ono što ja tražim od vas je da prevaziđete obične ljude, da se 
još više uzdignete—što će reći da budete još bolja osoba, osoba sa višim moralnim vrednostima. 
Samo na ovaj način se možete uzdići kroz praksu kultivacije. 

 
Trenutno neki praktikanti, koji nisu kineskog porekla, ne pridaju puno značaja učenju Fa i ne 

razumeju ga mnogo dobro. Ono što sam upravo rekao možda vam je razjasnilo stvari. Pošto su 
čigong pokreti samo dodatni metod kultivacije, oni apsolutno ne igraju fundamentalnu ulogu. 
Ako se vaš šinšing ne uzdigne i vaš domen ne uzdigne na viši domen, bez obzira koliko radite 
pokrete u vežbama, nećete se uzdići. Samo kad je vaš šinšing dostigao standard određene visine, 
možete postići napredak i biti bez bolesti. Samo ako se držite viših, boljih zahteva možete postati 
neko ko je prevazišao obične ljude i ko tako više nije obična osoba. Jer kod ljudi u 
konvencionalnom društvu, njihove misli, postupci i dela, kao što svako može da vidi, postoje 
radi njihove sebične koristi. Oni su izuzetno sebični, čak do tačke da se koriste sva neophodna 
sredstva da bi se ostvarila lična korist. Takođe, ovo je period vrlo degenerisanih moralnih 
vrednosti. Ako ste isti kao svakodnevna osoba, možete li se izlečiti od bolesti samo vežbajući 
vežbe? Nema šanse! Ako ste isti kao obični ljudi, možete li postati izuzetna osoba samo 
vežbanjem pokreta? To je apsolutno nemoguće. Zato svi moraju čitati knjigu! Jer kad vaš 
duhovni domen i razmišljanje nisu dostigli tako visok standard, vaše bolesti neće biti izlečene, 

                                                
1  Prim.prev: Kineski izraz za “bolest” ovde obuhvata širok spektar zdravstvenih problema, uključujući bol u 
leđima, artritis, probleme sa vidom itd. 
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niti ćete dostići visok domen. Zato ja svima kažem da više čitaju knjigu, i pričam o suštinskoj 
potrebi da se čita knjiga. 

 
Fa vas može voditi u napretku na različitim nivoima. Knjiga, Džuan Falun, je knjiga koja 

svima omogućuje da sistematski vežbaju, pa je ona od najveće važnosti. Bez obzira da li ste 
kultivator ili niste, čitanje Džuan Faluna će vam omogućiti da shvatite kako da se ponašate. Jer 
današnje čovečanstvo nije sputano nikakvim moralnim standardima, i ustalo je protiv tradicije i 
starih načina razmišljanja. Što više važnosti ljudi poklanjaju stvarnosti pred sobom, oni više gube 
čovekovu prvobitnu prirodu—stvari koje su urođene i najbolje. Ljudi bez moralnih ograničenja 
se ponašaju kako hoće, i to se ne može dopustiti. Degeneracija čovečanstva je već dovela 
čovečanstvo u smrtnu opasnost. Kasnije u predavanju ću vam svima objasniti i odgovoriti na 
pitanja vezana za ovo. 

 
Sada ću govoriti o nekoliko specifičnih problema. Kad se vežba među običnim ljudima, često 

se imaju mnoge vezanosti koje se ne mogu otpustiti; ovde se govori o specifičnim pitanjima u 
kultivaciji. Mnogi ljudi naprosto ne puštaju svoje vezanosti, i čak i kad one proizvedu da čovek 
postane sluđen, nečist u glavi, oni i dalje ne shvataju. Tokom hiljada godina niko nije govorio o 
tome kako se zaista kultivisati. Svi znaju da kultivacija uključuje sedenje s prekrštenim nogama. 
Kao što znate, puno je starijih žena u ruralnoj Kini, koje sede na svom krevetu cele godine, šiju 
odeću i krpe krpenu obuću. Kad bi bilo tako jednostavno [kao sedeti sve vreme], onda bih ja 
rekao da sve one treba da postanu bogovi. Ta pozitura je samo dodatni metod. Ako ne radite 
kultivacione vežbe i samo sedite s prekrštenim nogama, onda se to utoliko pre smatra za ništa, jer 
tu nema nijednog elementa kultivacije. Zato vam ja kažem da treba razumete Fa-principe i čitate 
knjigu dok se kultivišete. Vaš cilj je da se uzdignete na još više domene. Kako se uzdižete? Kroz 
oslobađanje od loših misli koje imate među običnim ljudima, oslobađanjem od takmičarskog 
duha običnih ljudi, na primer. Radi sićušne, beznačajne koristi, ljudi povređuju jedni druge. 
Presrećni zbog malo koristi i u agoniji zbog malo gubitka, sprečeni da dobro spavaju ili jedu 
zbog toga, unesrećeni ljudskim bolestima od glave do pete, kakav zamoran život vi vodite! 
Postoje li ljudi na ovom svetu samo zbog ovog? 

 
Sad kad svi ovo jasno shvataju, zašto zaista ne možete da se oslobodite svojih vezanosti 

onako kako kultivator to čini? Budite kultivator otvoreno i dostojanstveno. Ja sam često govorio 
da dok se osoba kultiviše u pravednom Fa, prvo što morate postići je da ne uzvratite kad vas 
udare, ili uvrede. Zašto onda, kad u kultivaciji naiđete na konflikte, vi naprosto ne možete da se 
oslobodite te vezanosti? Kad drugi kažu o vama stvari koje nije prijatno čuti, zašto postanete 
nesrećni? Kad postanete nesrećni, ne odbijate li u svom srcu da prihvatite priliku da se kultivišete 
i unapredite? Ne težite li jednostavno istoj vrsti sreće kao obični ljudi? Niste li onda obična 
osoba?! U tom času treba misliti: “Zašto sam ja nesrećan? Kad me drugi kritikuju, ja postanem 
nesrećan—ne težim li nečemu?” Ali ako želite da svi budi dobri prema vama i da živite ugodan 
život među običnim ljudima, kako ćete se popraviti? Ako se ne oslobodite ljudskih stvari, kako 
se možete popraviti i uzdići? Upravo iz tog razloga se ne možete popraviti i uzdići. Treba istinski 
da se oslobodite ovih stvari—vezanosti koje ljudi ne mogu da puste. 

 
Ali što se tiče ove Dafe koju danas kultivišete, ja sam u potpunosti uzeo u obzir to kako se 

ljudi sa normalnim poslom u društvu mogu kultivisati dok danas i dalje borave u svetu. Pa dok 
kultivišete Dafu možete imati svoj posao, možete imati svoj biznis, i možete imati sav svoj 
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porodični život i društvene aktivnosti. Širenje i kultivacioni oblik Dafe unutar običnog društva 
neće omesti vašu kultivaciju - ja sam ovo potpuno uzeo u obzir. Dafa koju prenosim direktno 
cilja na um, a vaše vezanosti treba eliminisati usred materijalnog dobitka, mada vi nećete 
obavezno izgubiti u materijalnom smislu. Jer ja sam sagledao da ta stvar sama ništa ne znači. 
Ako ste veoma bogati i kuća vam je sagrađena od zlatnih cigli, a vama ipak nije draga u srcu već 
na to gledate olako, onda bih ja rekao da je to slučaj odsustva vezanosti za materijalno bogatstvo. 
To znači da Dafa traži da se izmeni razmišljanje osobe, a ne da se izgube fizičke stvari. Naravno, 
po putanju testiranja čovekovih misli, ta vrsta ozbiljnog testa mora se desiti da bi se videlo 
koliko je jaka vaša težnja prema materijalnom dobitku, da bi se videlo koje stvari smatrate 
važnim. Svako zna da među učenicima Dafe ima poslovnih ljudi, pa čak i onih koji su uključeni 
u krupan biznis. Oni su kultivatori, i oni su dobri ljudi na svojim radnim mestima. Oni ne varaju, 
niti obmanjuju ljude, a posao im ipak ide vrlo dobro. Oni se takođe ne posvećuju tome kao 
obični ljudi—do tačke kad ne mogu dobro da spavaju ili jedu—ali svi oni su veoma dobri u 
poslu. Sadašnji period ekonomske recesije posebno ističe ono što izdvaja kultivatore. Kad osoba 
dostigne standard za kultivaciju desiće se izuzetne stvari poput ove. 

 
Ovo o čemu sam upravo govorio su vezanosti koje opstruiraju kultivaciju. Kad mnogi među 

vama, mojim učenicima, uđu u sukob i naljute se, jeste li pomislili na to da je vaša ljutnja 
usmerena na obične ljude? Razmislite, bude i bogovi—ta veličanstvena prosvetljena bića—da li 
bi se ona ljutila na ljude? Apsolutno ne. Jer ona nisu na nivou ljudi i nemaju emocije (čing) kao 
obični ljudi. Kako bi sebe mogla staviti među obične ljude? Kad se u sukobima ponašate kao 
obični ljudi, onda ste na istom nivou, u istom domenu, kao obični ljudi. To će reći, vi ste jedan 
od običnih ljudi. Samo kad niste kao oni, tada niste jedan od njih. Onda naravno da ćete odavati 
utisak tolerancije i ogromnog kapaciteta za opraštanje. Obični ljudi će to tako videti, ali zapravo, 
to je manifestacija vašeg nivoa šinšinga u kultivaciji. Pa, bez obzira na okruženje ili okolnosti u 
kojima nailazite na probleme, u svim postupcima morate sačuvati blago i milostivo srce. Ako 
niste u stanju da volite svog neprijatelja, onda ne možete dostići Ispunjenje. (Aplauz) Zašto onda 
kad vas obična osoba naljuti, vi joj ne možete oprostiti?! Već se svađate i borite s njom kao 
običan čovek? Ne važi li ovo i za interakciju između praktikanata? 

 
Kad vam se predaju principi, vi ih shvatite. Ovo što vam govorim su Fa-principi, i ono što 

sam vam obznanio je upravo knjiga Fa. Što se tiče toga koliko dobro se ona primenjuje u 
stvarnosti, to u potpunosti zavisi od toga koliko dobro se kultivišete. Naravno da vam ja mogu 
pomoći, ali to se uglavnom ne manifestuje u ljudskom svetu, i to mnogi ljudi ne mogu videti. U 
kultivaciji je od najveće važnosti učiti dobro knjigu Fa. To će vam pomoći da eliminišete 
vezanosti kojih se ne možete osloboditi, uključujući one najgore delove.  

 
Ne treba da verujete da su vaše predstave vi. Puno ljudi, kad čita Dafu, čita sa jednom vrstom 

predstava. Takva osoba veruje: “O, ovaj deo je dobar … Hm, taj deo ne razumem baš dobro... O, 
mislim da ovaj deo nije na nivou.” Da vam kažem, vi mislite da ste jako pametni, mislite da je 
vaš sud ispravan, ali zapravo to je užasna greška. Vaš način razmišljanja je oformljen u društvu 
običnih ljudi, a vaš standard za ocenu dobra i zla je standard običnih ljudi, i on nikako ne može 
biti superioran u odnosu na onaj koji imaju obični ljudi, pa vas to sprečava da sagledate pravu 
suštinu Fa. Vaše vezanosti su ono što vas sprečava da dobijete Fa. Vi izabirate delove koji vam 
se čine dobri za čitanje, a ne izvodite pravu kultivaciju. Jer kad ugledate delove za koje mislite 
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da nisu dobri, ili za koje mislite da ne želite da ih pročitate, to su upravo vaše postnatalno stečene 
loše navike u umu, i loše misli na delu. Ali to niste pravi vi, iako smatrate da jeste. 

 
Zašto je ovo slučaj? Neka svi razmisle, kad se dete rodi, ono nema nikakvih predstava koje 

obični ljudi imaju. Ja sam rekao da Treće oko deteta mlađeg od šest godina može da vidi stvari 
posle samo jedne moje rečenice. Zašto je tako? Jer nije oformilo ništa konceptualno iz običnog 
društva, pa je čisto i u skladu sa iskonskim standardom Džen, Šan, Ren. Kad sakupite tzv. 
zemaljsko “iskustvo,” stečene okvire razmišljanja, prihvatite ih kao razumevanje i postanete 
iskusni među običnim ljudima, vi ste zapravo promenili sebe u nešto prilično loše. I upravo te 
predstave vas čine potpuno nekompatibilnim sa vašim pravim stanjem, suštinom, i apsolutnom 
istinom kosmosa. Pošto ste te stvari oformili postnatalno, kako one mogu biti vi? Šta je značenje 
“povratka prvobitnom, pravom biću”? Morate se očistiti, a to je da biste se vratili svom 
najčistijem, najispravnijem, prenatalnom stanju—onom koje nema predstava kad nastupi 
razmišljanje. To stanje je najmudrije, i omogućava osobi da sve na svetu jasno vidi. Razlog je taj 
što kad nemate nikakvih predstava, vaš vid će sve obuhvatiti, i jednim pogledom moći ćete znati 
šta se na svetu dešava. To je mudrost. Kad umesto toga gledate na stvari držeći se svojih okvira 
razmišljanja, bićete zarobljeni unutar njih. Ali vaši okviri nisu apsolutna istina. Možda vam se 
čini da je vaše znanje jako napredno i da su vaši standardi za evaluaciju ispravni, ali oni zapravo 
nisu ispravni. Čak ni dok ovako govorim, vi možda nećete odmah moći da razumete, prihvatite 
ili se složite sa mojim stanovištem. Samo ako istinski možete da se posvetite učenju knjige 
Džuan Falun, moći ćete sagledati šta je zaista ta moja knjiga! 

 
Zašto u Kini i širom sveta ima tako puno ljudi koji uče [Falun Gong]? Samo u Kini skoro 100 

miliona ljudi uči, a mnogi od njih su naučnici, vrhunski intelektualci, društveni eksperti, mislioci, 
oni koji su uključeni u filozofska traganja, pa čak i visoki funkcioneri. Puno je onih izvan Kine, 
sa titulama magistara i doktora nauka, postdiplomaca i profesora, koji uče [praksu]. Jesu li svi 
oni glupi? A posebno, ljudi su svašta iskusili u kineskom društvu, verovali su u neke načine 
razmišljanja, prošli su kroz Kulturnu revoluciju, i ranije su nepromišljeno od nekih osoba stvarali 
idole. Naučene lekcije su veoma duboke. Oni su doživeli sve što se može zamisliti. Da li se od 
takvih ljudi može zatražiti da u nešto slepo veruju?! Kako onda da oni uče Fa, i zašto su tako 
marljivi? Zar vam ovo nešto ne govori? Jer ja svima njima govorim da budu dobri ljudi, da budu 
bolji, izuzetni ljudi, zdravi ljudi, ljudi višeg morala, sve dok ne postanu ljudi koji mogu dostići 
Ispunjenje. Ne radi se o tome da nekoliko reči od mene, Li Hongdžija, može da proizvede da me 
ljudi bezumno slede. Svi znaju da Dafa ima labavu organizaciju. Ako hoćete da učite, možete. 
Ako nećete da učite, slobodno se možete vratiti odakle ste došli. Ja ništa neću učiniti. Nema 
restrikcija, niti ikakvog oblika organizacije, niti će se od vas tražiti i jedna para. Zašto se svi vi 
ovde okupljate, toliko da ni za šta odavde ne biste otišli? Ti ljudi imaju svoje sopstveno mišljenje 
i intelekt, zar ne? Zašto onda neki ljudi ne mogu da se oslobode svojih predstava i zaista 
pogledaju ovu knjigu? Da pogledaju šta to radi Li Hongdži? Zašto na svetu tako puno ljudi uči 
ovu knjigu? Kad je budete pročitali možda ćete shvatiti šta ja radim. 

 
Kad sam svojevremeno počeo da prenosim ovaj Fa, imao sam jednu zaista veliku brigu. Kao 

što znate, u današnjem ljudskom društvu, nijedna religija ne može da omogući da se um ljudi i 
moralni standard čovečanstva ponovo uzdignu. To znaju i oni koji se bave religijama, a ipak 
nema ničeg što tim povodom mogu učiniti. Ima tu još nešto: na današnjem svetu nema nijednog 
učenja ili skupa principa koji mogu omogućiti da se moral čovečanstva ponovo uzdigne, 
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omogućiti da ljudske moralne vrednosti ponovo postanu plemenite, a još manje omogućiti 
ljudima da se ponovo uzdignu to tačke Ispunjenja. Na celom svetu ne postoji ništa slično. U tom 
slučaju, onda, čovečanstvo je u izuzetno opasnoj situaciji. Da Dafa koju danas prenosim ne može 
spašavati ljude, ljudi se nikad ne bi mogli iskupiti, jer ne postoji Fa viši od onog koji je stvorio 
kosmos. Kad ljudi nemaju ispravnih misli i nemaju moralna ograničenja, oni će se usuditi da 
učine ma šta zlo. Bogovi to neće dopustiti. Svi ste nešto čuli—bilo iz religija, proročanstava ili 
nekih oblika predviđanja, iz knjiga ili usmeno—da se priča kako će se čovečanstvo suočiti s 
nekom vrstom katastrofe. Neka svi razmisle, kad bi ljudi ovako nastavili da padaju, zar to ne bi 
bilo opasno? Čak i ako bogovi ne bi došli da kazne čovečanstvo, čovečanstvo bi samo sebe 
istrebilo. Zapravo, čovečanstvo već uništava sebe, i bez rata uništava sebe—uništava sebe u 
neznanju. Zagađenje koje je rezultat razvoja nauke i tehnologije je nanelo štetu životnoj sredini, i 
u budućnosti bi sva voda bila zagađena; ljudska nauka i tehnologija nemaju načina da povrate 
vodi njen prvobitni stepen čistote. Čak i hrana koju jedete se uzgaja ubrzano upotrebom 
hemijskih đubriva. Razmislite, kad bi čovečanstvo ovako nastavilo, ono bi postalo izopačeno po 
obliku i izgledu. Kad bi ljudska bića replicirala ljudska bića, tada bi ljudi zbilja počeli da 
uništavaju samog čoveka. Vanzemaljci koji nose kože ljudi bi se masovno replicirali, 
zauzimajući tela ljudi. Buduća ljudska rasa, koja bi potekla od ovakvih ljudi, sve više bi nastavila 
da replicira čoveka, i na kraju bi potpuno zamenila čoveka. 

 
Naravno, ja jasno mogu da vidim sve probleme na svetu, i ja mogu da razotkrijem sve 

probleme čovečanstva. Ja trenutno ne prenosim ovaj Fa zarad razrešenja tih problema, s kojima 
se suočava ljudsko društvo. Ja pričam o tim stvarima da bi kultivatori mogli dobiti Fa i uzdići se. 
To je razlog zašto ja to činim. 

 
Raspravljao sam o jednom problemu, a sada ću govoriti o još jednom specifičnom problemu. 

Ima nekih ljudi koji se za vreme kultivacije drže vezanosti i ne puštaju ih. Ovo proizvodi da 
konflikti s kojima se suočavaju postaju gori, a teškoće koje treba da prevaziđu tokom svoje 
kultivacije bivaju veće, čineći ih nesposobnim da ih prevaziđu. Takvih ljudi ima među onima 
koji ovde sede. Ovo ih onda natera da pređu na suprotnu stranu, ozlojeđeni na Dafu—ili čak 
ozlojeđeni na mene. Zašto ostali nisu kao vi? Jesu li ovih 100 miliona ljudi, ili koliko već, idioti? 
Zašto ne razmislite o tome šta vas je dovelo do tog stanja? Ima nekih koji su učili Dafu i kojima 
sam rekao da budu čestite, ispravne osobe, da budu dobri ljudi i ne čine rđave stvari, a oni ipak i 
dalje idu da se kockaju. Kad izgube svoj novac, oni se preokrenu i okrive Dafu. Da li sam vam ja 
rekao da se kockate? Upravo suprotno: ja sam vam rekao da ne treba da se kockate i da ne treba 
da radite te rđave stvari. 

 
Takođe ima ljudi koji vežbaju Dafu i koji okrive Dafu onda kad iznenada pretrpe neku vrstu 

neočekivane štete. Jeste li pomislili da sam to ilustrovao u Džuan Falunu: bio je jedan čovek koji 
se odjednom, jednog dana, razboleo nakon što je počeo da uči Dafu, kao da ima simptome 
cerebralne tromboze. Pola tela mu se oduzelo i pola mozga mu se paralizovalo. Međutim, 
sutradan je mogao da hoda, i u suštini se posle nedelju dana prilično oporavio. Posle je rekao 
praktikantima na vežbalištu: Vežbao sam Dafu do tačke kad sam se do pola paralizovao; više 
neću da vežbam. Neka svi razmisle, da nije vežbao Dafu, da li bi se tako brzo oporavio od svoje 
parcijalne paralize? Vi znate šta je bila njegova parcijalna paraliza, a on je ipak okrivio Dafu. 
Neki ljudi bi trebalo ozbiljno da razmisle o ovom. Naišli ste na tu poteškoću i rekli da vas Učitelj 
nije zaštitio. Da li shvatate, da vas ja nisam zaštitio, to možda ne bi bila povreda vašeg tela već 
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najverovatnije gubitak života! Shvatate li to? Ja sam to toliko minimizovao, a vi se ipak okrećete 
i krivite Dafu. Ovo je stanje neznanja u kom se čovek nalazi, i njega je vrlo teško spasiti. On ne 
želi da plati dug koji je sam stvorio boraveći u kosmosu. On želi da bude slobodan od bilo koje 
teškoće, da ima savršen komfor dok sve za njega podnosim ja. Je li to kultivacija? Može li to 
uzdići vaš um? Kad naiđete na ove probleme, kako ćete se kultivisati ako na licu mesta ne 
možete generisati valjane misli? Kako ćete nastaviti svojim putem? Ja sam toliko toga učinio za 
vas, a vi ipak krivite Dafu, krivite mene, i čak me klevetate. Naravno, ja se nikad ni na koga ne 
bih žalio. Sa svima vama ja samo govorim o Fa-principima, raspravljam o principu. Čak i ako 
me klevetate, ja se neću jediti na vas, jer moj um nije na ravni običnih ljudi. Bez obzira kažu li 
da sam dobar ili loš, kažu li da sam bog ili čovek, ja se neću pokolebati, jer nikakve ljudske misli 
me ne mogu uzdrmati. Ako ste u stanju da dostignete ovo stanje koje ja imam, onda niste daleko 
od Ispunjenja svoje kultivacije. 

  
Ovo je bio samo primer. Dok se kultivišete, misli moraju biti ispravne. Naravno, iako vam ja 

kažem da budete ispravni, moguće je da ipak nećete biti ispravni. Možete li biti ispravni samo 
ako ja kažem nekoliko reči? Jedino što vam može pomoći da razvijete ispravne misli, koje vam 
mogu omogućiti da se uzdignete kroz kultivaciju—najfundamentalnija stvar—je knjiga Fa. Mi 
imamo više od 100 miliona ljudi koji se kultivišu, pa nije svakome moguće da sedi gde vi sedite 
danas. Meni nije moguće da pričam sa svakim od vas, jednim po jednim. Ali ja sam izneo Fa, pa 
moram biti odgovoran prema vama. Da bih vam istinski omogućio da se uzdignete kroz 
kultivaciju, ja sam iskoristio metod, naime, uzeo sam ono što vam mogu dati i čime vam mogu 
pomoći, i utisnuo sam to u knjigu Fa. Samo preostaje da se vidi da li želite da ga dobijete. Iz 
ovog razloga ja svima govorim da kad ne možete da me vidite, morate uzeti Fa za Učitelja. 
Uzmite Fa za Učitelja. 

 
Sledeće ću pričati o jednom malom problemu. Neki učenicu idu u krajnosti dok se kultivišu. 

Oni se odjednom prosvetle u nešto i pomisle: “Ah, ovo može podbosti moje vezanosti. Ne želim 
ga. Mogu bez toga. O, ovaj moj posao može podbosti moje vezanosti. Daću otkaz. Hmm, mislim 
da ću naprosto sve izbegavati.” Razmislite: da li je to kultivacija? Nije li to ići u krajnosti? Ja 
često nešto kažem. Kažem da se vi kultivišete među običnim ljudima, i treba da se kultivišete 
prilagođeni načinima običnih ljudi u najvećoj meri. Ovo nije prosta rečenica, i ne znači da ste 
zadovoljili standard postavljen u rečenici samo ako radite svoj posao kao obično. Neka svi 
pažljivo razmisle. [Ovo o čemu govorim] se manifestuje u svakom aspektu vaše kultivacione 
prakse. Ako ste nesposobni da se kultivišete u društvu običnih ljudi [sledeći oblike] 
svakodnevnih ljudi, onda štetite načine društva običnih ljudi. Iako obično društvo ne valja, čak i 
njega je stvorila Dafa kosmosa za bića na nivou čovečanstva. Upravo zbog njegovih loših 
svojstava, čovečanstvu je dopušteno da se ovde kultiviše. Ono vam služi da istopite, rastvorite 
ljudsku rđavost, i da se uzdignete iznad i izvan, baš kao cvet lotosa, koji se uzdiže iz blata—svet 
i neokaljan. Apsolutno ne smete ići u krajnosti, i apsolutno ne smete shvatiti Fa kao da ste 
skrenuli s kursa. Kad idete u krajnosti, kad želite da odbacite sve vrste [normalnih] stvari, kad 
odbacite svoj posao, na primer, u stvarnosti ste već usred druge vezanosti. Sam vaš strah od 
vezanosti formira vezanost; to je vaša vezanost za strah od vezanosti. 

 
Samo ovoliko ću reći, jer za nekoliko trenutaka će učenici govoriti i deliti svoja iskustva. 

Znam da u publici ima novinara, i oni možda stižu iz daleka. Cenim teškoće kroz koje ste prošli. 
Ja, Li Hongdži, ne želim da steknem nekakvu ljudsku vrstu slave. Samo želim da budem 
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odgovoran prema svojim učenicima koji kultivišu Dafu. Razlog mog dolaska u Australiju je da 
im odgovorim na pitanja u vezi kultivacije, omogućujući im da se unaprede i uzdignu. Ali vi ste 
došli i ne bih da vas ostavim praznih ruku. Kao uvek, moj zahtev je takav da se neću sresti sa 
novinarem koji barem jednom nije iščitao Džuan Falun. Pričaću s vama tek kad steknete izvesni 
stepen poznavanja nas. Pošto je ovo što prenosim tako krupno, to se definitivno ne može jasno 
objasniti u nekoliko reči. Ono što vi želite da znate su stvari društva običnih ljudi. Neću da 
govorim o njima, jer u ovom času se uopšte ne mešam u poslove običnih ljudi; ni najmanje se ne 
mešam u ljudske poslove. Ali vi ste došli, i nadam se da možete sedeti ovde i mirno slušati 
današnja izlaganja učenika i da možete izdvojiti cela dva dana za našu Fa-konferenciju. Posle ću 
se sresti s vama, i moći ćete da postavite pitanja. Tokom konferencije, međutim, ja se apsolutno 
ni sa kim neću susretati, jer se moram pobrinuti za puno toga. Naša Fa konferencija služi da 
pomogne našim učenicima da se istinski poprave, a to apsolutno nije formalnost, i definitivno se 
ne održava samo da bi drugi na njoj učestvovali. (Aplauz)  

 
U redu, sada će naši učenici nastaviti da budu domaćini konferenciji, pa je to sve što ću reći. 

Sutra popodne ću detaljno odgovarati na pitanja svih vas. Sada ću vam se pridružiti u slušanju 
izlaganja učenika.  

 
*   *   *   *   * 

 
Možete proslediti svoje papire. Ovo popodne namenjeno je pretežno za to da vam se objasni 

Fa, i da vam se odgovori na postavljena pitanja. Nakon jednog perioda kultivacije, puno je 
problema koji se mogu razrešiti onim što je u knjizi. Ali ima pitanja za koja vam se čini da je 
bolje da pitate Učitelja da biste bili mirni. Svi vi imate ovakve misli, pa ću vam ispuniti želju. 
Odgovaraću na vaša pitanja koliko dugo budem mogao. U redu, onda da počnemo. 

 
Učenik: Da li su sve poteškoće osobe od početka kultivacije aranžirane, ili nastaju usled 

faktora koje sami namećemo sebi? 
 
Učitelj: U kultivaciji se aranžira put, ali ne proći dobro testove je nešto što nastaje usled 

faktora koje sami namećemo. Kultivacija je vrlo komplikovana stvar, pa neće svaki slučaj biti 
isti, niti se stvari koje su se desile jednoj osobi mogu desiti drugoj. Istoj stvari nikako se ne može 
pristupiti na isti način, jer vi se, na kraju krajeva, kultivišete pod opsenom. Kad bi sve bilo isto, 
onda bi opsena bila razrušena. Svi bi znali šta treba da rade: “O, neko drugi je tako postupio i 
vrlo dobro je uradio. Tako ću i ja.” Tada se ne bi ni zvala kultivacija. Poteškoće su zapravo 
rezultat vaše sopstvene karme. Karma nakupljena u mnogim životima opstruira vašu kultivaciju, 
opstruira vaš povratak prvobitnom, pravom sebi, i opstruira vaš napredak. Ta karma proizvodi 
efekat. Ja sam očistio jedan njen deo, dok ostatak ostaje vama da ga odstranite. Jer u ovom 
univerzumu postoji princip: ono što se duguje mora se platiti. Bez obzira u kom prethodnom 
životu se to desilo, činiti loše stvari gomila karmu, pa se ona mora otplatiti u narednom životu ili 
kasnije u ovom životu. Upravo to daje ovaj efekat. Ja to nazivam poteškoćom. Zapravo, to 
doživljavaju i obični ljudi. Bolesti i poteškoće koje obični ljudi trpe pod bolnim okolnostima su 
zapravo njihove sopstvene poteškoće. Za naše učenike, ja sam to naprosto postavio na različitim 
nivoima u vašoj kultivaciji, i ja to koristim da biste prošli testove, kultivisali se i uzdigli svoj 
šinšing. Ja to koristim da postignem ovaj efekat. Ali obični ljudi otplaćuju karmu samo radi 
otplaćivanja karme, pa to ne sadrži element kultivacije, i obični ljudi otplaćuju onoliko karme 
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koliko imaju. U našem slučaju, karma se mora eliminisati za vas, jer u suprotnom bi poteškoće 
bile tako velike da se ne biste mogli kultivisati. Naravno da postoje uslovi, kao što već svi znaju. 
To je vrlo jasno objašnjeno u Fa, pa neću ponavljati. 

 
Učenik: Kad individualno učim Fa, brzina nije ista kao brzina kad se uči u Fa u grupi. Da li 

je to važno? 
 
Učitelj: Samostalno učeći Fa, ako možete nastaviti da se postojano i solidno kultivišete, i to 

je takođe nešto izuzetno. Ali kao što svi znate, vama danas nije moguće da kod kuće učite Fa 
vrlo marljivo, i nemoguće je ne dolaziti u dodir sa običnim društvom. U današnjem običnom 
društvu, ljudi naprosto rade šta im se prohte. To je društvo gde su ljudi u stanju da učine 
svakakve loše stvari bez ikakvog moralnog standarda ili moralnih ograničenja. Današnje 
čovečanstvo je baš takvo. Svi ti ljudi s kojima u društvu dolazite u kontakt pripadaju društvu 
običnih ljudi. Ono o čemu oni pričaju, što govore, misle i rade je deo onog što radi današnje 
čovečanstvo. Onda, kad se samostalno kultivišete, izvan jedne, veoma dobre sredine, ta vrsta 
sredine je jedina s kojom dolazite u dodir. Onda to u stvarnosti utiče na vas, pa vam je vrlo teško 
da se popravite. Ja sam rekao da se mnogim učenicima pre kultivacije činilo da su jako dobri, da 
su dobri ljudi. Nakon što istinski počnu da se kultivišu, oni shvataju da to uopšte nije bio slučaj. 
Razlog zašto su verovali da su dobri je to što su se poredili sa današnjim čovečanstvom, koje više 
nije dobro, a nisu se poredili sa erom kad je moral čovečanstva bio na vrhuncu, ili sa prirodom 
univerzuma. 

 
Takođe, dok vežbate u grupi i dok ste zajedno, sve ono što kažete, mislite i radite proizlazi iz 

dobrodušnih misli, i vi ste u stanju da u svemu što preduzimate maksimalno mislite na druge. To 
je vrlo nezagađena, čista i jasna sredina, deo mirne, harmonične i nezagađene zemlje. Kao 
kultivatore u tom okruženju, tada će vas negovati ova milostiva sila unutar te sredine. To je 
sigurno. Postoji razlog zašto vam govorim da zajedno vežbate. Ljudi s kojima dolazite u kontakt 
u toj sredini su dobri ljudi. Njihove reči, postupci i dela nisu isti kao kod ljudi u običnom 
ljudskom društvu, pa se ta sredina ne sme izgubiti. Ali ima nekoliko krajeva u kojima Dafu ne 
uči tako puno ljudi, samo jedno ili dvoje, i oni nemaju takvu dobru sredinu. U tom se slučaju, 
onda, moramo osloniti sami na sebe. Zaista ima takvih učenika—koji istinski uče u tišini, 
kultivišu se u tišini i marljivo napreduju. Zbilja izuzetno! Ja ovde, međutim, govorim da je 
grupna sredina za kultivaciju važna i vrlo dobra. Ne treba da izgubite tu sredinu. Ta sredina 
očvrsne ljude. 

 
Učenik: U razmeni iskustava sa učenicima, čini mi se da muški učenici naginju racionalnom 

razumevanju Fa, dok ženski učenici naginju perceptivnom razumevanju Fa. Je li ovo uobičajena 
pojava, i kako da učimo jedni od drugih i brže napredujemo?  

 
Učitelj: S ovim se zapravo ne slažem. Oni učenici koji dobro shvataju Fa, sposobni su da 

racionalno shvate Fa. Samo oni koji ne čitaju knjigu često—to će reći oni koji nisu dovoljno 
vredni, oni koji su upravo počeli da uče—naginju perceptivnom razumevanju Fa. U ovom smislu 
nema razlike među ženama i muškarcima. I današnje žene su izuzetne, [a ne samo muškarci]; 
one imaju svoj sopstveni um i sposobnosti. Ne može se shvatiti kako ste opisali. A urođeni 
kvalitet i sposobnost učenica Dafe ne može se prepoznati po spoljnom izgledu. 
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Učenik: Kako treba da shvatimo ideju prolaska kroz kultivaciju Fa-unutar-tri-sveta dvaput? 
 
Učitelj: To je jedna od manifestacija različitih situacija učenika, koja određuje kako se oni 

kultivišu. Može se desiti i osam, ili deset puta. Na primer, ako treba da dostignete Ispunjenje 
samo na nivou Arhata, dovoljno vam je da se jednom kultivišete u Fa-unutar-tri-sveta. Ako se 
kultivišete prema višim nivoima, onda je neophodno da se kultivišete iznova i neprekidno tokom 
kultivacije. Neki ljudi su relativno osetljivi; moguće je da su neki svesniji i da znaju malo više. 

 
Učenik: U procesu učenja Fa, potrebno je shvatiti Fa-principe jasno, ne zapadajući pod 

uticaj vezanosti za težnju znanju. Kako da postupimo s ovim? 
 
Učitelj: Kad budete sposobni da shvatite smisao kultivacije na osnovu Fa, shvatićete. Jedini 

način da se shvati Fa iz Fa je da se više čita knjiga. Knjiga naše Dafe može da reši sve misterije i 
može da ispravi sve ljudske misli; ako čitate knjige Dafe, sve se to može razrešiti. Uvek kad 
osetite da ne možete da dobijete odgovore na mnoga pitanja, vi ste zapravo taj koji ne želi da 
dobije odgovore. Jer kad čitate knjigu i učite Fa, na svako pitanje se može odgovoriti. Kao što 
znate, državna vlast sada otvoreno priznaje da mi imamo više od 100 miliona ljudi. Kad bi svaki 
čovek hteo da me pronađe da bih mu odgovorio na njegova pitanja … nema načina da se to desi. 
Australijski učenici koji sede ovde, u ovom času, mogu me videti, dok me učenici u Kini uopšte 
ne mogu videti. Ja sam zapravo često u Kini. Oni me ne mogu videti jer ja ne mogu otići da se 
sretnem s njima. Ako u jednoj oblasti saznaju gde se nalazim, učenici će to raširiti toliko da će 
cela zemlja znati, pa će svi doći da me traže. Kinesko društvo je drugačije od drugih društava. 
Ako nas ljudi ne budu razumeli, to bi moglo naneti štetu Dafi, pa stoga ne mogu da se sretnem s 
vama. Čak i pod tim okolnostima, međutim, ja ću i dalje biti odgovoran za vašu kultivaciju. Pa 
kako uspevam da budem odgovoran? Baš sam juče ovo rekao: sve što mogu da vam dam sam 
utisnuo u tu knjigu Fa, i dok god čitate knjigu, sve ćete moći da dobijete. Neki učenici su 
pročitali Džuan Falun već više od dve stotine puta, i dalje ga čitaju. Svako čitanje je drugačije, 
jer to je knjiga kultivacije. Unutra su sadržana unutrašnja značenja na različitim nivoima. Ta 
pitanja koja se javljaju kad završite prvo čitanje, dobiće odgovor tokom vašeg drugog čitanja, i vi 
ćete shvatiti. Ali kad drugi put završite čitanje knjige, biće novih pitanja, a kad je treći put 
pročitate, ta pitanja će na isti način dobiti odgovore. Neprekidnom kultivacijom na ovaj način, i 
neprekidnim čitanjem ovako, vi marljivo napredujete. Dodajte Dafa vežbe, taj dodatni metod, i 
tako se uzdižete. Neki ljudi me često pitaju: “Učitelju, hoću li ja moći da dostignem Ispunjenje?” 
Onda ću vam ja odgovoriti pitanjem: “Pa, možeš li da radiš stvari onako kako sam te učio?” 
Zapravo, sebi treba da postavite to pitanje da li možete dostići Ispunjenje. 

 
Učenik: Nakon kultivisanja na veoma visoke nivoe, telesne ćelije bivaju potpuno zamenjene 

visoko energetskom materijom. Tada više nema metabolizma. Znači li to da se ne mora jesti i 
piti?  

 
Učitelj: Da, ali celo telo mora biti transformisano u visoko energetsku materiju. Onda će 

moći tako. Nije dovoljno ako površina tela nije dostigla to stanje. Kao što znate, kad se vežba 
čigong, skladišti se či i može se emitovati či. Kad se, međutim, istinski kultiviše na visoke nivoe, 
to više nije či. Či postaje ništa, a umesto toga postoji viša energija, koju ja zovem gong. To je 
zapravo mikroskopskija esencija materije. Ova vrsta esencije materije će se smeštati u vašem 
telu. Svaka ćelija u vašem telu će skladištiti ovu vrstu esencije visoko-energetske materije. 
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Mikroskopskija materija zaista ima zauzdavajuću prirodu. Nakon dugo vremena, ova vrsta 
visoko energetske materije će postepeno postajati sve obilatija, sve sadržajnija. Neće li onda 
ćelije u vašem telu biti asimilovane s njom? Pošto se sve vaše ćelije asimiluju sa ovom vrstom 
visoko energetske materije, da li će vaše telo i dalje biti isto kao telo obične osobe? Takvo telo je 
onda sačinjeno od visoko-energetske materije sakupljene u drugim dimenzijama. U tom slučaju, 
da li i dalje postoji običan ljudski metabolizam? Ne postoji. Tada više ne morate jesti i piti, ali to 
ne znači da ne možete jesti tj. piti. Ono što će vam zaista biti potrebno neće biti stvari iz ove naše 
dimenzije. Ako vam ponude ljudske stvari, neće vam se dopasti da ih jedete. Bilo bi vam muka 
samo da ih vidite. Ono što će vam trebati je viša materija iz drugih dimenzija.  

 
Učenik: Nedostajete svim učenicima iz Guangdžoa! Svi učenici iz Guangdžoa šalju svoje 

pozdrave! 
Učitelj: Svima vam hvala. (Aplauz) 
 
Učenik: Uopšteno govoreći, da li su kultivatori iz Australije na relativno nižim nivoima? 
 
Učitelj: Ja to nisam rekao. Kultivacija zavisi od samog pojedinca. U stvarnosti vi čak ni sada 

ne možete znati do kog domena ste se kultivisali. Kad biste znali, imali biste jake vezanosti. 
Tada bi to postalo jedna vrsta prepreke na putu vaše kultivacije. Ne znati znači da nećete imati tu 
vezanost. 

 
Učenik: U Bitno za dalje napredovanje, Učitelj je pomenuo da je kultivacija ozbiljna stvar, a 

ne preispitivanje, ili pokajništvo običnih ljudi. Osećam da stagniram u stadijumu preispitivanja i 
pokajništva i da ne mogu da se probijem kroz to. Smem li upitati koja je razlika između traganja 
unutar i preispitivanja? 

 
Učitelj: Napredak u kultivaciji se ne može izjednačiti sa preispitivanjem i pokajništvom. Ali, 

činjenica da ste u stanju da se preispitate i da osećate kajanje je samo po sebi deo kultivacije. 
Takav je odnos. 

 
Znate, ja često kažem da iako u hrišćanstvu i katolicizmu ne koriste izraze iz kultivacije [koje 

mi koristimo], i to je kultivacija. Samo što zahvaljujuću kulturnim razlikama Isus i Jehova nisu 
koristili izraz, “kultivacija” (šiulijan). Jer u njihovoj kulturi nema takvog koncepta, i način 
razmišljanja je drugačiji. Razmislite, zar se oni ne kultivišu? Kad ljudi kroče u crkvu, s puno 
pijeteta u srcu oni se pokaju pred svojim Gospodom ili Isusom. Oni ispričaju šta su loše učinili i 
gde su se loše poneli, i objave da će drugi put biti bolji. Na dalje bivaju bolji. Posle toga, kad se 
pronađe [još] grešaka, ponovo sledi pokajanje i onda se ponovo vladaju u skladu sa višim 
standardima. Neka svi razmisle: kultivacija je zapravo odgajati sopstveno srce. Nije li to što oni 
rade kultivacija srca? Na kraju postaju sve bolji i bolji, i postupaju sve bolje i bolje. Nisu li onda 
dostigli standard koji se traži u tom njihovom raju? Nije li to Ispunjenje? Samo što usled razlika 
u kulturama nije bilo govora o gongu; o njemu se nije raspravljalo sa tako bogatom 
terminologijom kao u istočnjačkim kulturama. Mnogi izrazi koje oni koriste su relativno 
jednostavni, a zahtevi su relativno direktni. Oni govore samo o veri, o čvrstoj veri u Boga.  

 
Učenik: Jedan kultivator prolazi test života i smrti, a on ipak nije bistre glave. Kako treba da 

se ponašaju kultivatori oko njega? 
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Učitelj: “Jedan kultivator prolazi test života i smrti”—to nije baš tačno. Pošto nije bistre 

glave, ne može se reći da se on kultiviše. U osnovi on nije marljiv, i oslanja se na percepcijska 
shvatanja Fa i ljudski entuzijazam. On nije uistinu shvatio Fa racionalno, on se ne kultiviše 
istinski, marljivo i čvrsto. To nije prava kultivacija. Kao što znate, kultivacija je ozbiljna stvar; ja 
ne mogu takvog nekog priznati za kultivatora. Ništa na svetu nije tako ozbiljno kao kultivacija. 
Kad osoba koja ima karmu svuda po telu, osoba uma punog prljavih misli, hoće da postane 
Veliko prosvetljeno biće i kultiviše se do Ispunjenja, kakva je to uzvišena stvar, i kako je 
veličanstven proces kroz koji taj kultivator uspeva da se oslobodi svega što je ljudsko! Hoće li ići 
ako to niste sposobni da tretirate sa ozbiljnošću?! Hoće li ići ako ne možete sami proći svaki 
test?! Ne obraćati pažnju, naizgled verovati, a ne verovati, naizgled se kultivisati ali se ne 
kultivisati, ne biti u potpunosti odgovoran prema sebi—može li neko takav dostići Ispunjenje? Je 
li tako? Neće ići ako se ne vladate u skladu sa šinšing zahtevima Dafe. Obični ljudi se 
razbolevaju. Rađanje, starenje, bolest i smrt su prirodan ciklus za obične ljude. 

 
Učenik: Kao univerzitetski student koji vežba kultivaciju, kako mogu marljivo napredovati? 

Neki učenici sugerišu da se bolje okolnosti za kultivaciju mogu dobiti ako se ne studira već se 
zaposli. 

 
Učitelj: Ja bih rekao da bi to bila grozna greška. Razumem da će neki ljudi postati previše 

uzbuđeni kad shvate istinu, posebno danas kad predajem Dafu i učim vas mnogim nebeskim 
tajnama. Dobivši Fa osoba će postati uzbuđena, i lako je nemati dobar balans između biti 
kultivator i običan čovek. Kultivisati se dok se u najvećoj mogućoj meri povinujemo običnom 
ljudskom društvu nije samo prosta rečenica: to je Fa! Isprepletano je iz svih uglova i perspektiva. 
Znam da će u budućnosti biti više ljudi širom sveta koji će učiti Dafu, milijarde ljudi će učiti. U 
startu, kad sam predavao ovaj Fa, ja sam već znao kakav će biti rezultat. Pored toliko ljudi koji 
dolaze da uče, ako niko ne bi radio, niti se školovao, da li bi to valjalo?! Stoga sam o tom 
stadijumu razmišljao pre nego što sam počeo da predajem Fa. Pitanje toga kako dopustiti ljudima 
da se kultivišu u društvu običnih ljudi ima velik značaj. Zato ni vaš posao, niti vaš biznis, vaše 
učenje u školi, ili bilo koji drugi aspekat vašeg života neće ometati vašu kultivaciju. Treba da 
radite svoj posao i učite kao obično. Vaš posao i vaše učenje definitivno nisu kultivacija, ali kao 
neko ko se kultiviše, vaš unapređeni šinšing će se manifestovati u vašem radu i učenju. To je ta 
veza. Gde god se učenici Dafe nalazili, ljudi će govoriti da ste kao osobe naprosto divni. To je 
stanje koje odražava vašu kultivaciju, dok se povinujete običnom društvu do najveće moguće 
mere. Ako ovo ne možete da postignete, znači da se ne vladate u skladu sa mojim rečima, prema 
zahtevima Učitelja. Ako ni ne slušate šta ja govorim, zašto me onda i dalje nazivate Učiteljem? 
Ja vas ne bih učio da idete putem koji nije dobar. Pošto vas učim ovaj Fa, ja moram biti 
odgovoran prema tome. Zapravo, ja vas poštujem mnogo više nego što vi sami poštujete sebe, jer 
vi postojite zajedno sa Učiteljem. Vi ste najveličanstveniji bogovi budućnosti, egzemplarni 
modeli novog kosmosa, i nada čovečanstva u budućnost. Nikako nemojte prestajati da radite 
stvari običnih ljudi jednom kad počnete da učite Fa. [S druge strane,] što se tiče stvari koje Dafa 
ne dopušta, ako ih ne činite, to pokazuje da je vaš stepen razumevanja dobar. Ali ako prestanete 
da obavljate normalan posao običnih ljudi, onda tu postoji problem koji niče iz vezanosti za 
ushićenje. 
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Učenik: Mladi učenici iz grada Lešana šalju pozdrave Učitelju! Pekinški Dafa učenici šalju 
svoje najdublje poštovanje Učitelju! Učenici iz Dalijana šalju pozdrave Učitelju! 

 
Učitelj: Svima vam hvala! (Aplauz) 
 
Učenik: U Predavanju 8. Džuan Faluna, u odeljku “Onaj ko vežba kultivaciju dobiće gong”, 

kažete da “sve poruke, živa bića, i ćelije u vašem telu dobijaju gong.” Na šta se odnose te 
poruke i živa bića? 

 
Učitelj: Svaka vaša ćelija nosi vaš lik, sve do najmikroskopskijeg u najmikroskopskijem. Ja 

ne govorim o ovom pitanju samo vezano za Fa. To sada i čovečanstvo prihvata. Naučnici izvrše 
seciranje ćelije sitnih životinja i to prebace u kompjuter, i kad se prikaže na monitoru, oni otkriju 
da je ćelija u liku te sitne životinje, oni su identični. Ali kad se gleda samo površina, to je samo 
ćelija. Moja poenta je, kad radite vežbe i kad se sve u vašem telu menja, je li onda vaša ćelija 
živo biće? Definitivno jeste. Pored toga, sve što nastaje kao rezultat vaše kultivacije ima život u 
sebi, uključujući vaš gong, uključujući svaku česticu vašeg gonga, različita Fa oruđa, natprirodne 
moći, i božanske moći. I to nije sve—kad osoba dostigne Ispunjenje, ona mora imati obilje 
stvari, jer samo tada može postati Veliko prosvetljeno biće. Stoga su svi oni živi, svi oni imaju 
život i moći. To je značenje. 

 
Učenik: Kad se rode blizanci, da li su to dve duše koje se istovremeno reinkarniraju? 
 
Učitelj: Svakako da je tako. Definitivno neće biti da se jedna duša deli na dve polovine. 
 
Učenik: U nekim delovima Afrike se upražnjava poligamija. Je li redu širiti Fa među njima? 
 
Učitelj: Da, svako može da uči. Postoje razlike u društvenim normama, razlike u ljudskom 

shvatanju morala, racionalnosti i predstavama. Pa su razlike veoma krupne. Ali ništa od ovoga ne 
utiče na njihovu sposobnost da se kultivišu. U bilo kom okruženju, na bilo kom nivou, svako 
može da se kultiviše. Samo ostaje da se vidi da li se mogu kultivisati, ili ne. 

 
Učenik: Naše ljudsko telo u ovoj dimenziji je ništa drugo do čestica u ogromnom telu 

kosmosa. A razlike u veličini čestica stvaraju razlike u dimenzijama, rezultujući time da se ima 
telo u različitim dimenzijama. Ali ova dimenzija ne pripada samo tebi, već je deo kosmosa. 

 
Učitelj: Da, ovo razumevanje je ispravno. Iako ste vi sami jedno individualno biće, vi ste 

takođe jedna čestica unutar kolektivnog tela kosmosa, član kolektivnog bića. Na primer, kao ono 
o čemu sam malopre pričao, vi ste jedno individualno biće. Takođe se može reći da ste vi celo 
biće u ovom domenu, gde je svaka ćelija u vašem telu nezavisna čestica koja nosi lik identičan 
vašem liku, ali je istovremeno takođe i deo celine. 

 
Učenik: Učitelj kaže da je stanje drevnog kineskog društva i drevnih ljudi bilo bolje od ovog 

u moderno vreme. Kako onda da shvatimo svađe i borbe koje su se dešavale u istoriji drevne 
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Kine? Da li je onako kako je Konfučije rekao, da je samo drevno društvo pre Proletnjeg i 
Jesenjeg perioda Zaraćenih država i Perioda Tri Cara i Pet Kraljeva2 bilo dobro? 

 
Učitelj: Sva drevna društva bila su bolja od modernog društva, bez obzira na vremenski 

period. Ovako je kad se porede ljudi s ljudima, međutim, i u stvarnosti je ova dimenzija ljudi 
naprosto jako loša. Gledajući iz bilo koje dimenzije u univerzumu iznad ljudskog nivoa, ovo 
mesto ljudi je svo loše, najprljavije, i najmanje sposobno da vidi istinu kosmosa. Uvek je bilo 
tako, a današnji ljudi su još gori jer sada su ljudske predstave izokrenute. Ja ne kažem da su ljudi 
suprotni u odnosu na druge dimenzije; to je nebeska predodređenost. Ja govorim o poređenju 
današnjih ljudi sa ljudima u prošlosti—njihove predstave su suprotne, dobro i zlo su izokrenuti. 
Pa sad, kad ljudi čine loše stvari, oni više ne shvataju da čine nešto loše, i misle da rade nešto 
dobro. Ako kažete da njih zanima isključivo korist, oni će reći da je to znak da su sposobni. Kad 
takva osoba vidi da je lopov pokrao nekog, ona ne kaže da lopov loš. Ona kaže da ti nisi bio 
dovoljno pažljiv. Nije li ovde slučaj da su koncepti potpuno okrenuti naopačke? Moderni ljudi 
kažu da drevna vremena nisu valjala, ali faktički ovo je samo razmišljanje modernih ljudi koji 
koriste degenerisane predstave da sude o drevnim ljudima. U honkonškim filmovima vidite 
drevne ljude koji su prikazani kako se neprekidno tuku i ubijaju, ali to je samo umetnička 
tehnika, umetničko preterivanje. Tokom duge istorije od nekoliko hiljada godina, stvari poput te 
su tako beznačajne da ih ne vredi ni pominjati. Kao što znate, umetnost mora biti veća od života. 

 
Ljudi prošlosti su govorili: “Kad udaraš čoveka, nemoj u lice.” Ova rečenica zvuči sasvim 

jednostavno. Ali čak i dok se tukao, čovek je bio sposoban da se obuzda i nije dopuštao sebi da 
čini šta hoće. A sad kad se tuku, ljudi naročito ciljaju na lice. Okrutan, opak i neobuzdan, čovek 
je sada drugačiji. Naravno, zašto je u drevnim vremenima bilo ratova? Da vam kažem, tako su 
odredila nebesa. Jer ono što su Fa-principi kosmosa postavili za ljude u ovoj dimenziji je 
zapravo: osvajanje sveta vojnom silom; osvajač vlada zemljom; i jaki postaju heroji. Iz 
perspektive dimenzija visokog nivoa ove stvari su loše, ali u sredini naopakih ljudskih principa 
oni odgovaraju ljudskim principima koji su suprotni kosmičkim, i deluju na ljudsko društvo 
hiljadama godina. Kad ljudska karma naraste, neophodno je eliminisati je. Zato slede prirodne 
nepogode, katastrofe izazvane ljudskim faktorom, i ratovi ljudi. 

 
Učenik: Povodom reči ili koncepata koje ne razumem kad čitam Džuan Falun, ili slušam 

vaše predavanje Fa dok odgovarate na pitanja na drugim mestima, da li je apsolutno neophodno 
razumeti reči poput “prirodnog” i “neizbežnog”?3 

 
Učitelj: Površina reči je generalno ista kao što je ljudsko razumevanje. Nije zapravo 

potrebno kopati po ovim rečima. Kad čitate knjigu treba da izbegavate da se udubljujete u reči. 
Treba jednostavno da čitate po redu, ali morate biti svesni da čitate Fa. Morate biti svesni onog 
što čitate. Unutrašnje značenje Fa nije na površini. Ako su vam jasne druge, više interpretacije te 
rečenice, to su unutrašnja značenja Fa-principa koja se manifestuju, Fa koji se otkriva. 

 

                                                
2  Prim. prev: Opšte je verovanje da je Proletnji i Jesenji perioda Zaraćenoh država trajao od 770 godine p.n.e 
do 221 godine p.n.e, a da je period Tri cara i Pet kraljeva trajao od 3000 do 2000 godine p.n.e. Veruje se da je 
Konfučije rođen 551 godine p.n.e i umro 479 godine p.n.e. 
3  Prim. prev: kineske reči ovde su uopštenije od prevoda. 
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Učenik: Kao akupunkturolog, kad zabadam igle, ja dolazim u kontakt sa kožom pacijenta, a 
kad za lečenje koristim tehniku “teglice”, iz kože pacijenta se izvlače mnoge prljave stvari. Ove 
dve radnje prenose karmu. Može li kultivator nastaviti da radi ovu vrstu posla? 

 
Učitelj: Ne budite toliko predostrožni, jer sa običnim ljudima dolazite u kontakt u svim 

svojim aktivnostima u društvu. Na primer, stolica na kojoj sedite: neko je malopre sedeo na njoj. 
Hoćete li sesti na nju, ili nećete? Stvari koje su drugi ljudi dodirivali: hoćete li ih dotaći ili ne? 
Ova vrsta indirektnog kontakta je i dalje kontakt. Ovo društvo je prljavo, i to je naprosto tako. 
Kultivatori ne mogu imati takav mentalitet da se plaše ovog ili onog, oformljujući novu vrstu 
vezanosti—vezanosti za strah od svakakvih stvari. Kultivišite se otvoreno i dostojanstveno. Vaše 
telo emituje svetlost pravednog Fa. Puno je učenika Dafe uključeno u naučna istraživanja. 
Tokom eksperimenata s bakterijama, kad su im se ruke slučajno približile mestu gde su bile 
bakterije, otkriveno je da su sve bakteriju uginule. Bilo je puno ovakvih slučajeva. To znači da vi 
kao učenici Dafe prirodno imate moć da ubijate bakterije. Vi ne koristite neki čigong metod da 
lečite [na svom poslu], već koristite metode medicinskih tretmana običnih ljudi, pa to nije 
problem. Čak i kad bi vas moglo zagaditi nešto karme, to je sićušnije od sićušnog i nema dejstva. 
Da vi, međutim, za lečenje ljudi koristite čigong, to bi bilo nešto drugo. To bi vrlo jasno bila 
razmena sa drugim ljudima, gde vi dobijate bolest, a drugima dajete dobre stvari. Stoga ja kažem 
da ti lažni čigong majstori koji nisu prošli kroz kultivaciju, koji to hoće da koriste samo da bi 
zaradili novac, u stvarnosti nanose štetu sebi—nanose sebi fatalnu štetu. Ljudi se sve usuđuju da 
urade za novac i čak ne shvataju kad sebi nanose štetu. 

 
Učenik: Kultivišem se već više od dve godine. Čvrsto verujem u Dafu i stekao sam izvesni 

nivo razumevanja. Ipak tokom konferencije za razmenu iskustava ne znam šta bih rekao. U svom 
srcu razumem stvari, ali ne mogu jasno da ih objasnim. Pa ništa ne želim da kažem. Je li to zato 
što mi je slaba urođena sposobnost komunikacije, ili nedovoljno razumem Fa? 

 
Učitelj: Ovo ne mora biti usled problema s vašim shvatanjem Fa. Svako ima drugačije stanje 

u kultivaciji. 
 
Učenik: Koja je razlika između onih koji su ranije počeli da se kultivišu u odnosu na one koji 

su počeli kasnije? 
 
Učitelj: Nema razlike. Ja nikad nisam rekao da će oni koji su ranije počeli da se kultivišu biti 

takvi i takvi, a da će oni koji su kasnije počeli da se kultivišu biti takvi i takvi. Dafa se i dalje širi. 
Ako ste je dobili, samo treba da nastavite sa svojom kultivacijom. Da za vas nema načina da 
dostignete Ispunjenje, ne bi vam bilo dopušteno da se kultivišete. Razlike u nivou nisu posledica 
toga koliko je prošlo otkad je neko dobio Fa, već su posledica individualne kultivacije osobe.  

 
Učenik: Dok sam meditirao, shvatio sam da ne mogu da sprečim da mi se glava konstantno 

ljulja i okreće. Zbog toga ne mogu da dostignem stanje mirnoće tokom meditacije već u sebi 
osećam paniku. Šta se dešava? 

 
Učitelj: Dva su scenarija moguća. Prvi se dešava kad novi učenik tek treba da postane pravi 

kultivator. U tom slučaju ste možda ranije učili neke stvari, ili ste ranije kod kuće izložili neke 
stvari da ih obožavate, ili ste ranije obožavali neke stvari. Još jedan moguć uzrok koji ne treba 
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odbaciti je da ste činili loše stvari među običnim ljudima i tako nešto navukli na sebe. Ako u 
procesu svoje prakse budete mogli da se istinski kultivišete u Dafi, s čvrstinom u srcu, onda ću ja 
to eliminisati. Postoji i druga situacija. Naime, kad čovek počne da se kultiviše, u početnoj fazi 
se njegovo telo podešava. Neki deo njegovog tela je u prošlosti imao zdravstvene probleme. U 
ovom slučaju, to može biti odraz karme koja se uklanja na tom mestu. Obe situacije su mogući 
uzroci. Ali dajte sve od sebe da se ne ljuljate. Ako je zaista preteško kontrolisati se, možete 
vežbati otvorenih očiju. Zašto se sada ne pomerate? Dok vežbate, samo treba da održite stanje u 
kom ste sada, i zatvorite oči tek kad se više ne mrdate. Ljuljanje se takođe može desiti kod 
kultivatora kod kojih se otvara Veliko nebesko kolo. 

 
Učenik: Svi učenici Dafe iz Pitsburga u SAD šalju pozdrave Učitelju! 
 
Učitelj: Hvala svima! (Aplauz) 
 
Učenik: Dok odrasli meditira, je li u redu da dete spava kraj njega? Ako se ovo desi, kako će 

to delovati na glavnu i sporednu dušu deteta? 
 
Učitelj: Vi zapravo pitate da li će dete moći da dobije gong. Ipak to nećete direktno da kažete 

jer tu imate vezanost. Nisam li rekao da kad jedna osoba vežba, koristi će imati cela porodica? U 
najmanju ruku, energetsko polje koje vi nosite korisno je za sve članove porodice jer vi se 
kultivišete u pravednom Fa, i dobrodušna, mirna snaga koju nosite može da ispravi sva 
neispravna stanja.  

 
Učenik: Jedan čovek je rekao da kad se neko kultiviše do nekog nivoa, ako često priča ili se 

priseća svog dotadašnjeg procesa kultivacije i toga kako se osećao dok mu se karma eliminisala, 
on će pasti nazad na nivo na kom je bio u tom trenutku u prošlosti. 

 
Učitelj: Kako bi to moglo biti moguće?! Kad kultivator govori o svom procesu kultivacije, to 

je da bi pomogao i sebi i drugim učenicima Dafe da budu bolji kad ponovo budu prolazili kroz 
taj oblik poteškoće. Uopšte nema dejstva na sopstveni nivo. Ali, ako je to uradio da bi se 
pokazao, onda je to nešto sasvim drugačije. U tom slučaju, kad bude pričao o tome, nekim 
učenicima se neće dopasti da slušaju. 

 
Učenik: Juče ste rekli da su um i materija jedno. Kakve to onda ima veze sa našim učenjem 

Fa? 
 
Učitelj: Osoba koja je poslala ovo pitanje još nije naš učenik i ne shvata Fa koji ja predajem. 

Ali ipak ću odgovoriti na vaše pitanje, jer ja ovde učim kultivaciji. Jasno ste čuli da ljudska tela 
tokom kultivacije mogu pretrpeti transformaciju. Sve ove promene donosi popravljanje šinšinga 
kultivatora i uzdizanje njegovog uma tokom procesa kultivacije. Ljudi obično veruju da šinšing 
pripada nematerijalnom, mentalnom domenu, i da nema veze između uma i materije. Neki ljudi 
misle: “Kakve veze ima um sa vežbama koje mi vežbamo? Mi ovde samo vežbamo vežbe. Zašto 
se govori o ovim principima?” Ovo je fundamentalni razlog zašto gong mnogih ljudi ne raste u 
njihovoj praksi. Kad shvatite principe, vaše misli će se uzdići, vaše umno stanje će se unaprediti, 
i vi ćete shvatiti još više principe. To odražava vaše unapređeno stanje uma i poziciju vašeg 
stanja uma. Tek kad dostignete ovaj standard, vaš gong može porasti. To je princip. Ako ne 
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shvatate ovaj princip, vaš gong neće rasti čak ni ako radite vežbe od jutra do sutra, ne stajući ni 
radi jela i pića. A ako kažete da samo želite da čitate knjigu, a ne radite vežbe, ni tada se ne 
možete smatrati učenikom Dafe koji se kultiviše, jer vi to učite samo kao teoriju. To možete zvati 
“kultivacijom” samo kad čovek želi da se kultiviše, ima želju da dostigne Ispunjenje, i 
istovremeno sprovodi radnje koje su uključene u kultivaciju. Mada je ovo samo objašnjenje na 
površinskom nivou. U stvarnosti, uzdizanje uma je uzdizanje gonga, jer su um i materija jedno.  

 
Učenik: Za vreme čitanja Džuan Faluna, ista pojava se desila više puta: čitajući knjigu, moja 

glava odjednom se osetila teškom i veoma pospanom. Ali nisam zaspao. Osećao sam da mi 
pogled konstantno privlači izvesni odlomak u knjizi. Odjednom se drugi odlomak pojavio u 
knjizi, ali te reči nisu bile iz Džuan Faluna. 

 
Učitelj: To je vaša misaona karma koja vas ozbiljno ometa i ne da vam da čitate knjigu i 

učite Fa. Ona vas čini pospanim i željnim sna. Tera vas da izgubite svoje ispravne misli i 
ispravnu veru. Kad se uzbuni, ona će se čak pojaviti da vam smeta, čak proizvodeći reči u vašoj 
glavi. Ovo rade i oni demoni koji štete Dafi. Kad se uzbune, oni će se čak prepirati s vama u 
vašoj glavi, pričati vam, i neće vam dati da učite. Nije li očigledno? Na delu je misaona karma ili 
spoljna smetnja, koja vas sprečava da se uzdignete. Jer vaš napredak je odstranjuje. Ja sam rekao 
da ću ja eliminisati vašu karmu. Kad se zbilja eliminiše, ona se uistinu dezintegriše. Hoće li ona 
to prihvatiti? Zato čini sve moguće da bi se oduprla. Ako te stvari smatrate delom vas, onda 
nećete moći da dobijete Fa, jer Fa se daje vama, i apsolutno se ne može dati toj karmi. Pa je 
potrebno da to nadvladate. Bez obzira koliko pospani postanete, treba da je nadvladate, potisnete 
i eliminišete je. U času kad se probijete kroz ovu barijeru, ona je eliminisana. 

 
Učenik: U vezi mnogih stvari, trenutno mi se čini da grešim čim nešto izgovorim ili učinim, 

pa se više ne usuđujem da išta kažem, ili uradim. Ali dosta ljudi oko mene misli da sam 
preterano oprezna. 

 
Učitelj: I ja tako mislim. Zapravo, ovo je stanje koje nastaje kad neko ugleda istinu i shvati 

da su ljudski principi zapravo naopačke. To je manifestacija procesa u kom se postaje kultivator. 
Ali u isto vreme, čovek se mora ponašati kao kultivator i kultivisati se na otvoren i dostojanstven 
način. Jedino što će se domen kultivatora prikazivati u stvarima koje on radi namerno ili 
nenamerno, i one će zadovoljavati jako visok standard. Nemojte pasti u zamku još jedne vrste 
vezanosti, straha od greške da se iskažu ili urade stvari. I taj strah je takođe vezanost. Dajte sve 
od sebe da stvari radite na otvoren i dostojanstven način. S tim nema problema.  

 
Učenik: Možete li nam reći koji uzrok leži u korenu taštine? 
 
Učitelj: Emocije. Dopada vam se kad vam drugi ljudi kažu da ste dobri. Dopada vam se kad 

vas drugi hvale i laskaju vam. Dopada vam se kad vas drugi poštuju. I plašite se svega što 
narušava sliku o vama. Sve to razvija tašt mentalitet. To je vezanost. Ljudska želja da se sačuva 
obraz je vrlo jaka. Zapravo, kad budete olakšali svoj um i kad ne budete nosili toliko prtljaga, 
kultivisaćete se brže. 

 
Učenik: Tokom procesa kultivacije, lako je prebroditi mnoge teškoće. Uspela sam da ih 

prevaziđem trpeći ih. Ali emocije su test koji je jako teško proći. Iz nekoliko pokušaja nisam 
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uspela da ga prođem, pogotovu što sam veoma smerna i lako me je dirnuti u srce. Kultivišem se 
skoro dve godine. Ali tokom ovog vremena, zbog problema sa osećanjima prema mom dečku, 
nekoliko meseci sam pauzirala u praksi. Sada bih ponovo da počnem. Hoće li se Učitelj ipak 
brinuti o meni? 

 
Učitelj: Vrata do Dafe su i dalje širom otvorena. I dalje ima novih učenika koji neprekidno 

dolaze da uče. Novi učenici i dalje ulaze na ta vrata. Ako se kultivišete, sve zavisi od vas. Ali ne 
možete se večito tako ponašati. Dovoljno je jednom naučiti lekciju. Emocije su nešto čega je 
teško osloboditi se. Da vam ovo kažem: ljudska bića misle da su njihove misli i osećanja deo 
njihovih sopstvenih tela i da ih proizvode njihove misli. To uopšte nije slučaj. Emocije su upravo 
prikaz najiracionalnijih stvari. Kad se emocije uskomešaju, uopšte se ne možete ponašati 
racionalno. Pažljivo razmislite, kad ne možete izbaciti neke stvari iz uma, kad osećate ljutnju i 
čini vam se da vam je naneta nepravda, u tom času vas vode emocije. Neki ljudi su potpuno 
nesposobni da se kontrolišu i postaju previše impulsivni. Kad nečija osećanja postanu 
nenormalna, to znači da su ga osećanja odvela do tačke kad se postaje iracionalan. Ima ljudi 
kojima je teško da se oslobode emocija, čak dotle da im se srce kida kad to pokušavaju, pa ih 
tako pasivne vuku emocije. Emocije su na delu u svemu. U stvarnosti, te emocije su bog unutar 
naše dimenzije u Tri domena. On je stvoren za ljudska bića, i postoji radi ljudskih bića i svih 
živih bića unutar Tri domena. Bez emocija, ljudska bića bi postala hladna i indiferentna. Kad ne 
bi imala osećanja, ljudska bića bi bila još podlija. Tada život za čovečanstvo ne bi imao smisla. 
Upravo zato što postoje osećanja, ljudi su naučili da se osećaju srećni, ljuti, tužni i ushićeni. 
Upravo zato što postoje osećanja, postoji posebna veza između roditelja i dece. Upravo zato što 
postoje osećanja, ljudi mogu da zasnivaju porodice. Upravo zato što postoje osećanja, ljudi mogu 
da vole i štite svoju decu. Emocije mogu odigrati te uloge kod ljudskih bića. Ali usled pogrešno 
vođenih misli, emocije takođe mogu da donesu neispravno ponašanje kod ljudskih bića, ili 
neispravne načine razmišljanja. Od časa kad se osoba rodi, ona je uronjena u emocije. To 
zasićuje sve vaše ćelije. Svi molekuli i ćelije unutar Tri domena su zasićeni njima. Stoga je teško 
izbeći ih tokom kultivacije. Kao kultivator, ako ne možeš da se oslobodiš emocija, celo tvoje 
ponašanje je ljudsko ponašanje. Ceniti emocije je zapravo braniti emocije. A u tom slučaju, vi ste 
samo obično ljudsko biće. Ako ste sposobni da ih se oslobodite, onda više niste deo njih, i vi ste 
bog. Takav je princip. 

 
Bude, Bodisatve, Arhati i bogovi su izvan ovih emocija. Bogovi izvan Tri domena nemaju 

ljudske emocije. Ali nemati ljudske emocije nije isto što i ne brinuti o drugima, i ne štititi ih. Oni 
poseduju nešto više, što se zove milosrđe (cibei), što je plemenitije, šire, i divnije. Emocije su 
element unutar Tri domena. 

 
Učenik: Učenici iz grada Fudžoa su me pozvali telefonom i zamolili da prenesem pozdrave 

njihovom cenjenom Učitelju! 
 
Učitelj: Svima vam hvala! (Aplauz) 
 
Učenik: Singapur je društvo u kom živi više rasa, a engleski se koristi kao zajednički jezik. 

Njegova populacija je 3,2 miliona, od čega 76% čine Kinezi. Ali trenutno, samo mali broj ljudi 
tamo uči Dafu. Većina se školuje na engleskom. Oni mogu da razumu kad se govori kineski, ali 
im je teško da čitaju kineski. Ovo je jedna od nekoliko stvari koje deluju kao barijera i 
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predstavlja teškoću da ljudi dobiju Fa. I ja sam obrazovan na engleskom, pa mogu da razumem 
njihove teškoće. Učitelju, kako u toj situaciji da više raširimo Dafu u Singapuru? 

 
Učitelj: Ova vrsta situacije postoji i u drugim krajevima. U Australiji ima nešto Kineza, a 

ima i Kineza koji žive u drugim zapadnim zemljama, koji su potpuno odgajeni u duhu zapadne 
kulture, pa ne govore kineski. Ali da li to znači da oni ne mogu da uče Fa? Mogu da čitaju 
englesku verziju Džuan Faluna ili da čitaju Džuan Falun na drugim jezicima. Oni svejedno 
mogu dobiti Fa. Ovo nije problem.  

 
Učenik: Učitelj kaže da nijedno od ljudskih bića sada na Zemlji ne treba da bude čovek. Je li 

ovo moje razumevanje ispravno? U startu, kad su ti ljudi sišli dole, to nije bio ishod njihovog 
padanja korak po korak usled toga što su postali loši, već su oni preuzeli rizik i sišli dole. Ali kad 
su stigli u ljudski svet, oni su zapali u opsenu i nakupili puno karme. Neki ljudi su nakupili 
previše karme i potpuno su izgubljeni. Oni više uopšte ne mogu da se kultivišu. Ali uprkos tome, 
Učitelj gleda samo na činjenicu da su oni inicijalno sišli da dobiju Fa. Pa bez obzira ko je to, 
ako danas može da razvije misao da želi da se kultiviše i uđe u praksu, Učitelj će mu ponuditi 
spasenje. 

 
Učitelj: To je u osnovi tačno. Ali nisu svi ljudi sišli ovde usled ispravnih misli; neki jesu pali 

na ovaj nivo. Ali kad ljudima nudi spasenje, Dafa sve tretira na isti način. Moja vrata su toliko 
široko otvorena da više nema vrata. Gleda se samo na ljudska srca. Pored toga, istina je da sam 
rekao da ljudska bića na današnjem svetu nisu došla da budu ljudi. Ali nisu svi došli ni da 
postanu bude, taoi ili bogovi. To će reći da nisu svi došli da se kultivišu. Ali svi jesu došli zarad 
Dafe, oformljeni su od strane Dafe, i stvoreni od Dafe. Oni igraju kako pozitivne, tako i 
negativne uloge. 

 
Učenik: Od kada sam počela da vežbam Falun Dafu, dvaput sam vas videla u snovima. Oba 

puta ste izgledali kao sada. Školovala sam se na engleskom i takođe sam dete mešane rase. Kako 
to da nisam mogla da vidim vaše Fašene, ali sam mogla da vidim vaše podeljeno telo? 

 
Učitelj: Kultivacija kod svakoga drugačije napreduje. Ne želim da vam to iskažem previše 

konkretno. Kod nekih učenika situacije su različite, i ni oni ne mogu da vide moje Fašene. Svako 
zna da Fašen ima obličje bude, sa plavom kosom i da nosi žutu kasaju. Pre nego što dostignete 
domen buda, nije vam dopušteno da vidite lik bude. O tome se radi. Da se ne bi ometao vaš 
napredak, ja ne pričam puno o vašim specifičnim situacijama. Neki ljudi mogu da vide, i to lako 
može dovesti do vezanosti za ushićenje. Stoga se ja uvek uzdržavam od priče o specifičnim 
situacijama, a ljudi sve vreme postavljaju pitanja o njima. Neki ljudi sa sobom nose svoje 
urođene elemente, što im omogućuje da vide. Puno je takvih ljudi, jer ja sam vam rekao da 
nijedno ljudsko biće nije došlo da bi bilo čovek, i to je zbog ovog. Zatim ima ljudi koji su se 
kultivisali vrlo dobro i treba brže da se probijaju. Njima nije dopušteno da vide, i to rezultuje 
njihovom nemogućnošću da vide. Nijedna religija ili kultivacioni metod ne može vas spasiti na 
mesto koje je još više od samih njihovih bogova. Naš Dafa može da spase sva živa bića. Koliko 
visoko će se osoba kultivisati zavisi od same osobe. Jer Dafa je Fa kosmosa i stvorila je životne 
sredine za sva bića u kosmosu. Ona vas može vratiti nazad na prvobitne pozicije. Ali isto tako, 
zahtevi su srazmerno visoki. Neki učenici se moraju kultivisati na jako visoke nivoe. Ako se 
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prekine njihovo [stanje potrebe] da se prosvetle u stvari, oni nikad neće moći da dosegnu taj 
domen. 

 
Put kultivacije se određuje na osnovu osobe. Svako je drugačiji. Neki ljudi mogu da vide vrlo 

jasno, i vide jednu stvar za drugom kako vreme prolazi. Neki ljudi jednostavno ništa ne mogu da 
vide. Nemojte misliti da su na niskom nivou oni koji ništa ne mogu da vide, i nemojte misliti da 
su se oni koji mogu da vide dobro kultivisali. Nivo čovekove kultivacije počiva na nivou 
njegovog šinšinga. Ovo je sigurno. Nikad u istoriji nije postojao kultivacioni sistem koji je za 
standard da se oceni koliko je dobar šinšing osobe, ili koliko mu je visok nivo koristio 
natprirodne moći. To se nikad nije desilo. 

 
Učenik: Sve se transformiše iz de. Da li onda primanje stvari od Učitelja prouzrokuje 

gubitak vrline? 
 
Učitelj: Ja sam ovo rekao ranije, rekao sam da ste svi vi kultivatori i treba da se držite strogih 

standarda. Bez obzira ko ste, morate se ovako ponašati. Jer vi ste u procesu kultivacije i to je 
zahtev za vašu kultivaciju. Ali ja nisam kultivator. Učitelj je ovde bi vas spasao. S ovim treba da 
budete načisto. Stoga nikad, nikad sebe ne treba da poredite sa mnom.  

 
Učenik: Učitelj je rekao da je kultivacioni put svakog učenika uređen sve do Ispunjenja. Ali u 

Džuan Falunu se kaže: “Oni što oni jesu fizički, zajedno sa njihovom izdržljivošću, je 
predodređeno.” 

 
Učitelj: Tu nema nedoslednosti. Ja sam za sve priredio da dostignu Ispunjenje. Ali ne moraju 

svi obavezno dostići Ispunjenje u istom domenu. Nije li to ideja? Stoga se razlikuju stvari koje 
sami nosite, vaša sposobnost da istrpite, sposobnost da istrajete, i to gde su vaše prvobitne 
pozicije. 

 
Učenik: “… neki ljudi će doživeti Otvaranje gonga tj. postati prosvetljeni … na vrlo niskom 

nivou.” U slučaju takve osobe, gde je smisao prirediti za nju Ispunjenje? 
 
Učitelj: Vama se čini da je to besmisleno, ali drugima je smisleno! Oni koji nisu kultivatori 

su sasvim zadovoljni kad makar malo postignu među običnim ljudima. Njima se čini da je to 
sasvim smisleno i da uživaju u svojim životima. Ne ide li tako? Kad se različiti kultivatori 
Ispunjuju na nekim nivoima, to je za njih smisleno! 

 
Učenik: Učim Fa i radim vežbe više od godinu dana. Ali svaki put kad radimo stojeće vežbe, 

ne mogu da prestanem da neprekidno zevam i lijem suze. Je li to zato što se nisam oslobodila 
nekih vezanosti? 

 
Učitelj: Ne. Zevanje je stanje u kultivaciji. Često se dešava u početnoj fazi kultivacije. Ali ne 

dešava se uvek. Ovo stanje nije fiksno. Tokom početne faze, kad se či razvijen unutar tela 
potisne i treba da se izbaci napolje, može se desiti zevanje. To nije ništa loše. Tokom početne 
faze, dok se telo podešava, uklanjanje bolesti u glavi će takođe proizvesti to. To je jedna pojava u 
kultivacionom procesu.  
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Učenik: Kad ljudi insistiraju i drže se svog mišljenja o nekom pitanju, kako razlikovati 
vezanosti u odnosu na držanje za sopstveno mišljenje? Na primer, kad ljudi imaju različita 
mišljenja povodom nekog pitanja, ali se može usvojiti samo jedan pristup, i svako pojedino 
mišljenje je manifestacija Fa na različitim nivoima, da li stvari treba pristupiti u skladu sa 
sopstvenim razumevanjem ili odlukom grupe? Kako u praksi ostvariti da svaki praktikant “uzme 
Fa za Učitelja”?  

 
Učitelj: Kad se bavimo nekim pitanjem i iznesu se različita mišljenja, nakon razgovora o toj 

stvari, treba ispred svega staviti Dafu i ne treba preterano naglašavati sopstvenu ideju. Kad se 
donese konačna odluka, treba zajedno da radite na tome da se zadatak dobro obavi. Kad ljudi 
insistiraju na tome da se drže sopstvenog mišljenja i troše puno vremena na raspravu o nekom 
pitanju, ali ne mogu da se usaglase, njih koriste demoni ili demonska priroda koja šteti Fa. 
Tvrdoglavo insistiranje na sopstvenom mišljenju i odbijanje da se popusti je vezanost za “sebe.”  

 
Učenik: Čovekovo mišljenje po nekom pitanju će proizvesti da se razviju vlastite predstave. 

Ali razlika između kultivatora i obične osobe leži u stanju uma koje ona ima dok se bavi 
sopstvenim predstavama. Obična osoba je vezana za ispravnost sopstvenih predstava i stoga se 
nada da će se ljudi složiti s njom. S druge strane, kultivator ima svoja sopstvena mišljenja, ali ih 
ne nameće drugim ljudima. Je li ovo shvatanje ispravno? 

 
Učitelj: Nije apsolutno ispravno. Jer kultivator neće lako oformiti predstave među običnim 

ljudima, i on stavlja Fa iznad svega drugog. On koristi Fa da se probije kroz opsene i odstrani 
ljudske predstave, i koristi Fa za rasuđivanje. Pored upotrebe odlučnih ispravnih misli da se 
podrži Fa, on prirodno i bez težnje radi stvari običnih ljudi. On nema vezanosti da li se to može 
izvesti ili ne, pa utoliko pre ne treba da ima krute predstave. 

  
Kako učenici Dafe treba da se odnose prema sporovima? Da li tome pristupate sa valjanim 

mislima? Posebno kad nastanu intenzivni sukobi usled razlika u mišljenjima, tada treba da 
pogledate u sebe i vidite u svom srcu gde stojite. Da li ste 100% na Fa? Na čemu se zasniva vaše 
insistiranje na sopstvenom mišljenju? Morate ispitati uzrok u korenu te misli. 

 
Učenik: Jedan od naših učenika ima pesimistički stav, dok govori da je on možda biće unutar 

Tri domena i da možda neće moći da ode izvan Tri domena, koliko god pokušavao. Je li njegovo 
razmišljanje ispravno? 

 
Učitelj: Ko mu je rekao da je biće unutar Tri domena? Nikada nikome nisam rekao da ne 

može da se kultiviše. Ja vam kažem da ne marim ko ste, i ne marim zašto ste došli ovamo; čak i 
ako ste rođeni da štetite Fa, ja vam ipak nudim spasenje. (Aplauz)  

 
Jeste li znali da je broj učenika Dafe danas zbilja prilično velik? Kad mi ne bi postupali 

dobro, s tako velikom grupom ljudi, posledice bi bile krupne. Tada bi izvesne državne službe 
počele da obraćaju pažnju. Zapravo, uvek je bilo ljudi koji žele da vide šta se dešava [u Falun 
Dafi]. Neki ljudi koji rade kao špijuni vežbaju zajedno sa učenicima i posmatraju, gledaju ih šta 
rade. Znate li kako ja sagledavam tu situaciju? Bez obzira koji posao radi, on je živo biće. On je 
najpre biće. U mom stavu prema njima, ja ih naprosto smatram ljudima s drugačijim poslom. Bez 
obzira kakve su misli imali kad su ušli u ovu našu sredinu, ja sve njih tretiram sa dobrodušnim 
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mislima. Ako hoće da se kultiviše, ja ću biti odgovoran za njega. Kad su mnogi od tih ljudi iz 
državnih službi, koji su došli da upoznaju Dafu, otkrili da mi nemamo šta da krijemo i da kod nas 
nema ničeg lošeg, i čak su počeli da smatraju Dafu jako dobrom, oni su istinski počeli da uče 
Dafu. Kasnije su rekli našim učenicima: “Znaš li ko sam ja? Ja sam infiltrator. Shvatio sam 
koliko ste dobri. Sad ću učiti!” (Aplauz) 

 
Kažem da se naša Dafa ne boji toga da je drugi shvate. Svaki pojedini učenik i svaki pojedini 

volonter se ovako ponaša: “Ovde si došao da nas upoznaš. Šta god želiš da znaš, ja ću ti reći. Šta 
god hoćeš da vidiš, ja ću to izvući i pokazati ti.” Ništa nije skriveno. Sve se obavlja na čestit i 
otvoren način. Jer ovo je jedini deo čiste zemlje u ljudskom svetu. Pre nego što upoznaju Dafu, 
današnji ljudi veruju da više nema dobrih ljudi. Ako ne upoznaju nas i ne kroče u ovu sredinu, 
oni zbilja neće verovati da na ovom svetu ima dobrih ljudi.  

 
Učenik: Neposredno po buđenju ili dok šetam, deo mog mozga će često recitovati neke 

delove iz Džuan Faluna, dok moja glavna svest ipak misli o stvarima običnih ljudi. Da li to 
recituje ona moja strana koja je okončala kultivaciju? 

 
Učitelj: Da, takvo stanje se može desiti. Ona vaša strana koja je potpuno kultivisana je 

razborita i brine je ljudska strana koja se nije dobro kultivisala i ne napreduje marljivo. 
 
Učenik: Moj muž je postavio neka pitanja tokom Istočne konferencije u SAD-u, koja je u 

martu održana u Njujorku. Učitelj ga je ohrabrio da pročisti svoje unutrašnje biće, potpuno 
promeni sebe i počne iznova. On zna da treba da sledi reči Učitelja i istinski se kultiviše; ali moj 
muž je ostao zaglavljen u stanju dubokog kajanja i samokritike, i nije u stanju da izađe iz toga. 
Takođe postoji snažna demonska smetnja. Ovo se dešava već četiri meseca. 

 
Učitelj: To je zato što je glavna svest vašeg muža previše slaba i ne može da održi kontrolu 

nad njim bistrog uma. Ja sam mu rekao da je pogrešio, a onda se on zaglavio u stanje 
samooptuživanja. Otišao je u drugu krajnost i postao vezan za to. Tada su demoni ponovo 
iskoristili to njegovo neispravno razmišljanje, i prave mu smetnje. 

 
Učenik: Da li i dalje može da se kultiviše? 
 
Učitelj: To njega morate pitati. Zašto ja kažem da mentalni pacijenti ne mogu da se 

kultivišu? Svako zna da ova naša Dafa služi za kultivaciju vaše glavne svesti. Znači da se daje 
vama samima. Morate se kultivisati s jasnom svešću. Svi raniji kultivacioni metodi, uključujući 
sve ranije religije, služili su za kultivaciju sporedne svesti. Kad bi osoba umrla, njena glavna 
duša bi ponovo prošla reinkarnaciju, kao ranije. Onaj deo koji je zadovoljio standard je mogao da 
se uzdigne na nebo, ali to nije bilo vaše pravo biće, već sporedna duša. Ovo je bila misterija od 
nastanka vremena, i u prošlosti se nije mogla razotkriti. Danas, da bih prenosio ovu Dafu i 
omogućio vam da zaista budete spašeni, ja sam svim živim bićima razotkrio ove misterije s 
početka vremena, tajne nad tajnama, i nebeske tajne nad nebeskim tajnama. Ako ne možete da 
kultivišete sebe, i vi sami niste jasnog uma, kome ja dajem ovaj Fa? Od koga tražim da ga 
dobije? Zato vam glavna svest mora biti bistra. Ako niste bistri, onda neće ići. Stoga ja svima 
iznova ponavljam da se morate kultivisati na racionalan, čestit i dostojanstven način. 
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Učenik: Kad meditiram, smem li da koristim jastuk da podignem zadnjicu i poduprem donji 
deo leđa? 

 
Učitelj: Za sada možete tako. Moram vam dozvoliti da prođete kroz proces, dok radite 

vežbe. Mada u budućnosti to nećete moći da radite jer ćete sigurno dobro vežbati. 
 
Učenik: U mom snu, Učitelj mi je rekao da ako mogu da pretvorim pravo u lažno i svojom 

kultivacijom odstranim sve ono što je lažno, onda ću okončati svoju kultivaciju. 
 
Učitelj: Ovo treba sagledati s dve strane. Prvo, u očima bogova ova stvarnost ljudskih bića 

nije stvarna. Pored toga, ovo je znak vezan za stvarne stvari za koje ste vezani, i nagoveštaj je za 
tu vašu stranu koja ima konkretne vezanosti. Samo tako vam mogu reći o ovome. Ne mogu vam 
objašnjavati reči koje su trebale da budu znak za vas. Inače, zašto bih vam davao znak?  

 
Učenik: Ima li nekog posebnog značenja u redosledu reči “Džen, Šan, Ren”? 
 
Učitelj: To sve obuhvata. “Džen” sadrži “Džen, Šan, Ren.” “Šan” sadrži “Džen, Šan, Ren,” 

takođe. I “Ren” takođe, sadrži “Džen, Šan, Ren.”  
 
Učenik: Kad u Džuan Falunu govori o Buda-školi i Tao školi, Učitelj obično stavlja Tao 

školu ispred Buda škole. Da li to ima ikakve veze sa redosledom reči u “Džen, Šan, Ren”?  
 
Učitelj: Ne treba da usmeravate svoju pažnju na takve stvari. Tu nema posebnog odnosa. 

Mislim da je zgodno za izgovor “bude, taoi i bogovi.” Mogao bih reći “taoi, bude i bogovi,” ali 
to bi zvučalo nezgrapno. Ili bih mogao reći “bogovi, taoi i bude,” ali naprosto nije toliko zgodno. 
Kad se izgovori “Džen, Šan, Ren”, to je tako zgodno! Mogao bih ih okrenuti, ali bi zvučalo 
nezgrapno. Onako kako ja kažem, tako svi vi treba da govorite.  

 
Učenik: Ja sam ozbiljna i pažljiva osoba, koja je takođe nestrpljiva. Osećam da je ovo 

mentalno stanje postalo barijera za moju kultivaciju. 
 
Učitelj: To je definitivno barijera. Veoma je dobro da to možete da osetite.  
 
Učenik: Jesu li uzrok tome postnatalno stečene predstave i karma? Ili to prouzrokuju moje 

prvobitne, jedinstvene karakteristike? 
 
Učitelj: Uzrok su predstave. Ova vrsta predstave se razvija tokom dugog vremena. Uvek kad 

se susretnete sa stvarima, to proizvodi da padnete u ovakvu vrstu predstave. Njene karakteristike 
su tzv. pažljivost, ozbiljnost i nestrpljenje. To se razvilo u nešto poput navike. Vi imate moć da 
se potpuno oslobodite toga.  

 
Učenik: Učitelj kaže da je želja za kultivacijom u ovako teškoj sredini nešto zbilja izuzetno. 

Ali u mom slučaju, ja osećam da se moram kultivisati jer osećam da je živeti u ljudskom svetu 
previše bolno i dosadno. Je li to zbog toga što ne mogu da izdržim nikakve poteškoće? 
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Učitelj: To nije slučaj. Ono što sam opisao je način na koji bogovi misle o ljudskim bićima. 
Ali vaš osećaj je normalan osećaj ljudi sveta. Ljudsko društvo definitivno ima puno muka. Bića u 
svim drugim dimenzijama mogu da lete i lebde svuda. Mogu da postanu velika ili mala. Sve to je 
za njih sasvim prirodno. Ovako izgleda samo ljudska i površinske dimenzije. Od prvog časa kad 
se rodite, vas sputava sve u ovoj dimenziji. Umorite se dok hodate, gladni ste ako ne jedete, 
žedni ste ako ne pijete, osećate hladnoću ako se nedovoljno obučete, itd. Ovo su muke koje 
prirodno stižu ulaskom u ovu dimenziju. Naravno, među ljudima postoje i šinšing konflikti, 
manifestacije karme, i neprekidno stvaranje karme iz neznanja. Takođe postoje muke koje ljudi 
još nisu detektovali, muke koje se ne mogu jasno definisati, pa je čovečanstvo naprosto puno 
muka.  

 
Učenik: Jedan učenik Dafe ima pitanje. Kaže da kad god takne metal, njegove ruke emituju 

elektricitet. Ovo se dešava već više od godinu dana. Učitelju, da li ovo znači da se on zadržava 
na istom nivou?  

 
Učitelj: Ne. Za ljudska bića, velik deo energije koji izlazi iz čoveka tokom kultivacije—što 

znači vaš gong i transformacije vašeg tela—nosi elektricitet. Ljudska bića su veoma osetljiva na 
elemente elektriciteta. U stvarnosti, elektricitet je manifestacija jedne vrste energije. Govoreći iz 
drugog ugla, ako neko nije bio dovoljno marljiv u nekim poljima kultivacije i samo malo je 
podbacio na nekim poljima, ovo takođe može biti znak za njega. Postoji još jedna situacija: kad 
osoba unapređuje svoj nivo tokom kultivacije, ona će i na površini svoga tela činiti proboje; 
možda postoji razlika u tome kako se razvija njena odgovarajuća sposobnost da se štiti od 
elektriciteta. Ova vrsta pojave će se i tada dešavati. Ovo je minorna stvar i nema nikakvog 
značaja, ali će biti lepo sređena za vas.  

 
Učenik: Neki ljudi u Sidneju napadaju Dafu. Jedan učenik smatra da treba da podnesemo 

tužbu protiv njih. Ja mislim da se tako koriste načini običnih ljudi za borbu protiv običnih ljudi. 
Je li moje razmišljanje ispravno ili pogrešno? 

 
Učitelj: Najpre bih da podržim tog učenika: nije pogrešno imati želju da se odbrani Dafa. 

Treba da obratimo pažnju na to kako ti ljudi štete Fa. Ako su proizveli izvesni nivo uticaja na 
Dafu, onda, iz perspektive učenika koji podržavaju Dafu, nije pogrešno koristiti pravna sredstva 
da se to razreši. Naravno, mi treba da damo sve od sebe da se ne mešamo u ove stvari. Ali ako se 
mora razrešiti pravnim sredstvima, to nije izvan domena mogućnosti. Ali pošto mi ljudima 
nudimo spasenje, mi ljudima uvek treba da ostavimo izlaz i damo im šansu. Čak i ako su 
nenamerno oštetili Fa, i dalje treba da im dopustimo jedan proces u kom će nas shvatiti. Možete 
popričati s njima. Ako nastave da se ponašaju kao sada, onda upotreba pravnih sredstava za nas 
nije izvan sfere mogućnosti. Jer Falun Dafa Asocijacija Australije je legalna, registrovana grupa i 
u očima zakona je zakonita, pa ljudi ne treba da je napadaju tek tako. Ali mnoge stvari poput ove 
imaju veze s vašom individualnom kultivacijom. Nemojte omašiti u gledanju u sebe. Treba da 
vidite da li to prouzrokuju vaše sopstvene vezanosti, ili možda neki faktori uzrokovani 
vezanostima koje niste eliminisali. 

 
Učenik: Moje pitanje je ovo. Tokom procesa kultivacije se prikažu desetine hiljada i više 

stvari. Kako da ocenimo da li smo ispravno postupili u stanjima koja su se pokazala u procesu 
kultivacije? 
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Učitelj: Sve osećaje i stanja koja se ukažu u procesu individualne kultivacije treba tretirati 

kao normalna kultivaciona stanja. U procesu kultivacije svi žele da prođu svaki pojedini test 
kako treba, i takođe žele da znaju da li su zaista dobro prošli testove ili nisu. U stvarnosti, ako ste 
zbilja sposobni da ostanete nedirnuti suočeni sa ličnom koristi, onda ste prošli test; ako ste zbilja 
sposobni da tragate u sebi kad ste suočeni sa konfliktima, pa tako najpre sebe ispravite, onda ste 
prošli test; ako ste sposobni da se oslobodite svojih vezanosti usred svih vrsta teškoća, onda ste 
položili ispit. Naravno, postoje različiti stupnjevi polaganja ispita. Neki učenici uspeju da u 
svemu postupe dobro. Neki učenici mogu da postupe dobro na površini, ali ne mogu da se 
odreknu toga duboko u sebi. Neki izgledaju kao da su jako dobri, ali u sebi i dalje osećaju 
pomalo nelagodnosti. To znači da su zadržali malo [te vezanosti]. Nije to teško odrediti. 

 
Ali znači li to da svi treba da polože ispit dobro i da nećete zadovoljiti standard kultivacije 

ako ne položite? Da li ovo znači da ne valjate? To nije slučaj. Da vam svima kažem da je 
kultivacija odgajanje uma. Da vam još jasnije objasnim. Suočeni sa ličnom koristi, suočeni sa 
besom i mržnjom, u međuljudskim sukobima, vi ćete biti provocirani. Ako zbilja uspete da 
ostanete mirna srca, onda bih ja rekao da ste zbilja izuzetni! Svaki put kad ne prođete test dobro, 
vi mislite: “Pošto nisam dobro prošao ovaj test, znači li to da ne valjam?” Odgovor je negativan. 
Razumevanje nekih ljudi je malo više, dok je razumevanje nekih ljudi malo niže. Neki ljudi 
polože taj ispit dobro, dok neki ljudi polože malo gore, dok neki ljudi uopšte ne polože. Ali svi 
znate da treba da vam bude žao, i brinete se što ste podbacili. Onda treba da se saberete i 
pokušate položiti ispit sledeći put, i nadoknaditi to što ste ovaj put podbacili. Kad sledeći put 
naiđe ispit, bićete odlučni da ga dobro prođete. I faktički, upravo to je kultivacija. Kad biste 
svaki test mogli proći, ja bih rekao da to više ne bi bila kultivacija. U tom slučaju, ja, vaš Učitelj, 
nisam ispunio svoju odgovornost i pripremio sam vam testove koji su bili premali za vas, što je 
rezultovalo vašom nemogućnošću da popravite svoj šinšing kroz njih. Zar to ne bi bio slučaj? 

 
Učenik: Japanski učenici šalju svoje pozdrave Učitelju! 
 
Učitelj: Svima vam hvala! (Aplauz) 
 
Učenik: Kultivišem se više od tri godine. U martu mi je umrla majka. I ona se kultivisala tri 

godine. Često gorko žalim zbog mnogih stvari koje nisam dobro uradila, koje su rezultovale 
većim poteškoćama za nju. Krivim sebe što joj nisam istinski mogla pomoći iz perspektive Fa kad 
se suočila sa testom života i smrti, jer tada nisam shvatala uzvišenu prirodu Dafe.  

 
Učitelj: Nema razloga da krivite sebe. Ako previše krivite sebe, to postaje vezanost. Svako 

od vas je u procesu kultivacije, i vrlo je verovatno da ćete neke stvari učiniti pogrešno. Ali vi ne 
igrate presudnu ulogu kod drugih ljudi, posebno kad su drugi ljudi kultivatori. Kultivacija je 
stvar svakog pojedinca. Da je bila sposobna da ostane van uticaja i dobro se ponese suočena sa 
smetnjom, onda bi se to zaista zvala kultivacija. [Kažete] da drugi ljudi nisu učinili dobro i da je 
pomoć koju su joj pružili bila premala. Pa, ako se kultivator oslanja na pomoć drugih ljudi, to se 
ne naziva njegovom sopstvenom kultivacijom. Zaista nema ničeg zbog čega sebe treba da 
krivite. Ako ste podbacili, onda treba da naučite lekciju i budete još bolji. Sagledajte to iz 
mnogih uglova! Možda nije tako loše kao što zamišljate. Možda onaj ko je učio Dafu, nije to 
učio uzalud. Možda će vaše Ispunjenje u budućnosti rezultovati njenim spasenjem.  
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Učenik: Možete li nam pričati o strukturi materije? 
 
Učitelj: Kakvo široko pitanje! Strukturi materije na kom nivou? Strukturi koje vrste 

materije? Vrlo je složeno. Nauka je već došla do razumevanja površinskih molekulskih 
aranžmana. Struktura materije ne može se objasniti u celosti. Ne bih je u celosti mogao objasniti 
ni ako bih proveo nekoliko dana pričajući o njoj. Kad sam vam objašnjavao koncept kosmosa, ja 
sam i dalje koristio ljudska shvatanja, ljudsko razmišljanje, i ljudski rečnik do najveće moguće 
mere. To je bilo vrlo ograničeno i uopšteno. Čak i tada, ja sam samo uopšteno govorio o načinu 
postojanja jedne vrste materije. Takođe, ljudski jezik je krajnje manjkav i ograničen, jer ljudska 
vrsta nema reči i vokabular da to objasni.  

 
Učenik: Kako se nizanje događaja u vremenu, koje se događa u ovoj našoj dimenziji 

manifestuje u drugim dimenzijama, koje nemaju koncept vremena? Da li se prikazuju direktno na 
osnovu vremenskog perioda? 

 
Učitelj: Juče me je jedan mladić upitao: “Jedan plus jedan je dva, to je tačno.” Rekao sam, 

“Tačno je među običnim ljudima. Ja kažem da izvan ove naše dimenzije to više nije tačno. Nije 
tačno u drugačijim vreme-prostorima.” To će reći, u drugačijim vreme-prostorima ne možete ga 
meriti koristeći ljudske koncepte, jer bića tamo jednako imaju svoje sopstvene načine računanja 
vremena, načine postojanja, i načine shvatanja stvari. Oni su potpuno drugačiji. Ono što je dobro 
ili loše, ili pozitivno ili negativno, se razlikuje od onog kako ljudi to shvataju.  

 
Učenik: Svako ima svoju karmu da otplati. Čovek treba da nosi svoju karmu, i drugi ljudi ne 

treba tek tako da se mešaju. Kako osoba koja se kultiviše treba da postupi kad je nekome 
ugrožen život? 

 
Učitelj: Pričao sam o tome puno puta. Iako se kultivatori ne mešaju u stvari običnih ljudi, 

ako vidite čoveka koji čini jezive zločine i ništa ne preduzmete, to je šinšing problem. “Bez 
namere” (vuvej), o čemu pričam, odnosi se na činjenicu da ne treba težiti traženju stvari za 
učiniti dok se držimo nekih vezanosti.  

 
Učenik: Honkonški učenici šalju pozdrave Učitelju! 
 
Učitelj: Svima vam hvala! (Aplauz) 
 
Učenik: Dok čitam knjigu Džuan Falun, druge ometajuće misli mi ulaze u um za vreme 

čitanja. Kako da ispravno pristupim i rešim ove probleme? 
 
Učitelj: Sve to je sasvim normalno, svi će naići na ovaj problem. Ali ga morate prevazići. 

Ovo prouzrokuju postanatalno stečene predstave u vašem umu i karma stvorena u vašim 
mislima. Oni ometaju vašu kultivaciju i dobijanje Fa. Oduprite im se: “Moram se odlučno 
koncentrisati na čitanje knjige i učenje Fa.” Ovako raditi samo po sebi predstavlja njihovo 
odstranjivanje. Pošto je ovo Fa, vaše učenje Fa ih odstranjuje. Ne smete dopustiti da utiču na vas. 
Ako vaše oči čitaju knjigu, ali vam um nije tu, i čak ne znate kako svaku reč treba izgovoriti, to 
nije prihvatljivo. To je kao da se čita uzalud.  



 

27 

 
Učenik: Uvek kad se suočim sa šinšing testom, u tom času mi se čini da sam ga prošla. Ali 

kad na to pogledam u retrospekciji, nađem da nisam dobro prošla test, ili da uopšte nisam 
prošla. Je li ovaj osećaj posledica mog uzdizanja u nivoima? 

 
Učitelj: Da, ako ste kultivacijom povisili svoj nivo, tako će vam se činiti kad pogledate 

unazad. U stvarnosti, to je zato što je standard postao viši i time su zahtevi viši. 
 
Hajde da napravimo deset minuta pauze, u redu? 

 
(Učenici donose Učitelju bukete svežeg sveća, iskazujući svoje najveće poštovanje prema 

Učitelju.) (Aplauz) 
 
Učitelj: Svima vam hvala! (Aplauz). Ovo cveće izgleda zbilja skupoceno. Ne treba da trošite 

toliko novca. Mi ne marimo za ovakve stvari. Ipak, svima vam hvala (Aplauz) 
 
Učenik: Neki učenici su ranije učili druge prakse i mogu da meditiraju dva do tri sata. Oni 

uvek misle da su bolji od onih učenika koji ne mogu dobro da izvedu meditaciju, i oni ne 
obraćaju pažnju na učenje Fa, ili kultivaciju šinšinga. Učitelju, molim vas da nam ovo objasnite. 

 
Učitelj: Bez obzira u kom stanju je telo čoveka, stvari će biti drugačije jednom kad istinski 

uđe u Dafu. Neki učenici su se bavili sportom. Neki učenici su plesali. Noge su im bile vrlo 
savitljive i na licu mesta su mogli da sednu u pun lotos, vrlo lako. Ali da li je to bilo izvođenje 
vežbe? Nije. Da su zbilja hteli da se kultivišu, našli bi da su stvari drugačije; možda bi otkrili da 
iako imaju noge plesača, više ne mogu da sede u lotosu. I da osećaju jak bol. Jer kad kultivator 
prekrsti noge, to nikako ne može biti naprosto sedenje s prekrštenim nogama bez ikakvog 
mehanizma. Jer ovo je kultivacija, i sve što je vaše postoji da bi se obezbedio vaš napredak, a to 
uključuje i meditaciju. Meditacija je dobra samo ako zaista može da eliminiše vašu karmu i 
unapredi vaš šinšing. Inače, koliko god dugo mogli da sedite s prekrštenim nogama, koja je vajda 
od toga? Ako ne može da vam ukloni karmu, ako ne može da ima ikakvog efekta na vašu 
kultivaciju, i naprosto ukrštate noge radi ukrštanja nogu, onda bez obzira koliko dugo možete da 
sedite u lotosu, kakvo je dobro od toga? Nije li tako? Ovde nikog ne kritikujem. Samo 
objašnjavam principe Fa. Ja nikad nisam rekao da su oni koji dugo mogu da sede s prekrštenim 
nogama na visokim nivoima, ili govorio o tome koliko dobro su se oni kultivisali. Ako ste u 
prošlosti učili druge prakse, ili se bavili sportom, plesom ili drugim stvarima, i ako vas ranije nije 
bolelo kad prekrstite noge, a sada se kad prekrstite noge osećate isto kao ranije i to se nije 
promenilo, onda to nije mala stvar! Ne smete dopustiti da vas Dafa naprosto očeše i prođe pored 
vas. Ako niste ozbiljno učili Fa, nećete ceniti dragocenost ovog Fa. Istovremeno, oni koji ne 
mogu da prekrste noge ne treba previše da brinu. Ako se pretvori u vezanost, i to stvara barijere. 
Ne žurite. Najpre treba da prekrstite noge u polu-lotos, i na kraju ćete moći da radite pun lotos. 
Ljudi u svojim osamdesetim, koji nikad nisu sedeli u punom lotosu, sada to mogu. Što vi ne 
možete to isto? Svako može da sedi u punom lotosu.  

 
Učenik: Već nekoliko godina učim Fa. Ali mi se i dalje čini da sam jako daleko od [stanja da 

imam] “uvid u sve misterije.”  
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Učitelj: Zapravo, da vam kažem da je to vaš ljudski deo na površini, koji se nije dobro 
kultivisao, koji želi da zna o bogovima. Takođe, to su postnatalno stečene predstave i misaona 
karma u vašem umu, koje su vezane za te stvari. Kako se tim stvarima može dati da znaju o 
božanskim stvarima? Osim toga, vi ne možete jasno razlikovati koje su vaše ispravne misli. U 
procesu vaše kultivacije, dok čitate Džuan Falun i odjednom se prosvetlite u Fa-princip, vi ste 
već na tom nivou. Inače vam Fa-princip na tom nivou apsolutno ne bi bio otkriven. Zašto vam se 
onda ne dozvoli da sve odjednom saznate? Jer onoj vašoj strani koja nije okončala kultivaciju 
apsolutno nije dozvoljeno da zna za bogove i bude, dok je ona vaša strana koja je okončala 
kultivaciju razdvojena. Principe na još višim nivoima možete shvatiti samo kroz učenje Fa, što je 
već način da vam se otkriju stvari. Ona strana kultivatora koja je okončala kultivaciju, međutim, 
može da dostigne taj standard momentalno. Deo koji je okončao kultivaciju momentalno je 
sposoban da shvati sve principe u kosmosu na svom nivou. Kad me vide, mnogi učenici ne mogu 
da smisle koje bi pitanje postavili. Izgleda da ništa nemaju da kažu. U stvarnosti, radi se o tome 
da ste već sve shvatili. Vaša strana koja je okončala kultivaciju momentalno postaje budna u času 
kad me ugledate, i tako površinskoj ljudskoj koži koja nije okončala kultivaciju stvari postaju 
jasne. Ali ova ljudska strana, koja nije okončala kultivaciju, uvek ima pitanja za postaviti. Čim 
me napustite, ljudska površina odjednom smisli šta bi upitala: “Uh, kako to da nisam postavio 
Učitelju pitanje koje imam?” Mnogi ljudi su takvi. 

 
Učenik: Uvek sam obraćao pažnju i istraživao elemente kultivacionog procesa, i onog što 

ometa kultivaciju Buda Fa, da bi mi to omogućilo da se bolje kultivišem. 
 
Učitelj: Nema tu ničeg za istraživanje. Samo postoji problem vezanosti. Ja vam ne mogu 

objasniti Fa-principe jasnije nego što jesam. U prošlosti su ljudi sami morali da se prosvetle u 
sve ove stvari. Ali ja sam ih sve objasnio. Pazite da ne učite Fa kao da vršite istraživanje o Dafi. 
Kad se sretnete sa ovim problemima, treba da potražite probleme u svom razmišljanju. Oni su 
definitivno uzrok vašeg problema. Jednom kad eliminišete svoju vezanost, garantovano ćete 
proći test. Moći ćete da rešite stvar kako treba i moći ćete da se uzdignete.  

 
Učenik: Često delim svoja iskustva sa onima čija su razumevanja Fa relativno bliska mojim, 

i koji imaju ista prosvetljenja po izvesnim pitanjima. Je li to vezanost? 
 
Učitelj: To zavisi od toga da li vaša želja da budete bliski tim učenicima s kojima možete 

lako da komunicirate sadrži bilo koje druge ljudske želje. Ako ne, onda nije mnogo bitno. Ako 
sadrži bilo koje neispravne elemente, vrlo je verovatno da će postati barijera koja vas sprečava da 
se marljivo kultivišete.  

 
Učenik: Kad naiđem na drugačije shvatanje Fa ili drugačije prosvetljenje po nekom pitanju, 

kako da odbacim svoje krute predstave i bolje se uzdignem? 
 
Učitelj: Kao kultivator, ne možete se popravljati skupa sa ostalima na istom nivou u isto 

vreme. Pa je verovatno da vi i drugi učenici imate različita viđenja i različita shvatanja Fa-
principa. Vaše drugačije razumevanje Fa na svakom pojedinom sićušnom nivou vodi do razlika 
među vama. Svaki pojedini učenik se popravlja i marljivo napreduje. Ali moguće je da se vaša 
razumevanja Fa u potpunosti razlikuju. Bez obzira, u svemu što vi radite, uključujući rad za 
Dafu, treba da se potrudite da Dafi date najviši prioritet, da date potvrđivanju Dafe i spašavanju 
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ljudi sveta najviši prioritet, i da potvrđivanje Dafe bude primarna baza za vaše razmišljanje. Kad 
širite Fa među običnim ljudima, treba da se ponašate onako kako obični ljudi mogu razumeti, i 
treba da prikažete običnim ljudima stvari koje su zasnovane na najpovršinskijim principima Fa. 
Bez obzira koliko visok nivo Fa-principa ste shvatili i koliko visoko ste se kultivisali, vi to 
zapravo ne možete objasniti rečima i možete razumeti samo u svom srcu. Kad radite sa običnim 
ljudima, ne možete koristiti principe koji su izvan običnog, ali isto tako ne smete ni brkati sebe 
sa svakodnevnim ljudima.  

 
Učenik: Učitelj je rekao da nijedno od bića u bilo kojoj drugoj dimenziji nema ovo telo koje 

mi ljudi imamo. 
 
Učitelj: To je tačno. Nijedno nema telo sačinjeno od molekula ovog ljudskog nivoa. Ali na 

ne tako visokim nivoima izvan Tri domena postoji vrlo mali broj posebnih slučajeva gde ovo 
postoji. 

 
Učenik: “Oni se stoga neće razbolevati, niti će biti problema rađanja, starenja, bolesti i 

smrti. Neće postojati takve muke. Ljudi u drugim dimenzijama mogu da levitiraju, oni nemaju 
težinu, i to je naprosto divno.” Zašto onda ljudi i dalje mogu da pate nakon što umru, nakon što 
pobegnu od ovog sloja ljuske, koja je ljudsko telesno telo? 

 
Učitelj: Jer kad umru, ljudi nisu napustili Tri domena. Ljudi unutar Tri domena se jednako 

svi nazivaju ljudima i stoga se svi muče. Jedina razlika je u tome što kad su njihova mesta unutar 
Tri domena viša, njima je malo bolje u poređenju sa onima koji su na nivoima nižim od njih. 
Ljudi u ljudskom svetu zapravo nisu oni koji se najviše muče. Zapravo postoje bića koja su na 
još nižim nivoima od ljudi. Pored toga, postoji pakao i zapravo je puno nivoa koji su niži od 
pakla. U poređenju sa bogovima, ljudi se najviše muče. Pitanja rađanja, starenja, bolesti i smrti 
postoje svuda u Tri domena i nisu svedena samo na ljude. Kad napusti ljudsko telo, duša obične 
osobe neće moći da pobegne iz Tri domena. Ona je i dalje unutar Tri domena i nakon smrti će i 
dalje morati da se vrati gore i prođe kroz reinkarnaciju. Na različitim nivoima unutar Tri 
domena, koji su viši od ljudskog nivoa, mnogo je manje muka od onih kroz koje ljudi prolaze. 
Ako je neko lošiji od ljudskog bića i na nivou nižem od ljudskog nivoa, onda će njegova patnja 
biti veća nego kod ljudi. Ljudi na različitim nivoima unutar Tri domena se skupno nazivaju 
ljudima. Ali ljudi na nebu nazivaju nas, ljude na zemlji “ljudima,” dok ljude na nebu nazivaju 
“nebeskim ljudima.”  

 
Učenik: Učenici iz grada Nanđing šalju vam svoje pozdrave! 
 
Učitelj: Svima vam hvala! (Aplauz) 
 
Učenik: Svi učenici grada Šenžen šalju pozdrave Učitelju! 
 
Učitelj: Svima vam hvala! (Aplauz) 
 
Učenik: Pre godinu dana sam došao u kontakt s Dafom. Vrlo dobro se osećam zbog toga. Ali 

ja imam religijska uverenja i ne želim da ih se odreknem. Prema zahtevima Dafe, mora se 
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vežbati samo jedan način kultivacije. Meni je teško da izaberem između Dafe i religije. Molim 
vas da mi kažete šta treba da radim. 

 
Učitelj: Bolje sebi postavite to pitanje. Vi ste taj koji odlučuje šta će izabrati. Ali ja sam vrlo 

jasno objasnio stvari u smislu Fa-principa. Iako ste vi taj koji hoda svojim sopstvenim putem, ja 
sam vam kazao koja je stvarna situacija u svetu kultivacije. U doba kad sam širio Fa u Kini, čim 
bih započeo svoje predavanje na bilo kom mestu, bilo je garantovano da će na mestu u blizini 
početi čas lažnog čigonga. Ljudi sami odlučuju da li žele dobrotu ili zlo. Mi ovde danas 
održavamo Fa-konferenciju. Nema li u blizini neka verska organizacija koja drži neki sastanak? 
Kako bilo, to zle stare sile koriste princip uzajamnog podsticanja i uzajamnog sprečavanja da 
spreče da ljudi dobiju spasenje. Izgleda kao da je ljudima jako lako da dobiju Fa. Ali u stvarnosti 
nije lako. Trenutno, nijedna od ispravnih religija više nema bogove koji je nadgledaju i ljudi u 
tim religijama se bore za novac, profit i status. Veliko je pitanje zašto ljudi veruju u religiju. Ja 
sam jasno objasnio ove principe. Vaša je stvar da li ćete verovati u neku od njih ili ne. Možete 
kultivisati šta god hoćete da kultivišete, ili se ne morate kultivisati ako to ne želite. Ja ovde 
gledam samo srca ljudi, i nemam ničeg što je puka formalnost.  

 
Učenik: Kad budu dostizali Ispunjenje, tela učenika Dafe će biti u dve vrste stanja. U prvom 

će telo biti zamenjeno visoko-energetskom materijom, a u drugom će Besmrtno dete zameniti 
telo. Je li ovo razumevanje ispravno? 

 
Učitelj: Ja vam dajem ono što je najbolje. Ali kod svakog je situacija drugačija. U nekim 

situacijama osoba neće hteti da uzme telesno telo čak i ako mu se da, jer ako bi sa sobom ponela 
telesno telo kad se vraća nazad u svoj svet, bogovima bi to bilo veoma čudno, pa ga ona neće 
uzeti. Ima učenika koji će reći da žele da imaju sve. Ali zapravo, vi koristite ljudsko razmišljanje 
kad razmišljate o ovome. Kad budete shvatili i kad postanete prosvetljeni, vi apsolutno nećete 
gledati na stvari na taj način. Jer tada nećete imati nikakvih ljudskih misli i gledaćete na stvar u 
potpunosti na osnovu tog domena. Zapravo, sve se može odgajiti kroz kultivacionu praksu Dafe. 
Učenici će imati sve što im treba, jer ovo je krajnji Fa kosmosa.  

 
Učenik: Da li sve bogove-zaštitnike Fa učenicima dodeljuje Učitelj? 
 
Učitelj: Kultivaciju u pravednom Fa nadgleda i štiti Učitelj, bogovi i nebeski vojnici. Ali 

nemojte koristiti izraze i koncepte iz drugih religija, jer to nosi nečiste elemente. Hajde da za tren 
ostavimo po strani vas, kultivatore Dafe: čak i kad su u pitanju oni mnogobrojni ljudi odeveni u 
prljave rite, koji nose hrpu otrcanih pamučnih plahti i spavaju gde se zateknu—ti ljudi izgledaju 
kao prosjaci, ali oko njih su Nebeski zaštitnici, koji ih štite. Mogu li ljudi reći ko je data osoba? 
Ne, ljudi ne mogu, jer ljudi vide stvari ljudskim očima. Zašto neki učenici postaju hrabriji odmah 
pošto preuzmu kultivaciju, dok se u prošlosti nisu usuđivali da idu po mraku a usuđuju se da to 
čine kad počnu da kultivišu Dafu? Sve to ima razlog.  

 
Učenik: Svi učenici iz opštine Đingde u Điangši provinciji šalju pozdrave Učitelju! 
 
Učitelj: Svima vam zahvaljujem! (Aplauz) 
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Učenik: Ako sam, u društvu svakodnevnih ljudi prihvatio beneficije koje se daju 
hendikepiranim ljudima, da li nakon dobijanja Fa treba da prestanem da primam te beneficije? 
Bojim se da ako primam te beneficije neću moći da otplatim karmu. 

 
Učitelj: Ovo pitanje treba sagledati iz dva ugla. Ako ste hendikepirana osoba i pod 

pretpostavkom da niste radno sposobni vi nemate sredstava za život, a ova zemlja ima takvu 
politiku, onda mislim da je to u redu. Jer ja sam vam rekao da se kultivišete dok se maksimalno 
prilagođavate svakodnevnim ljudima. Takođe, ja ne gledam na ovakve forme, ja gledam samo na 
ljudsko srce. Ako je ljudsko danas društvo, ako su to zakoni propisali, i društvo vam dopušta da 
to radite, onda u tom smislu možete da se prilagodite do najveće moguće mere. Ako je, međutim, 
ta bolest koja je prouzrokovala hendikep već izlečena kroz Dafu, a vi i dalje prihvatate te 
beneficije ne obavestivši državu o tome, onda je to šinšing problem. Tako na to treba gledati. 
Takođe postoje drugi oblici socijalnih beneficija, pa dok god ispunjavate uslove koje postavlja 
obično društvo, nema problema da se one prihvate. 

 
Učenik: Kad misaona karma i druge poruke prave smetnje dok se rade vežbe, one odu svojim 

putem pre nego što uspem da ih odagnam.  
 
Učitelj: Ako se to prebrzo desilo i niste mogli na vreme da reagujete, to ne znači da se niste 

dobro kultivisali. S druge strane, ako joj dopustite da ide svojim tokom znajući da je to pogrešno, 
to znači da se ne kultivišete. Ako joj dopustite da upravlja vašim postupcima, to će biti ponašanje 
obične osobe. Zapravo, kad je otkrijete ako možete da shvatite da to niste vi, da shvatite da takve 
misli nisu ispravne, tada ih zapravo odbacujete. Kad bi temelj koji ste uspostavili kroz učenje Fa 
iz dana u dan bio malo solidniji, onda bi bilo mnogo bolje. Obični ljudi se ne kultivišu i 
apsolutno ne mogu prepoznati stvari te vrste, oni misle da su sve misli njihove sopstvene. Na 
kraju predstave oformljene među običnim ljudima diktiraju svime što obični ljudi čine, a ljudi 
ipak veruju da to oni sami čine. U tom stanju sami ljudi su zakopani, prekriveni, više ništa ne 
kontrolišu i više uopšte nisu ti ljudi sami. Danas svi ljudi u društvu tako žive. Ipak oni zapravo 
misle—i ljudi ih zapravo slave—da su oni tako sjajni, da nije verovatno da će ih neko iskoristiti, 
da nije verovatno da će biti prevareni, oni su sposobni, oni su super-iskusni… Ja bih rekao da je 
takva osoba krajnje budalasta. Ona ne vodi svoj sopstveni život, predala ga je nečem drugom da 
ga živi umesto nje i njeno telo kontroliše nešto drugo. 

 
Učenik: Iako sam preduzeo mere da jasno prepoznam šta sam to ja, to i dalje ne mogu u 

potpunosti da sprečim. 
 
Učitelj: Kad biste rekli: “Ne želim te,” i to bi naprosto umrlo, to bi bilo suviše direktno. Kad 

ga jasno možete raspoznati, vi sami postajete jači, vi sami jačate, vi sami se budite i 
prosvetljujete, vi sami se probijate kroz njegov obruč i progresivno postajete jači, dok ono 
progresivno postaje slabije i nestaje, do tačke kad je do kraja eliminisano. Potreban je proces. 

 
Učenik: Hoće li to doneti loše stvari mom gongu? 
 
Učitelj: Ne. Jer vaše ispravne misli imaju svoje dejstvo. Kad niste budni biće iskorišćeni vaši 

nedostaci, ali vaš gong neće trpeti smetnje, jer Učitelj vodi računa o tome. Ako puno učite Fa, 
održavate ispravne misli i u stanju ste da gledate unutar i ispitujete sebe tražeći nedostatke kad se 
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suočite sa problemima, ono će samo zbog ovoga biti beskrajno uplašeno. Znaće da će 
razotkrivanje dovesti do njegove eliminacije i da ono biva uništeno. 

 
Učenik: Ako se u nečijem životnom veku i dalje ne može dostići Ispunjenje, da li je moguće 

otići u raj sa karmom? I nastaviti vežbanje kultivacije u Falun raju, baš kao ono sa Zapadnim 
rajem? 

 
Učitelj: Kosmos prolazi Fa-ispravljanje i nebeska tela se rekonstruišu. Posle Fa-ispravljanja 

sve će biti u svom najboljem stanju, pa oni koji ne zadovolje standard ne mogu postati bića na 
nivoima višim od svog standarda; tamo gde je njihov standard, tu su oni. Zapravo, da vam svima 
kažem, u prošlosti je Zapadni raj zaista imao tu pojavu [koja je opisana], ali teško je reći da li će 
to biti slučaj nakon Fa-ispravljanja. Otići u raj sa karmom nije kao što ljudi zamišljaju. Ljudi su 
to iskrivili ljudskim osećanjima i osobinama. Šta je to “otići u raj s karmom”? Da vam kažem, 
oni koji zaista mogu da odu u raj s karmom su već dostigli standard po pitanju opredeljenosti i 
vere. Najteži test za ljude, test koji se mora proći tokom kultivacije je odreći se života i smrti. 
Naravno, ne mora se svako suočiti sa testom gubitka života, ali to sve skupa nije nemoguće da se 
desi. Kad se svaka osoba suoči sa svojim sopstvenim najtežim testom, kad se testira da se vidi 
može li se osloboditi svoje najveće vezanosti, ona se zapravo testira može li se toga osloboditi. 
Ako je u stanju da se odrekne života i smrti, ona je bog; ako nije u stanju da se odrekne života i 
smrti, ona je čovek. Naravno, biti u stanju osloboditi se života i smrti nije isto što i zaista umreti: 
svrha kultivacije je ukloniti ljudske vezanosti. Osoba umire i njen um uopšte nema osećaj straha 
od smrti—da li obična osoba može to da postigne? Razmislite kako izgleda suočiti se sa bliskom 
smrću. Može li to postići neko bez ikakvih kultivacionih osnova tj. mentalnih osnova? Osoba 
koja se uopšte ne boji smrti, čak i na samrtnom odru i dalje će mantrati “Buda,” i ona ne samo da 
nema straha, već će se u njoj javiti radosna misao dok bude mantrala “Buda”, ostavljajući je sa 
jednom vrstom radosti zbog bude. Onda mi recite: može li takva osoba otići u pakao? Ona se 
odrekla života i smrti zbog odlučnih, ispravnih misli. Ovo za početak nije postupak ljudskog 
bića—koji je to čovek koji se ne boji smrti! Dok mantra “Buda” [u tim okolnostima], kako da ga 
Buda ne prihvati dok gleda osobu poput nje? Naravno, ovaj i dalje ima karmu jer se nije marljivo 
kultivisao i dalje ima neuklonjene vezanosti, pa šta se može učiniti? On se odvodi na mesto 
veoma blizu Zapadnom raju, gde će nastaviti da se kultiviše—da se kultiviše desetinama hiljada 
godina ili stotinama hiljada godina, a kad dostigne standard, on će otići u Zapadni raj. Zašto 
treba da se kultiviše toliko dugo? Jer na kraju krajeva, na tom mestu nema muka, a u odsustvu 
muka kultivacija je spora. Pa zašto je na ovom mestu ljudi kultivacija brza? I zašto je moguće 
završiti kultivaciju u jednom životnom veku— za samo nekoliko decenija? A za moje učenike 
Dafe je još brže, jer ovo ljudsko mesto ima patnju. Svi su rođeni iz majčine materice i nalaze se u 
istom stanju. Ne znajući kako izgleda ne mučiti se, ljudima se čini da se ne muče. Zapravo, u 
očima bogova, ljudi se puno muče. Kultivacija u Dafi apsolutno neće biti uzaludna. Neki ljudi 
nisu marljivi u svojoj ličnoj kultivaciji ili možda naprosto nisu dovoljno marljivi, ili imaju 
relativno nisku sposobnost spoznaje. Kad im se život završi, oni će dobiti nešto i biće zbrinuti. 
Za one koji imaju želju da nastave kultivaciju u narednom životu, sve što su oni kultivisali će biti 
zadržano, i to neće biti uzalud. Oni će se reinkarnirati i doneti sa sobom ono što su stekli i 
nastaviće da se kultivišu nakon reinkarnacije. Mada ima nekih ljudi koji zbilja ne mogu da 
nastave da se kultivišu, u kom slučaju će biti uređeno da u narednom životu budu nagrađeni; oni 
bi mogli postati zvaničnici visokog ranga ili steći bogatstvo. Naravno, ovo nije ono što mi 
kultivatori tražimo. Ali to je ono što se dešava sa onima koji ne mogu da nastave kultivaciju. 



 

33 

 
Ali ima jedno. Recimo da je sin praktikanta dostigao Ispunjenje, a otac nije dostigao 

Ispunjenje, iako se kultivisao. Onda mislim da je moguće da će ga sin odvesti u sinovljev raj da 
tamo bude živo biće, ali bez Statusa dostignuća. On će biti živo biće ili drugim rečima, običan 
stanovnik. U raju bude ima i drugih živih bića. Mada on neće biti ona vrsta prljavog bića kakvo 
se nalazi na Zemlji, već nebesko biće koje je dostiglo standard tog domena.  

 
Učenik: Učenici iz Čangčuna šalju svoje pozdrave Učitelju! 
 
Učitelj: Svima vam hvala! (Aplauz) 
 
Učenik: Da li je vezanost za “sebe” vezanost koje je najteže osloboditi se? 
 
Učitelj: Naravno. Svako ko živi na svetu živi za sebe i iz toga proističu mnoge sebične 

vezanosti. Kad se javi sebičnost, vrlo je lako podleći osećanjima i tokom kultivacije, stvari kojih 
je teško osloboditi se i od kojih je teško odvojiti se manifestuju se svuda, i postaje teško 
osloboditi se tih vezanosti tokom kultivacije. Ponekad kad radite stvari za Dafu, takođe se javlja 
vezanost za zaštitu sopstvene uloge; na primer, vi štitite sopstveni ugled i htenja. Kod običnih 
ljudi to postaje još složenije: oni imaju želje poput toga da se postane zvaničnik, da se veličaju 
sopstveni preci, da se drugi navedu da ih pohvale, da se obogate, i budu superiorni u odnosu na 
druge. Štititi ono što neko želi je manifestacija emocija i sebičnosti, pa je to nešto što je najteže 
prestati. Vi sve treba da tretirate sa milošću i potražite razloge u sebi kad naiđete na bilo koji 
problem. Čak i ako drugi govore loše o nama ili nas udare, mi treba da pogledamo unutar sebe—
“Je li to zato što sam ja negde pogrešio?” To vam omogućuje da pronađete uzrok u korenu 
konflikta i to je najbolji način da se ukloni vezanosti za sebičnost. Imajte sve veće i veće srce, do 
tačke kad u svojoj ličnoj kultivaciji svakome možete da oprostite, uključujući svojim 
neprijateljima. Jer ono što nazivate neprijateljem se tako definiše od strane ljudi radi njihove 
sopstvene koristi i dobiti, i to nije ono što bi bogovi uradili. Pa su zahtevi visoki—kako bogovi 
mogu da smatraju ljude za neprijatelje? Onda, kad tokom kultivacije naiđemo na nešto, treba 
uvek najpre na druge da mislimo. Kad dobijete nešto što pripada nekom drugom, treba da mislite 
o toj drugoj osobi—kako to može negativno uticati na nju? Neće li ona biti tužna? U svemu treba 
da mislite na druge—najpre pomislite na druge, a onda mislite na sebe. Ja želim da se kultivišete 
i dostignete Ispunjenje koje dolazi od ispravnog Fa, sa ispravnim prosvetljenjem, ono u kojm su 
drugi važniji od vas samih. To je uklanjanje sebičnosti, sposobnost da se ukloni “ja.” Onaj deo 
vas koji je okončao kultivaciju garantovano će ličiti na ono što sam sada opisao, u potpunosti je 
tako. Pa gledajući na stvari odatle gde ste sada, ako kad se suočite sa problemima možete da 
potražite razloge na svojoj strani, mislite o dobrobiti drugih, kultivišete sebe, gledate unutar, 
manje gledate na tuđe nedostatke i uspete da činite onako kako ja učim da treba raditi stvari, 
onda faktički već marljivo napredujete. 

 
Učenik: Poslednjih godina, neprekidno sam učestvovao u događanjima u jednom 

budističkom hramu. Učeći Fa sam počeo da osećam da tu postoji sukob interesa, ali ne znam 
kako da rešim ovo. Znam da treba da se oslobodim svojih vezanosti, ali mi je teško da se 
oslobodim odgovornosti koje tamo imam. Molim vas recite mi kako da postupim. 
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Učitelj: Zapravo ne može biti prostije. Zašto ne možete da se oslobodite toga? Kažete da je 
odgovornost ono od čega ne možete da se oslobodite. To je standard običnih ljudi, ali ima li to 
ikakve veze sa kultivacijom budinstva? Ono čega vi ne možete da se oslobodite su obična 
ljudska osećanja. Je li ta odgovornost nešto što Buda smatra važnim? Prema kome ste onda 
odgovorni? Jeste li odgovorni samoj religiji? Može li vaša odgovornost dovesti čoveka do 
ispunjenja?! Može li vas onda vaša odgovornost dovesti do Ispunjenja? Ako ne možete dostići 
Ispunjenje, zašto ste vezani za to? Zar ne treba da budete odgovorni prema sopstvenom, 
istinskom Ispunjenju? Da li treba, radi vaše tzv. odgovornosti, da ostanete vezani celog života, 
dopuštajući da Dafa prođe kraj vas očešavši vas? Ili treba istinski da ugrabite ovu priliku i budete 
odgovorni prema svojoj istinskoj kultivaciji i težnji ka istinskom Ispunjenju? Ovo je zbilja 
jednostavna stvar, zar ne? Kad neko radi stvari s namerom (juvej), on apsolutno neće dostići 
Ispunjenje. Čak i ako biste se kultivisali u tom hramu, ako se ne ukloni takva vezanost za tzv. 
“odgovornost”, čak i Buda će se gaditi kad to vidi. Nemojte misliti da pošto ste tu ispunili 
odgovornosti, Buda će smatrati da to znači da ste dostigli standard. Buda ne priznaje religiju, već 
samo srce osobe. Ljudi su osnovali religiju: Isus u svoje vreme nije osnovao religiju, niti je 
Šakjamuni u svoje vreme osnovao religiju. Oni su priznavali samo srce koje ima kultivator. 
Naravno, za kultivatore je još bolje da imaju grupnu sredinu koja neguje kultivaciju. To znači 
uzeti kao najviši prioritet pravu kultivaciju i dostizanje Ispunjenja i Statusa dostignuća. Nije li 
biti vezan za sredinu ili religiozno društvo samo po sebi imati nameru? Neki ljudi veruju: “Ja 
sam sagradio X hramova, i ja sam sagradio X statua bude. Pa bi u budućnosti trebalo da mogu da 
se Ispunim.” Ja bih rekao da nećete dostići Ispunjenje. Među običnim ljudima ima mnogo onih 
koji takođe prave statue bude, i to nije ništa do samo posao—to je imati nameru. Sav Fa s 
namerom je varljiv poput mehurića—tako je rekao buda Šakjamuni. [Ako] se vaš um ne uzdiže 
istinski i ako je glava običnog čoveka puna misaone karme i konstantno se manifestuje lošim 
mislima, staviti vas onda gde je buda – zar to onda ne bi bilo isto što i staviti hrpu smeća pred 
boga ili budu—da li bi to bilo prihvatljivo? Apsolutno ne bi. Zato kultivacija od svih zahteva da 
odbace te prljave, rđave stvari, da bi stekli čisto, neokaljano telo, čist način razmišljanja, i viši 
misaoni domen. Tek tada možete otići na to mesto. Ako i dalje ne možete da se odreknete ili 
oslobodite tih stvari koje su tako pune namere, nije li to glupo?! 

 
Učenik: Koliko još godina ćete nastaviti da predajete Fa? 
 
Učitelj: Sve dok Fa ne završi ispravljanje ljudskog sveta. 
 
Učenik: Da li su unutrašnja značenja “ljudi,” “čovečanstva,” i “običnih ljudi” u knjizi 

različita? 
 
Učitelj: Ista su. Samo što se koriste u različitim kontekstima, ali unutrašnje značenje je isto. 

Obični ljudi su samo ljudi, ali zapravo u višim domenima, “ljudi” uključuju nebeske ljude—što 
će reći nebeske ljude u Tri domena. “Čovečanstvo” se odnosi na ljude, a oni koji ne vežbaju 
kultivaciju su “obični ljudi.” 

 
Učenik: Kad se tokom kultivacije prosvetlim u neki princip izvan običnog, a ne znam da li je 

ispravan, šta da radim? 
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Učitelj: Posle prosvetljavanja u principe izvan običnih, vi ćete definitivno imati osećaj da je 
to svetinja i osećaj koji dolazi sa uzdizanjem ispravnih misli koje su u saglasju sa Fa-principima 
Dafe. Fa-principi sa viših nivoa mogu se razumeti samo intuitivno. Stari su govorili o 
intuitivnom razumevanju—čovek razume u svojoj glavi, ali mu je vrlo teško da to iskaže 
ljudskim jezikom. Kad se naglas izgovori, vi otkrivate da postaje prosto i obično, baš kao 
principi običnih ljudi. Čim se iskaže pomoću ljudskog jezika, gubi svoj smisao. Zašto? Jer 
principi na visokim nivoima se mogu iskazati samo razmišljanjem i jezikom visokih nivoa, pa 
učenici utoliko manje imaju razlog da pred običnim ljudima prikazuju radnje koji se zasnivaju na 
prosvetljenju na nivou višem od ljudskog. Ljudi su samo ljudi, i ljudi ne mogu da shvate principe 
i radnje koje su na višem nivou. 

  
Sledite tok kultivacije, maksimalno se prilagođavajući običnom društvu. Viši Fa-principi u 

koje ste se prosvetlili označavaju vaš napredak u kultivaciji, i ne znači da ta stanja treba da 
prikažete među običnim ljudima. Kad na ovoj strani shvatite Fa-principe, promene u drugim 
dimenzijama su vrlo krupne, i onaj deo tela koji je sačinjen od mikroskopskih čestica trpi 
intenzivne promene. Takođe, na tom nivou Fa-principa sve se momentalno shvata. 

 
Učenik: Kad tokom kultivacije vidim predmete ili bića u drugim dimenzijama, kako da 

ocenim jesu li dobri ili loši?  
 
Učitelj: Ljudima koji su tek otpočeli kultivaciju je jako teško da ocene, nije lako napraviti 

jasnu razliku. Takođe, puno je bogova iz dimenzija visokog nivoa koji su pobegli ovamo da bi 
izbegli Fa-ispravljanje, i puno je bogova u raznim dimenzijama unutar Tri domena koji ne znaju 
o stvarima koje su iznad njihovih domena, pa su i oni do neke mere u opseni. Ali njihovo 
ponašanje prema ljudskim bićima je relativno blagonaklono. Iz ljudske perspektive oni su dobri. 
Ali oni više ne zadovoljavaju standard na nivou svog domena. Samo što kad ih ljudi gledaju, oni 
se doimaju boljim od ljudskih bića. Pa ovo lako može da izazove konfuziju i nejasnoću kod 
manjeg broja učenika, kad imaju vezanosti. Šta da radite? Ja vas učim da vežbate samo jedan put 
kultivacije. Ko god bio, nemojte komunicirati s njim i nemojte se obazirati šta god videli. Možete 
se uzdržati od razgovora s njim - s njim uopšte ne morate komunicirati, pa čak ni pogledati ga. 
To je jedini način. Izbegnite sve to, i ne slušajte ništa što vam kaže. Možda će vam laskati da 
biste ga slušali. Možda će vam reći koji će broj sutra dobiti premiju na lotou—sasvim je moguće 
da bi se tako mogao poneti. Naravno, takve stvari nisu slučajne, jer to su nedaće u vašoj 
kultivaciji, koje testiraju vaše ljudske vezanosti. Pa svi dobro treba da obrate pažnju na ova 
pitanja. Neće biti nikakvih problema dok god ste odlučni da ne stupate u interakciju s njima; u 
ovom času vama je jako teško da ih razlikujete 

 
Učenik: Da li vrlo mala deca kultivatora treba da idu kod lekara? 
 
Učitelj: Ljudi koji se ne kultivišu treba da posete lekara kad god je to potrebno, jer obični 

ljudi treba da posećuju lekare kad se razbole. Ovde govorim o ljudima koji su pravi kultivatori. 
Vaša tela će biti transformisana u buda-tela, i to je nešto što lekari ne mogu postići, koji god 
tretman primenili. Ali među onima koji kultivišu Dafu, često ima porodica sa decom i vrlo je 
verovatno da to nisu obična deca. Pre nego što se reinkarnira, dete zna: “U ovoj porodici će se u 
budućnosti učiti Dafa. Želim da se reinkarniram u toj porodici”—u kom slučaju je vrlo verovatno 
da bi ono moglo imati posebnu pozadinu. Sa ovom vrstom deteta, pre nego što dete dospe u doba 
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kad samo može da radi vežbe, vaše vežbe, roditelja, služiće detetu kao vežbanje. Puno je ovakvih 
slučajeva, i na vama roditeljima će biti da ocenite i rešite. Ako ne možete da ustanovite je li ovo 
ta situacija, onda se ne smatra pogrešnim odvesti ga u bolnicu. Ali u takvim stvarima gledaće se 
u vaše srce, jer ono će razotkriti razne misli i stanja uma. Hajde ovako da kažemo: ako ste 
opredeljeni kao kultivator Dafe, vi ćete razumeti da svaka osoba ima sopstvenu sudbinu i neće 
biti dopušteno da se dese problemi koji ne treba da se dese. Vrsta deteta o kom govorim—ona 
koja dolazi sa visokih nivoa—stiže da dobije Fa. Ona neće imati nikakvu karmu i neće imati 
nikakve zdravstvene probleme. Sve što oni podnose, isto tako bi mogli podnositi umesto vas 
roditelja. Puno je takvih slučajeva. Ali to nije definitivno. Sami treba da procenite i rešite 
specifične slučajeve.  

 
Učenik: Učenici iz Singapura šalju pozdrave Učitelju! 
 
Učitelj: Svima vam zahvaljujem! (Aplauz) 
 
Učenik: Učenici iz provincije Đijangsu šalju pozdrave Učitelju! 
 
Učitelj: Svima vam zahvaljujem! (Aplauz) 
 
Učenik: Preko deset hiljada ljudi dolazi da obožava statuu Velikog bude na planini Ling u 

gradu Vušiju u provinciji Đijangsu. Ali priča se da je duh zaposeo Velikog Budu, a da su u 
njegovom trbuhu smeštene mnoge urne s pepelom. Učenici beskrajno diskutuju treba li otići 
tamo i širiti Fa, pa molimo Učitelja da nas uputi. 

 
Učitelj: Širenje Fa je usmereno na ljude, a ne na statuu. Razmislite, ljudi čak smeštaju urne s 

pepelom u utrobu Bude: je li to nešto dobro ili nešto loše? Zašto bi sveštenici činili tako nešto? 
Jer porodice preminulih daju novac. Taj sveštenik će radi zarade čak prodati Budu! Stvari su tako 
haotične u ovom času. Kad ljudi obožavaju Budu, šta oni zapravo obožavaju? Obožavaju te urne 
s pepelom?! Zbilja se došlo do tačke kad je smešno. Preminuli će navući toliko greha na račun 
ljudi koji to čine, a posledice će trpeti i članovi porodica i preci.  

 
Učenik: Video sam Falun i neke prizore, ali kad sam ovo iskustvo podelio sa našim 

učenicima Falun Gonga, svi prizori i Falun su momentalno nestali. Jesam li učinio nešto 
pogrešno? 

 
Učitelj: Ovo treba sagledati iz dva ugla. Ako pričate s drugima i oduševljeni ste, onda bi oni 

mogli nestati, ne dopuštajući vam da ih ponovo vidite. To bi se moglo desiti jer sveti prizori koje 
ste videli nisu vas naveli da razvijete postojanije misli o kultivaciji Dafe, tj. čistije i jasnije misli, 
već su proizvele da postanete oduševljeni. U tom slučaju, naravno da vam neće biti dopušteno da 
nastavite da vidite, jer se mora biti odgovaran prema vašoj kultivaciji. Da videvši te stvari niste 
imali nikakvih oduševljenih misli ili hvalisavih misli, i da ste osetili da je to nešto stvarno, i 
popričali o tome sa drugim učenicima s ciljem da im se omogući da se njihove ispravne misli 
učvrste, onda to uopšte ne bi bio problem. Nije da je zabranjeno pričati o tim stvarima. Problem 
je pričati s vezanostima. 
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Učenik: Ako se vrlo dobro kultivišemo, možda ćemo i dalje biti mladi kad dostignemo 
Ispunjenje. U tom času, da li i dalje treba da nastavimo da ispunjavamo svoje dužnosti prema 
članovima porodice? 

 
Učitelj: Ako ne odstranite ovu vrsti vezanosti, apsolutno nema načina da dostignete 

Ispunjenje. Razmišljate o tim stvarima mislima običnog čoveka. Da vam svima kažem, 
eliminisanje vaše karme i vođenje računa o vama nije jedino što ja radim. Ako se budete 
kultivisali do Statusa dostignuća, vaš raj će biti bogat i raznolik i ja ću za vas uraditi mnoge, 
mnoge stvari. Biće potrebno da za vas namirim živote koje iz prošlosti dugujete ljudima, živote 
koje ste ubili, i sav jed i zahvalnost. Puno je stvari koje ću morati da učinim za vas. Ako ste 
vezani za probleme poput ovog koji ste pomenuli, oni će postati krupna prepreka u napretku u 
vašoj kultivaciji. Napustite te ljudske misli i samo mislite na kultivaciju. Pre Ispunjenja je 
svakako potrebno da ispunjavate svoje dužnosti kao član porodice. 

 
Učenik: U Bibliji se kaže da se Isus naljutio u hramu na one koji su naplaćivali visoke 

kamate, ali zahtevi Falun Dafe su da ne smemo da se ljutimo. Ako je Isus buda, kako da 
shvatimo ovo? 

 
Učitelj: Sam Isus nije pisao Bibliju, pa to kako su ljudi opisali postupke Isusa nije sasvim 

tačno. Sasvim je verovatno da bi mogao imati malo hladniji, oštriji ton prema onim ljudima koji 
naplaćuju visoke kamate. On je neko ko prezire pokvarenost i ko je veoma strog prema onima 
koji čine rđave stvari, ali on se ne bi uistinu naljutio. 

 
Učenik: Učenici iz Šangaja šalju pozdrave Učitelju i nadaju se da će Učitelj posetiti Šangaj! 
 
Učitelj: Svima vam hvala! (Aplauz) 
 
Učenik: Kako da budemo bolji u razumevanju manifestacija različitih nivoa “Velikog 

Zakona bez forme”? Dok obavljam svoj posao asistenta, ima slučajeva kad je teško doći do 
zajedničkog razumevanja u vezi s aktivnostima u širenju Fa, usled razlika u nivoima među onima 
koji vode asocijacije i asistenata. Pa neki učenici troše puno vremena i energije na diskusije. 
Čini se da je ovo pomalo u vezi sa razumevanjem učenika. 

 
Učitelj: To je sasvim uobičajeno. Mnogi asistenti u Kini su sazreli i kad naiđu na probleme 

sposobni su da najpre razmisle da li oni sami imaju nedostatke ili ne, pa se u osnovi kultivišu na 
zdrav način. Ali u nekim krajevima ima asistenata koji kratko vreme uče Fa ili koji nisu mnogo 
marljivi, a opteretili su sebe poslom. Zato vole da se raspravljaju kad nastanu problemi i ne 
tragaju iznutra. Kad osetite da je nešto pogrešno, treba da razmislite da li nešto nije u redu s 
vama. Da li neko može da uradi ovo ili ne je standard za ocenu učenika Dafe. Nakon što se 
ustanovi da u vašem polazištu nema ničeg pogrešnog, treba da iznesete pitanje pred drugom 
stranom na staložen i prijateljski način. Ako dve strane koje su uključene u konflikt mogu na 
ovaj način da upravljaju sobom, kako onda može biti ikakvih sukoba? Šta tu ima da se 
raspravlja? I pored ovoga, međutim, biće svađa—a ponekad i vrlo intenzivnih—da bi se 
eliminisale vezanosti dok se kultivišete. Jer vi se kultivišete, vi i dalje imate vezanosti koje niste 
eliminisali. Ima trenutaka kad to ne shvatate, ima prilika kad zaboravljate da tragate unutar. Biti 
vezan za neki stav i biti vezan za sopstvene predstave može dovesti do svađa. 



 

38 

 
Učenik: Kako da razumemo manifestaciju “Velikog puta bez forme” na različitim nivoima? 
 
Učitelj: Forma koju je Dafa usvojila u današnjem društvu je “Veliki put bez forme.” Nijedna 

forma u običnom društvu nije vredna širenja Dafe. Pa ja nisam usvojio nijednu formu. Ako danas 
želite da dođete da učite, možete učiti. Ako ne želite, onda ste slobodni da idete. To od vas 
zavisi. Naravno, ako zaista želite da učite mi moramo biti odgovorni prema vama. Ipak ova vrsta 
odgovornosti nije vidljiva običnim ljudima; u ovoj dimenziji običnih ljudi je bezoblična. Nema 
kancelarija. Ne zadržava se novac, niti svojina. Svako od vas je član običnog društva, i vi radite 
ili učite u običnom društvu i živite u svakojakim uslovima. Jedina razlika između vas i običnih 
ljudi je u tome što vi kultivišete sebe, i sami znate da ste kultivatori. Svakodnevni ljudi se ne 
kultivišu i ponekad ne mogu da shvate kultivatore. Isto je sa učenicima koji su išli u Kancelariju 
Državnog Saveta na Džongnanhaiju:4 “Kako to da su se svi ti ljudi odjednom pojavili niotkuda, a 
zatim jednako brzo iščezli?” [Oni su to mogli] jer su članovi društva i ne postoji forma. Jedina 
razlika je u tome što su oni kultivatori. Oni su došli iz mase i vratili se u masu iskazavši svoje 
mišljenje. Nema organizacione forme. Iako je ovo zbilja slučaj, ti ljudi koji su navikli da 
formiraju organizacije, i javnost koja je navikla da je drugi organizuju, to ne može da pojmi. Oni 
misle da morate biti čvrsto organizovani. Današnjim Kinezima je zaista teško da shvate stvari 
koje čine kultivatori. Čak ima nekih ljudi koji ne veruju da danas ima toliko mnogo ljudi koji su 
dobri ljudi. 

 
Učenik: Ljudi bele rase su preostali iz prethodne civilizacije. Onda su ljudi žute rase i 

pripadnici drugih rasa … 
 
Učitelj: Tokom prethodnog ciklusa civilizacije kontinentalne ploče su bile drugačije nego 

danas. Ali grubo govoreći, ljudi žute rase su živeli u oblastima Južne i Severne Amerike. 
Američki urođenici koji sada žive tamo se svrstavaju u žutu rasu. Ljudi žute rase koji su živeli 
tamo gde se sada nalazi Kina—centralno mesto [gde su bili] u to doba je bilo u Kazahstanu—
posle Potopa su se preselili u oblast koja je velika pustinja Šinđijanga. U to doba je to bila zemlja 
s plodnim tlom. Kasnije su neprekidno nastavili da migriraju na istok. Strogo govoreći, Indusi, 
Egipćani, Persijanci, žuta rasa, bela rasa i crna rasa predstavljaju šest glavnih rasa na sadašnjoj 
Zemlji. Sve ostale su mešane rase. 

  
Učenik: Čini mi se da su Učiteljeva Fa-predavanja odgovori na misterije u Džuan Falunu i 

da razrešavaju misterije. Ako duže vreme ovako idem i slušam Učiteljeva Fa-predavanja na 
različitim mestima, može li se to smatrati za moje sopstveno prosvetljenje u Džuan Falun? 

 
Učitelj: Hteo bi da podelim malo istine s vama. Ljudska bića ne zavređuju da slušaju moja 

Fa-predavanja. (Aplauz) Da je u pitanju samo predavanje Fa ljudskim bićima, bilo bi dovoljno da 
tatagata siđe u ljudski svet. Dok ja predajem Fa, neki ljudi koji sede u publici mogu da vide živa 
bića iz slojeva na slojevima različitih nebeskih tela kako slušaju; ja ne predajem Fa samo 
ljudskim bićima. S obzirom na to, garantovano vam je ostalo šta da kultivišete tokom procesa 
kultivacije. Vi se brinete da li sam objasnio Fa toliko celovito, objasnio ga tako jasno da vam 

                                                
4  Prim. prev: Ovo se odnosi na akciju od 25. aprila, 1999., kad su se praktikanti Falun Gonga žalili kineskoj 
vlasti. 
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ništa ne ostaje da kultivišete, pa se stoga neće važiti—ne mislite li tako? To nije slučaj. Preostaju 
vam stvari da ih kultivišete. 

 
Učenik: Učenci iz Urumčija, Šinđijan, šalju pozdrave Učitelju! 
 
Učitelj: Svima vam hvala! (Aplauz) 
 
Učenik: Je li tačno da tamo gde je prvobitno bio Status dostignuća, predstavlja mesto dokle 

se možemo kultivisati? 
 
Učitelj: To je generalno slučaj sa onima koji su došli sa visokih nivoa. Ali da li vi znate ko 

ste? Da li ste došli sa visokog nivoa? Čak i slučaju onih koji jesu došli sa visokih nivoa, jesu li 
oni pali zato što su počinili grehe? Vi nemate pojma odakle ste došli. Čak i kod onih koji su došli 
od gore, nakon nekoliko hiljada godina reinkarnacije i dugog proteka vremena, njihova karma je 
toliko velika da su oni potpuno izgubili svoje prvobitne karakteristike. Najbolje je da ne 
postavljate pitanja koja proističu iz tako jakih ljudskih vezanosti. 

 
Učenik: Mogu li vas zamoliti da pričate o sebi i svom dnevnom životu? 
 
Učitelj: Vi ste sada još uvek obična osoba i vaše pitanje je pitanje običnog čoveka. Ne želim 

da pričam o sebi. Ono što ja dajem ljudima su ovi Fa-principi. Mene treba da tretirate kao obično 
ljudsko biće. Ja sam samo ljudsko biće sa kompletnim ljudskim likom, koje vam se ovde obraća 
koristeći ljudski jezik. Što se tiče toga koliku moć ja imam, ja vam to neću demonstrirati i vi to 
nećete moći videti. Ali dok god se kultivišete, ja ću biti odgovoran prema vama—u stanju sam da 
preuzmem tu odgovornost. Naši učenici ovo takođe su mogli da shvate kroz iskustva iz stvarnog 
života, pa o tome više ne moram govoriti. Ljudi budućnosti neće znati za moje postojanje. Ako 
svi današnji učenici budu mogli da se Ispune, onda ja nisam predavao Fa ljudskim bićima već 
bogovima. Ljudi koji se ne kultivišu neće ništa znati pošto prođu kroz još jedan život, još jednu 
reinkarnaciju. Ljudima budućnosti neće biti dopušteno da znaju za mene. Ono što će ostati biće 
samo legende. Ja, znači, ljudima ne želim da ostavim ništa iza sebe. Ne želim da pričam svoju 
životnu priču ili kako sam takav i takav, i ne želim da drugi pišu o meni. Moji učenici će u 
budućnosti znati o meni. Nakon Ispunjenja jasno će znati šta sam ja. (Aplauz) 

 
Učenik: Svi učenici s Novog Zelanda šalju pozdrave cenjenom Učitelju! 
 
Učitelj: Svima vam hvala! (Aplauz) 
 
Učenik: Postoji velik raskorak između mog razumevanja Fa-principa i popravljanja mog 

šinšinga. Moje razumevanje Fa-principa je oduvek prednjačilo i bilo u relativno visokom 
domenu. Ali iako sam se istinski kultivisao, moje popravljanje šišinga je uvek zaostajalo i 
ponekad ima velike nedostatke. Bojim se da bi principi u koje sam se prosvetlio u takvom stanju 
mogli biti pogrešni. 

 
Učitelj: Zapravo, budući da to prepoznajete znači da ste se kultivisali dosta dobro. Obični 

ljudi nisu sposobni da vide svoje greške, dok vi možete da vidite razlike u različitim stanjima 
svoje kultivacije. Zapravo, to nije onako kako zamišljate. Obično je lako biti načisto sa 
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razumevanjem Fa-principa. Ali kad bi se razne vezanosti za sopstveni interes i emocije koje 
osoba ima dok se suočava sa stvarnošću u društvu, kad bi se one momentalno mogle odstraniti u 
času kad shvatite Fa-principe, onda ne bi bilo potrebe za kultivacijom i ne bi bilo testova za 
polaganje. Kad si za nešto vezan i pokušaš za to da nađeš opravdanje u Fa, to mora biti pogrešno. 
Učite Fa bez ikakve težnje, i ono što budete shvatali sigurno će biti pravo prosvetljenje. 

 
Učenik: Učenici iz Pekinga i SAD-a šalju pozdrave Učitelju! 
 
Učitelj: Svima vam hvala! (Aplauz) 
 
Učenik: Tokom moje kultivacije ponekad nastaje karma-požuda. Kako da je eliminišem? 
 
Učitelj: Stvari s koji se srećete u svojim snovima su za vas razne vrste testova. Oni služe da 

se vidi da li se vaše srce čvrsto kultiviše za vreme vaše svakodnevne kultivacije i možete li dobro 
proći taj test. To treba da ispita da li možete proći taj test i da li se čvrsto kultivišete. Jer samo 
tada će se prikazati vaše pravo stanje, budući da sve vaše želje da zamaskirate, prikrijete stvari, 
tada spavaju. Ako niste dobro postupili, tu stvar treba ozbiljno uzeti jer, na kraju krajeva niste 
postupili dobro. Ako ste se dobro kultivisali u svom dnevnom životu, onda ćete zasigurno 
postupiti dobro u svojim snovima i moći ćete da prođete test. 

 
Učenik: Kad se srećem s problemima ili razmišljam o problemima, nalazim da su mi misli 

uvek usredsređene na mene koji sam takav i takav. Izgleda da postoji koren koji se naprosto ne 
može odstraniti i to me jako zabrinjava. Zašto nisam u stanju da održim stanje ispravne 
svesnosti? 

 
Učitelj: Odlično! Vidim vašu želju da to eliminišete. Upravo to je kultivacija. Što se tiče 

eliminacije svog sopstvenog sebičnog srca—tog korena—to zahteva proces, jer se ono razvijalo 
tokom velikog dela vašeg života. Verujem da ćete definitivno uspeti da ga eliminišete tokom 
svoje kultivacije, tu fundamentalnu stvar u pozadini sebičnosti. Vi ste sposobni da prepoznate 
sve te stvari i možete da se koncentrišete na njihovu eliminaciju tokom kultivacije. Ovo je jako 
dobro i upravo to je kultivacija! 

 
Učenik: Stalno mi se čini da nisam marljiv, da sam nesposoban da izdržim muke i da mi 

nedostaje istrajnost. Ima li ikakvog načina da se ojača moja sposobnost da izdržim muke? 
 
Učitelj: Više čitajte knjigu i postepeno ćete ojačati svoju odlučnost u kultivaciji; tada ćete 

biti sposobni da prebrodite sve stvari. Nema prečice i kultivaciju treba voditi na ovaj način. Vi 
ste sposobni da prepoznate sve ove stvari i to je jako dobro. Sposobni ste da prepoznate sve ove 
stvari, a to je nešto što obični ljudi ne mogu. Zapravo, to što ste nesrećni zbog sebe pokazuje da 
se kultivišete, pa će vaša sposobnost postepeno porasti. 

 
Učenik: Kad sam čuo sve pogrešne izveštaje koje su mediji izvan Kine izneli o Učitelju i 

Falun Dafi, iako sam učinio neke stvari da zaštitim Dafu, u svom srcu sam osetio da njihovi 
postupci ne zaslužuju da se na njih obraća pažnja. Je li moje razmišljanje u redu? 
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Učitelj: Kad drugi ljudi napadaju Dafu, ako ne osećate da napadaju i vas, onda niste član 
Dafe. Zašto je tako puno ljudi došlo u Peking da se žali Državnom Savetu u Džongnanhai? 
Osetili su da je afera u gradu Tianđinu ciljala na njih5. Kad je policija uhapsila učenike Dafe, to 
je bilo kao da su uhapsili njih same. Jer svi oni su članovi koji se kultivišu i svi kultivišu isti Fa. 
Kad se radi o proganjanju učenika u Tianđinu, zar drugi naši učenici ne treba da predoče 
situaciju relevantnim službama, u najboljoj nameri? Što se tiče netačnih izveštaja medija, recite 
im da su netačni i recite im kakva je prava situacija s nama. Ne možete samo sedeti i posmatrati 
maliciozni progon Dafe ništa ne preduzimajući. [Njihovo] upropaštavanje prilika da ljudi dobiju 
Fa je krupna stvar. Pošto se medijski izveštaji mogu prenositi, kad jedan napiše izveštaj, druge 
novine to prenesu. Vaše sopstveno iskustvo iz stvarnog života je mnogo ubedljivije od toga. Ako 
kažete da sam ja, Li Hongdži, dobar, ja za to neću mariti. Ako kažete da sam loš, ja ni za to neću 
mariti. Obični ljudi ne mogu uticati na mene. Ali za vas koji ste učenici, zaštita Dafe je nešto što 
treba raditi. Ali ne možete koristiti svoju lošu stranu i svađati se s njima. Stvarnu situaciju treba 
da im predočite s milošću u srcu i upravo to znači štititi Fa. 

 
Učenik: Svi učenici iz grada Šenžena šalju pozdrave Učitelju! 
 
Učitelj: Svima vam hvala! (Aplauz) 
 
Učenik: (1) Da li nam, molim vas, možete reći da li fašeni Sedam iskonskih Buda u Fenguo 

hramu reprezentuju njihove krajnje nivoe ili njihove nivoe tokom kultivacije? 
 
Učitelj: Pa oni su bude, oni su već bude, pa nema pitanja kultivacionih nivoa. Čemu to 

pitanje? To nema veze sa Dafom i nema nikakve veze s unapređenjem kroz kultivaciju. 
 
Učenik: (2) Da li su Sedam iskonskih Buda iskonski životi o kojima ste govorili? 
 
Učitelj: Njihove titule su samo ona vrsta posebnih titula kakve bude imaju. Kad se nazivaju 

iskonskim, to se odnosi na to koliko je dugo ta titula postojala, i dok se stvari menjaju to se više 
ne mora odnositi na prva iskonska bića. Na različitim nivoima i u različitim domenima postoje 
različita razumevanja “iskonskog.” Izgleda da za ljudska bića smatraju iskonskim sve što ide 
izvan istorije ljudske civilizacije ili što ima istoriju od nekoliko hiljada godina. Ali u očima buda, 
to je samo tren. Za bića sa visokih nivoa, oni nisu toliko iskonski. 
 

Učenik: (3) Zašto su statue bude Šakjamunija okrenute ka zapadu? 
 
Učitelj: Vi kultivišete budizam, zar ne? Zato biste da mi postavljate pitanja o Budi. Ja 

predajem Dafu, što nema veze sa budizmom. Međutim, to što danas sedite ovde je vaša 
predodređenost, i ja mogu odgovoriti na vaše pitanje. Hramovi se grade da gledaju u svim 
pravcima. Neki se sagrade da gledaju prema istoku, neki se sagrade da gledaju na zapad, a neki 
se sagrade da gledaju na jug. Pravac u kom je okrenuta njihova porta mora biti pravac u kom je 
okrenuta statua Bude. Stvari poput ove ne znače puno i ljudska su posla. Buda je stvarno i 
veličanstveno prosvetljeno biće, dok je ono na šta vi mislite velika statua od blata. Ako osoba 

                                                
5  Prim. prev: Ovo se odnosi na prvi slučaj kad je kineska policija pretukla i nezakonito privela praktikante 
pre okupljanja 25. aprila 
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želi da kultiviše budinstvo, ona treba da se koncentriše na istinsko unapređenje sebe, jer sve što 
je ispunjeno namerom ili vezanošću za budizam nije po sebi kultivacija, već je prepreka. 

 
Učenik: Da li su Džen, Šan i Ren nad-materija? Jesu li to iskonska bića? Ili su nad-iskonska 

bića? 
 
Učitelj: Opet budizam. Već kad ste došli ovde, to je vaša sudbinska veza, pa ipak želim da 

vam odgovorim na pitanje. Džen, Šan, Ren je posebna priroda celokupnog kosmosa i Fa 
kosmosa stiže od Džen, Šan i Ren. Što se niže ode, Fa postaje komplikovaniji i zahtevi postaju 
sve veći i veći, baš kao piramida. Ova Dafa je stvorila sredinu za postojanje na različitim 
nivoima za sva živa bića u kosmosu, i stvorila je bude, taoe, bogove i ljude na različitim 
nivoima, kao i demone i druga živa bića, uključujući ona na nebu i zemlji, i svu materiju. Ovaj 
kosmos je toliko složen da se ne može jasno objasniti ljudskim jezikom. Povrh toga, on ima 
razna druga stanja postojanja, koja svim živim bićima obezbeđuju elemente postojanja na 
različitim nivoima, poput uzajamnog podsticanja i uzajamnog sprečavanja, Jina i Janga, itd—
mnoge, mnoge stvari. Sve one dolaze od ove Dafe kosmosa. (Aplauz) 

 
Učenik: Pre konferencije sam pozvao osobe za kontakt da dobijem više informacija o 

uslovima za prisustvovanje konferenciji. Osoba koja mi se javila na telefon je upitala da li sam 
učenik Falun Gonga, a ja nisam znao kako da odgovorim u tom času jer do sada samostalno 
učim godinu dana. Učitelju Li, molim vas da mi kažete da li se mogu smatrati vašim učenikom. 

 
Učitelj: Ako istinski učite, onda vi to jeste bez obzira da li samostalno učite. (Aplauz) Zar 

vam promene kroz koje prolazite i znaci koje vam dajem u dnevnom životu nisu već rekli ovo? 
Pošto nemate sredinu u kojoj se kultivišete skupa sa svima, puno je stvari u koje se niste 
prosvetlili. Ali to ne znači da se niste kultivisali. Treba više da radite vežbe sa drugim učenicima, 
jer to će vam pomoći da još brže napredujete. 

 
Učenik: Učitelj je rekao da su posle 1992. godine, svi bogovi različitih religija prestali da 

nadgledaju stvari u ljudskom svetu. Imam slabu moć poimanja i ne shvatam šta ste mislili. 
Učitelju, molim vas da malo objasnite. 

 
Učitelj: Pričao sam o ovom pitanju u raznim Fa-predavanjima. Kad sam u ovom navratu 

došao da vam predajem Fa, to nije bilo samo zbog spašavanja ljudskih bića. Ovo je Fa-
ispravljanje kosmosa, koje se odnosi na čovečanstvo. To će reći, čak i oni bogovi koje ste 
obožavali se repozicioniraju tokom ovog Fa-ispravljanja, a to je utoliko pre slučaj sa ljudskim 
bićima. Kako bi oni i dalje mogli da nadgledaju ljudske stvari? 

 
Učenik: Učenici Dafe iz grada Hefei u provinciji Anhui, Šenjanga i Janbijana šalju pozdrave 

Učitelju! 
 
Učitelj: Svima vam hvala! (Aplauz) 
 
Učenik: Jedna osoba je rekla loše stvari o Dafi, a ja sam počela da se raspravljam s njom. Je 

li tačno da nisam sledila Ren iz Džen, Šan, Rena Dafe? Da li se raspravljati se s ljudima smatra 
za vezanost? 
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Učitelj: Treba da porazgovarate s njom s blagonaklonošću i milošću u srcu. Ako zaista neće 

da sluša, onda pustite to. Zapravo, vi niste shvatili da kad s njom pričate o principima Dafe, vi s 
njom pričate o Fa i širite Fa do nje, i vi joj pomažete i nudite joj spasenje! Njen je sopstveni 
izbor da li želi da sluša ili ne. Zašto biste se raspravljali s njom? Biće mnogo efikasnije ako sve 
ove stvari iznesete s blagošću. 

 
Učenik: Učeći Fa, ponekad se prosvetlim u princip u Fa. Ali čim to hoću da uobličim rečima, 

osetim da to razumevanje više nije tačno. Ovaj osećaj postaje sve očitiji. 
 
Učitelj: Tako je! O tome sam upravo govorio, zar ne? Samo ga intuitivno možete razumeti i 

ne možete ga opisati rečima. Čim upotrebite ljudski jezik da ga naglas izgovorite, on se srozava i 
postaje princip na istoj ravni na kojoj su obični ljudi. 

 
Učenik: Da li je među kultivatorima veći procenat žena nego muškaraca? 
 
Učitelj: Izgleda da današnje žene brže mogu da shvate Dafu i to je zbilja nešto dobro. 
 
Učenik: Prvobitno sam puno volela decu i htela sam da ih imam. Ali upoznavši Dafu, 

shvatila sam koliko je nizak ljudski nivo i koliko je degenerisan ljudski moral. U čemu je onda 
poenta imati decu i dopustiti da tako nevina srca i duše postanu zagađena? 

 
Učitelj: Moram vam reći da niste vi ta koja stvara život, već biće uđe u ljudsku matericu i 

reinkarnira se. Karmu koju ima, ono samo nosi. Da ga niste vi rodili, onda bi ga već neko drugi 
rodio. Kao učenik Dafe, što biste se plašili toga da vaša deca postanu zagađena? 

 
Učenik: Ja sam vaspitačica u dečjem vrtiću, koja radi sa manjinama. Moj posao je da 

posećujem različite vrtiće i predajem o kineskoj kulturi i tradiciji. Zbilja želim da naučim decu 
da rade pet Učiteljevih vežbi. Da li smem? 

 
Učitelj: To je vrlo dobro. Zapravo, u nekim krajevima svi vežbaju, od direktora vrtića do 

vaspitača, uključujući i decu. Deca nemaju vezanosti. Kad tu sednu, vau! Što je to dobro—zbilja 
čisto i veličanstveno. Naravno da je dobro to što ste opisali. Obrazovati decu principima Dafe će 
doneti beskrajnu dobrobit u njihovom životu. 

 
Učenik: Neki ljudi iskreno vežbaju hrišćanstvo, budizam itd, i nemaju priliku da dobiju Falun 

Dafu. Hoće li za njih postojati izlaz? 
 
Učitelj: Pre nego što sam ovo počeo da radim, njihovi bogovi su eksplicitno otkrili onim 

svojim ljudima koji se zaista mogu spasiti da ću ja ovo raditi. Neki ljudi su poverovali, a neki 
nisu. Ja ne marim kakva je religija ili koliko je visok položaj čoveka. Ja ne obraćam pažnju na to 
ko je neko: samo gledam srce osobe. Dok stoje predamnom, svi su najpre ljudi i ja gledam samo 
ljudsko srce. Ako ne želite da se kultivišete, ja ništa neću učiniti. Ako želite, ja vam nudim 
spasenje. Tako je to! Ja ne pridajem značaj nikakvim formalnostima i ja ne gledam na zvanični 
rang osobe, ili u koju [religiju] veruje. (Aplauz) 
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Učenik: Kultivišem Dafu nekoliko godina. Poslednjih nekoliko meseci, deleći iskustva sa 
svima, video sam da neki učenici pričaju bez prestanka i od toga sam sve više gubio želju da sam 
nešto kažem. Učitelju, molim vas da mi kažete je li moje stanje u redu. 

 
Učitelj: Ako oni ne prestaju da pričaju i što više pričaju, vi sve manje želite da slušate i sve 

ste nemirniji, onda to znači da imate vezanost! I što više on priča, manje se čini da je kraj na 
vidiku. To je zapravo ciljalo na vas, iako se taj nije direktno vama obraćao. (Aplauz) To je 
trebalo da razotkrije vaše vezanosti. Zapravo, vaše vezanosti su razotkrivene. Samo što vi to 
pokušavate da zataškate govoreći da je druga osoba bez prestanka pričala. Zar vam nisam rekao 
da treba da pogledate u sebe s čime god se sreli? Nije li tu isplivala neka vaša vezanost? Pošto 
ste vi kultivatori i izuzetni ljudi, zašto još uvek vidite loše stvari u običnim ljudima i poredite 
sebe s njima? Iako je on kultivator, on se i dalje kultiviše među običnim ljudima, on i dalje ima 
vezanosti koje nije odstranio, i dalje prikazuje ponašanje običnih ljudi. Kad ne bi imao te stvari, 
zar ne bi bio buda? Zar ne bi bio bog? Nije li to istina? Pa jednom kad se desi ovaj ili onaj 
problem među našim učenicima, vi naprosto razmišljate o tome zašto se taj drugi tako loše 
kultivisao i ne želite da pogledate u sebe. Svima sam rekao u mojim Fa predavanjima da kad se 
desi konflikt između dvoje ljudi i to vidi treći, čak i taj treći treba da se upita: “Aha, među njima 
se dešava sukob, zašto sam ja bio tu da to vidim? Zato što imam neke vezanosti? Je li to zato što 
i ja imam tu vrstu problema?” Pošto se kultivišete, potrebno je da budete zbilja odgovorni prema 
sebi i treba da gledate unutar sebe. Drugo što bih hteo da pomenem je da na grupnom učenju Fa 
neki učenici teraju i teraju sa stvarima koje nisu u vezi s Dafom ili kultivacijom, a to ometa naše 
učenike i njihovu kultivaciju. Na ovo posebno treba da obratite pažnju i jasno ukažete na to 
onima koji to čine. 

 
Učenik: Kad ugledam sebičnu stranu kultivatora, ja se tako loše osećam. 
 
Učitelj: Onda imate još jednu vezanost. Niko ne bi smeo moći da uznemiri srce kultivatora. 

Kad ugledate da se pokazala njegova vezanost, moguće je da se ona pokazala da biste popričali s 
njim i pomogli mu da postane svestan toga i ukloni je. Ako njegova sebičnost deluje na vas i 
uznemirava vas, kako može biti da nemate nikakvih vezanosti? Nije li tako? 

 
Učenik: Kad neko gaji demone u sopstvenom umu, zašto će pasti sve do dna i više neće 

ponovo moći da se kultiviše? 
 
Učitelj: Dao sam vam jedan opis. Ako gajenje demona u sopstvenom umu dospe do stupnja 

kad je nemoguće vratiti se nazad, on će pasti sve do dna. Ako bude u stanju da shvati šta se 
desilo, onda ima prostora da se izvadi situacija. Ja sam svima ispričao na osnovu Fa-principa o 
opasnosti gajenja demona u sopstvenom umu. 

 
Učenik: Da li kultivatori mogu da promene obrazovni sistem i olakšaju ljudima u društvu da 

prihvate Dafu? 
 
Učitelj: Puno je učenika koji osećaju da je Dafa nešto jako dobro, što može da im promeni 

srce i može da učini da društvo zbilja dostigne svoje najbolje stanje, ono s visokim moralnim 
standardom. Tako mnogi učenici i obični ljudi koji se ne kultivišu misle da kad bi ga ljudi u 
društvu naširoko prihvatili i naveli još više ljudi na ovakvo ponašanje, kako bi ovo društvo 
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postalo divno! U stvarnosti, vama je i dalje na umu obično ljudsko društvo. Samo vam ovako 
mogu predstaviti, jer vaše shvatanje Fa još uvek nije tako duboko i još niste baš shvatili da ovaj 
Fa koji ja predajem ne služi da se ovo ili ono postigne u društvu običnih ljudi, već služi da se Fa 
predaje kultivatorima i da omogući kultivatorima da budu spaseni. Društvo običnih ljudi je to što 
jeste. Kad bi među običnim ljudima zaista bilo visokih zvaničnika koji koriste dobrodušne Fa-
principe Dafe da promene moralni standard u društvu koji se na dnevnoj bazi degradira, onda bi 
to bio čin dobrih srca ljudi i ja ne bih bio protiv toga. Jer taj bi širio Dafu za dobro ljudi, pa je to 
tako. To su stvari običnih ljudi i stvari koje će se desiti u narednoj fazi kad Fa bude ispravljao 
ljudski svet. 

 
Učenik: Svi učenici s Tajvana šalju vam pozdrave! 
 
Učitelj: Svima zahvaljujem! (Aplauz) 
 
Učenik: Imam nekoliko pitanja da postavim. Da li nivo sposobnosti osobe dolazi sa 

njegovom dušom po rođenju ili se uređuje na osnovu njegove vrline i karme? 
 
Učitelj: Vi govorite o dve vrste sposobnosti. Prva je tzv. pamet običnih ljudi i ona uopšte nije 

dobra za proces kultivacije, već predstavlja ozbiljnu prepreku. Druga vrsta je prikaz sposobnosti 
tokom kultivacije, koje su izvan onih koje imaju obični ljudi. One su ishod nekih prenatalnih, 
kao i postnatalnih elemenata. Ali u kultivaciji, ovo nije standard koji se koristi za ocenu nečijeg 
nivoa. Da bi se ocenila sposobnost osobe da se kultiviše i shvati the Fa, mora se pogledati 
njegova osnova. Prvobitna priroda osobe je zatrpana tokom dugih godina uključenih u životne 
vekove reinkarnacija. Koliko prvobitna priroda može da proviri zavisi od toga koliko je dobra 
osnova te osobe i njena sposobnost da se prosvetljuje. 

 
Učenik: Širom sveta, ostali su uzvišeni likovi buda, taoa i bogova prikazani na skulpturama i 

slikama na raznim mestima. Kako su uspeli da ostanu u ljudskom svetu? 
 
Učitelj: Pitate kako su ljudi znali za lik bude. Vrlo su krupne razlike između onih ljudi koji 

žive u vremenskim periodima kad je moral čovečanstva dosta dobar u odnosu na ljude koji žive u 
vremenskim periodima kad je ljudski moral loš. Što je viši moralni standard ljudskog društva, 
bogovi ljudima prikazuju više istine univerzuma i to je nešto što donosi stanje društva u celini. 
Onda, današnje društvo nije dobro jer današnje društvo obožava nauku a ne bogove, pa stoga 
ljudi mogu da vide sve manje i manje. Pored toga, ovu nauku su za ljudska bića stvorili 
vanzemaljci, koji su takođe bića iz ove dimenzije. Samo što su oni bića sa drugih planeta. Mnoge 
od onih slika velikog formata u Luvru u Francuskoj opisuju božanska bića. Opisi su veoma 
realistični. Video sam slike i tamo je zaista tako. Ali one su ostale iz vremena kad je hrišćanstvo 
bilo na vrhuncu. Drugim rečima, one su nasleđene iz vremena kad je ljudski moralni standard bio 
najbolji mogući i kad su ljudi najviše verovali u bogove. Bilo je puno umetnika koji su 
istovremeno bili predani hrišćani. Pa bi im bogovi pokazivali stvari i oni bi mogli da ih vide. Svi 
znate koliko dobro umetnici mogu u momentu da zapamte prizor. Videvši te scene bogova, oni 
su mogli da ih naslikaju. Mislim da su ih naslikali vrlo blisko realnosti na vrlo stvaran način, i da 
su oni tu zaista onakvi kakvi jesu. Kad gledaju slike velikih formata poput tih, mnogi ljudi 
počinju da osećaju svetost i poštovanje—poštovanje kakvo se ima za veličanstvene bogove. Na 
isti način su i likovi buda ostavljeni čovečanstvu. 
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Učenik: Materija oformljena kroz kultivaciju do Ispunjenja je dragocena onima na visokim 

nivoima. Radi li se tu o povratku prvobitnom, pravom sebi, plus procesu kultivacije? 
 
Učitelj: Uopšte nije kao ta veza koju ste vi napravili jer vaš proces kultivacije je zapravo 

vraćanje prvobitnom, pravom sebi. “Materija oformljena kroz kultivaciju do Ispunjenja je 
dragocena onima na visokim nivoima”—to nema smisla. Možda nije dragocena onim višim 
bogovima koji su iznad domena na kom se vi Ispunjujete. A još viši bogovi na nju gledaju kao na 
prljavštinu. Zapravo, sve u ovom univerzumu što ne valja biva odbačeno ovde u ljudsko društvo. 

 
Učenik: Mogu li hrišćani da se kultivišu u Dafi? 
 
Učitelj: Malo pre sam izgovorio ove reči: rekao sam da bogovi ne pridaju nikakav značaj 

bilo kojim religijama, jer one su nešto što su doneli ljudi. Kad je Isus bio na ovom svetu, nije bilo 
crkve i nije bilo hrišćanske religije. A kad je Šakjamuni bio na ovom svetu nije bilo hramova, jer 
njih su stvorili ljudi. Kad je Šakjamuni bio na ovom svetu nije bilo Svetog pisma, a kad je Isus 
bio na ovom svetu isto tako nije bilo Biblije. Ljudi su to kasnije napisali sećajući se šta je 
prethodno bilo rečeno. 

 
Bude i bogovi ne pridaju nikakav značaj formama koje su ljudi usvojili, pa gde je poenta 

razmišljati koju formu usvojiti? Religija nije loša stvar za čovečanstvo, ali kad ljudi postanu 
vezani za samu formu, onda oni nisu ozbiljni učenici bogova ili buda. Kao što znate, tokom 
Kulturne revolucije svi ti hramovi su bili demolirani. Zašto bude tada nisu intervenisale? Pa 
zašto bi intervenisali? Svakojaki ljudi su išli u te hramove, tražeći koješta. Ti ljudi koji traže 
stvari od bude se ne kultivišu. Cilj njihovog obožavanja bude je da se dobije blagoslov bude da 
se dobije sin, obogati se ili da se dobije blagoslov da se izbegnu katastrofe i nesreće. Je li buda tu 
da bi vama pomogao u tim stvarima? Buda je tu da bi se iz osnove pobrinuo za spasenje svih 
živih bića i da vas spase na nebo; a vi umesto toga tražite udobnost među običnim ljudima. Zato 
za bude, takva vezanost za traženje stvari od buda, predstavlja vezanost zbog koje se buda 
grozno oseća. Ljudi ne znaju šta rade. Oni tretiraju bude sa ljudskim emocijama, misleći: “Ja 
pričam kako ste vi bude i bodisatve divni, puni milosti i saosećanja. Pa će bude i bodisatve 
morati da mi ispune želje. Ja govorim da si ti, taj Buda, velik, pa Buda mora da je srećan.” Ljudi 
misle da nekoliko ovakvih reči usreći budu. Ljudi misle da ljudska srca mogu delovati na srce 
bude. Oni misle da će nekoliko komplimenata usrećiti bude—baš smešno. Kad neko sličan 
obožava statuu bude, može li buda ostati tu? Budu to iritira dok sluša i on je odavno otišao. A 
pošto na statui nema bude, zli duhovi koji donose haos u svetu će sići i tražiti da im pale mirisne 
štapiće. Šta onda ljudi obožavaju? Neka svi razmisle, gde je svrha zadržati taj hram? Da ga ljudi 
nisu razorili, same bude bi na njega udarile munjom. Nije li to ideja? Znači da bogovi gledaju 
samo na srca ljudi. Ako vaše srce ne dostigne standard za kultivaciju, gde je poenta u tome da 
branite budizam ili neku drugi religiju? To su stvorila ljudska bića. Pa je ono što branite religija i 
vi ste vezani za samu religiju. Kažete: “Ako budem štitio tu religiju, onda ću moći da postanem 
buda, moći ću da postanem bog i moći ću da odem na nebo.” Ali nije li to vic? 

 
Učenik: Da li tačno da se hrišćanstvo ne razlikuje puno od Falun Dafe, pri čemu su to 

naprosto razlike između istoka i zapada? 
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Učitelj: Razlika je ogromna, Falun Dafa je Fa koji je stvorio kosmos, uključujući sva živa 
bića, uključujući ljude i bogove, nebo i zemlju, i sve stvari i predmete. Sve bogove je stvorila 
Dafa kosmosa. Treba da pogledate knjigu Džuan Falun. U toj knjizi sam jasno objasnio ova 
pitanja. Možete pročitati knjigu, jer postoji engleski prevod Džuan Faluna. 

 
Učenik: Imam pitanje na koje mi nadam se, možete dati odgovor. Kultivišem se, i u periodu 

od tri godine sam lako prolazio teškoće, ali tek od prošle godine su počeli da se javljaju testovi. 
Poslednjih nekoliko meseci imam krv u stolici. Zašto se to dešava? Sad to deluje na moje 
zdravlje. Mogu li ovako da napredujem u kultivaciji? 

 
Učitelj: Možda ste svi shvatili da u postavljenom pitanju postoji problem. Hteli biste da 

nema dešavanja kao u te prethodne tri godine, ali da li se kultivacija odvija na taj način? Jeste li 
zaista bili marljivi te tri godine? Jeste li zaista smatrali sebe za kultivatora? Jeste li zadovoljili 
standard? Ponekad u svom srcu vi smatrate porodične stvari važnijim od Fa, na umu vam je 
zarađivanje para i vezanost za osećanja za porodicu, svemu tome se pridaje više značaja nego Fa, 
i ne želite da eliminišete svoju sopstvenu karmu ili istrpite ikakvu teškoću. Je li to kultivator koji 
se istinski kultiviše? Čak ni posle deset godina takve kultivacije ništa se neće promeniti. Kad 
počnem da vas istinski vodim na više, počnem da vam čistim telo, tada se izbacuju krvni ugrušci, 
otpadna krv i loše stvari od ranije. Ali vi odmah smatrate da to znači da vaše telo ima probleme. 
Vi niste sposobni da održavate čvrste ispravne misli, ne verujući da vas to Učitelj čisti za vreme 
kultivacije. Kultivacija je tako ozbiljna stvar, a vi ipak to smatrate bolešću. Kako ja gledam na 
ovo pitanje? Znači li ovo proći test? Srce vam još nije čvrsto i postojano. Prvobitno je to bila 
dobra stvar—čišćenje tela za vas. Ko bi tako nešto uradio za vas? Nije li vam to dato zato što ste 
hteli da se kultivišete? Kad ste suočeni s ovim problemom, vi ne uspevate da shvatite šta treba i 
dalje se sporo kultivišete i niste u stanju da marljivo napredujete. Kad ovo ne možete da shvatite 
sa stanovišta Fa, onda se taj proces u kom vam se telo čisti razvlači i ne završava se duže vreme, 
oklevajući po nekoliko meseci. Onda vaše misli postaju još manje postojane i teškoća izgleda 
veća kako vreme prolazi, pa je još teže proći je. Mislite: “Zašto toliko traje i opet ne može da 
prođe?” Misli počinju da se kolebaju: “Je li ovaj način kultivacije neefikasan? Brine li Učitelj o 
meni? Šta se dešava?” Već je uticalo na vaše zdravlje. Po ovom pitanju niste gledali na sebe kao 
na kultivatora. 

 
Pored toliko specifičnih problema, normalno je da neću pričati o njima. Ali razmislite, kad su 

počeli da se kultivišu u Dafi, mnogi ljudi su se oporavili od smrtnih bolesti, čak i pacijenti u 
kritičnom stanju. Oni nisu imali vezanosti pa su marljivo napredovali, uopšte ne misleći o svojim 
zdravstvenim problemima. “Bolnica je već donela smrtnu presudu, što da se plašim smrti? Danas 
sam dobio Dafu. Kultivisaću se! Dobro je koliko god daleko dospem, kultivisaću se svom 
snagom! Vreme je za vežbanje!” Neprimetno, sve njihove bolesti su nestale, jer oni nisu imali 
nikakve vezanosti za njih. Ipak takođe ima nekih koji su zaradili ozbiljne bolesti, uključujući 
pacijente sa terminalnim bolestima, a oni jesu umrli. Zašto? Jer su došli isključivo radi lečenja i 
dok su vežbali nisu mogli da se oslobode svoje sopstvene vezanosti. Mislili su: “Vežbajući Falun 
Gong, taj i taj se oporavio od terminalne bolesti. I ja mogu da se oporavim vežbajući! Došao sam 
da vežbam, pa će se ovaj učitelj i za mene pobrinuti!” Oni misle: “Ako čitam knjigu, ako radim 
vežbe, Učitelj će me sigurno izlečiti.” Vidite kako im misli stalno malo skreću. Pa bi i dalje 
mislili: “Učitelj će me definitivno izlečiti.” Na površini, oni su se kultivisali i čitali knjigu kao 
svi drugi, ali nisu li čitali zbog te svoje bolesti? Ja kod njih moram gledati na njihovu 
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fundamentalnu prirodu! Kultivacija je uzvišena. Pokušavate li da obmanete budu? Pokušavate li 
da obmanete Učitelja? Obmanjujete samo sebe. Bez promene na fundamentalnom nivou, može li 
se smatrati istinskom kultivacijom? Kako to da se učenici mogu testirati u snovima? Kad sve 
vaše namere koje skrivaju vaše [vezanosti] zaspe, onda ćemo videti kakvo je vaše stanje. 
Potrebno je zaista dostići standard kultivatora—nije li to princip? Sada učite Dafu, ali ipak ne 
napredujete marljivo. Nikako nemojte propustiti šansu. Tako je puno ljudi koji ne mogu ni da 
dobiju Fa. 

 
Učenik: Zašto uvek kad učestvujem u grupnim vežbama, moja supruga se oseća jako loše? 
 
Učitelj: To prouzrokuje vaša karma. Kad preuzmete kultivaciju, kako samo tako možete biti 

očišćeni od mnogih dugova koje ste nakupili tokom vaših prošlih života i s lakoćom postati bog? 
Kakav bi to bio bog? Stvarati karmu, a ipak ne biti odgovoran za nju—kako se to može dopustiti! 
Kad bog sagledava egzistenciju osobe, on ne gleda jedan život te osobe. Reinkarnirati se život za 
životom je baš kao ići iz jednog dana u drugi. Nije vam dopušteno da se jednog jutra samo tako 
probudite iz noćnog sna i kažete da ne priznajete ono što ste juče učinili. Nije li tako? Bogovi 
gledaju vaše postojanje u celini i gledaće se na sve što ste učinili u bilo kom datom periodu. 

 
Učenik: Kako osoba povećava svoj prag tolerancije? 
 
Učitelj: Tokom vaše kultivacije on će se prirodno širiti, jer to nije nešto što možete izvesti 

svojom voljom. Što više vezanosti se otpusti, srce postaje veće i veća je tolerancija. 
 
Učenik: Sanjala sam da mi je Učitelj poslao poštom četiri čaše, ali samo jedna je stigla 

neoštećena. Sledećeg dana sam sanjala da imam četiri kćeri, ali samo jedna je preživela. Kolege 
praktikanti su došli do shvatanja da sam možda dobila samo četvrtinu onog što Učitelj daje. Je li 
to tačno? 

 
Učitelj: Dato vam je da biste se prosvetlili, pa ne mogu otkriti. Kad bih otkrio, ne bi li onda 

ispalo da sam to zadao sebi da otkrijem? 
 
Učenik: Kad se dostigne nivo buda, postoje li i dalje glavna duša i sporedna duša? 
 
Učitelj: Tada ih više nema. Nisam li istakao u Džuan Falunu da nakon dostizanja Ispunjenja 

sporedna duša može postojati samo kao zaštitnik Fa, ili u nekom drugom obliku? 
 
Učenik: Kina je dobra sredina za kultivaciju. Da li će rezultati kultivacije trpeti ako se neko 

vreme boravi u Australiji? 
 
Učitelj: Neće. Dok god se kultivišete, svuda će biti isto. 
 
Učenik: Kad sedim u meditaciji jedan sat, obično mi se čini da je to dugo i moram da 

završim u bolu. Ali sam ustanovio da vreme prolazi jako brzo u trenucima kad eliminišem karmu 
i meditiram. Čini se kao da prođe za čas i osećaj je drugačiji. Je li ova situacija u redu? 

 
Učitelj: Za vreme vežbi javljaju svakakve situacije, i njihova pojava je sasvim normalna. 
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Učenik: Ako meditiram u vreme kad eliminišem karmu, da li će obe strane eliminisati 

karmu? 
 
Učitelj: Koje dve strane? Ona strana koja se dobro kultivisala neće osetiti bol, a što se tiče 

telesnih nogu naravno da će osećati bol. Nakon nekog vremena sedenja, ne samo da će vas noge 
boleti: takođe postoji bol i utrnulost u leđima, osećaj nemira i osećaj mučnine. Takve su psihičke 
i fizičke muke! Bol u nogama je samo nešto što treba izdržati na fizičkom nivou, a dok 
meditirate takođe ćete morati da savladate i stvari koje vas čine nemirnim! Tada želite da spustite 
noge. Mnogi naši praktikanti osećaju ove stvari. Muke zaista eliminišu karmu. 

 
Učenik: Osećam se vrlo srećnim što mogu lično da vas vidim, a sada imam pitanje. Pričali 

ste o vežbanju jednog načina kultivacije. Ako tokom svakodnevnog života čitam budističko Sveto 
pismo i knjige, mislim da je to za učenika na niskom nivou poput mene korisno. Standard 
možemo dostići polagano, jer budizam je takođe Buda Fa. Je li tako? 

 
Učitelj: Vaše razmišljanje nije ispravno, jer Dafa i budizam nisu isto. Treba više da čitate 

Džuan Falun. Zbilja želim puno toga da vam kažem. Vi puno želite da znate, ali ja danas nemam 
dovoljno vremena. Ovde razgovaram sa mojim učenicima, kultivatorima, o problemima s kojima 
su se sreli dok su se kultivisali na svojim različitim nivoima. Ako želite da se kultivišete, onda 
malo čitajte knjigu. Čitajte Džuan Falun, pa onda možete odlučiti. Sami možete odlučiti da li da 
se kultivišete ili da čitate svoje budističko Sveto pismo. Dafa se razlikuje od svih religija. 

 
Učenik: Kad vas vidim, osećam se vrlo emotivno i ostajem bez reči. Želim da kažem nešto, ali 

ne znam šta da kažem. Kad je to slučaj, da li se radi o tome da moja glavna svest nije bistra, ili 
su moja ljudska osećanja prejaka? 

 
Učitelj: Nijedno od ta dva. Kad me mnogi učenici—ne samo vi— vide, oni nemaju šta da 

kažu. Jer u tom trenutku, onaj vaš deo koji je dobro kultivisan postaje budan. Ona strana koja se 
dobro kultivisala zna sve o Fa-principima u tom domenu, pa kad me vidi nema šta da pita. 
Učitelj je tako puno učinio za sve, a to zna ona vaša strana koja je svesna. Na površini ja vam 
samo objašnjavam Fa-principe, ali vaš pravi napredak na drugim poljima kao i eliminaciju karme 
za vas i mnoge stvari koje su za vas učinjene—deo njih možete da vidite. Zato kad me vidite, vi 
samo želite da plačete, a ona vaša strana koja se nije dobro kultivisala ne zna razlog za to 
plakanje. To je situacija. Jer vi znate da nema načina da se opišu stvari koje Učitelj čini za vas. U 
ovom nespasivom, haotičnom svetu, u doba kad ljudski moral rapidno opada, ja vam pomažem 
da eliminišete karmu i dajem vam tako puno toga. Da vam ja nisam dao ovu priliku, niko ne bi. 
Ona vaša strana to vidi. Eto šta je to stanje. (Aplauz) 

 
Učenik: Hteo bih da pitam, kako da znam da li sam dobio Fa? U prošlosti sam imao 

dijabetes i povišen holesterol, a otkad vežbam Falun Gong sve je u redu. Da li to znači da sam 
već dobio Fa? 

 
Učitelj: Ne znači li to da se o vama vodi računa? Praksa kultivacije uvek zahteva da se 

najpre podešava telo dok ne postane dobro, a onda da se uđe u fazu formalne kultivacije. Vi već 
doživljavate promene. Da se nisam pobrinuo za vas, te promene se ne bi desile. Nije li to onda 
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primer promena koje se odigravaju pod Fa? Treba samo puno da čitate knjigu, puno da učite Fa i 
da marljivo napredujete. 

 
Učenik: U kultivaciji, da li nam je dozvoljeno da recitujemo formule za vežbe dok vežbamo? 
 
Učitelj: Recitujte formule pre vežbi. Tokom vežbi nije neophodno da se recituju i najbolje je 

ni o čemu ne misliti. Tako je najbolje. 
 
Učenik: Mogu li se oni učenici koji su upravo ušli u kultivaciju Ispuniti zajedno sa učenicima 

koji se kultivišu nekoliko godina? Ima nekih starijih ljudi čiji je nivo pismenosti ograničen i ima 
nekih njihovih sopstvenih faktora, posebno slaba sposobnost da se razume Fa. Kako da gledamo 
na njihovu kultivaciju do Ispunjenja? 

 
Učitelj: Nemojte potcenjivati starije generacije, jer sve zavisi od stepena marljivosti osobe i 

ne možete tako gledati na nečije godine. Jednom kad vam dam da dobijete Fa, uvek ću vam dati 
puno vremena. Ali ako ne možete biti marljivi, ako niste sposobni da smatrate sebe kultivatorom, 
onda je sve uzalud. Ja vam dajem dovoljno vremena. Imate dovoljno vremena da budete marljivi, 
a ne vremena da se kultivišete s pola srca. 

 
Učenik: Tri dana nakon što je rođeno moje dete video sam starijeg stranca koji je nosio crnu 

odeću i šešir, koji ćebetom pokriva dete. Svi u našoj porodici su Dafa kultivatori, pa je to trebao 
da bude Učiteljev fašen, a ne stariji stranac. Ne shvatam, pa smem li da zamolim Učitelja da ovo 
malo objasni? 

 
Učitelj: Ja imam različite likove na različitim nivoima i imam različite rajeve na različitim 

nivoima. Takođe, što se tiče toga odakle je dete došlo da dobije Fa i da li postoji božansko biće 
koje ga prati i pazi na njega, ništa od toga vam ne mogu reći. Samo nastavite da se kultivišete. 
Kad vidi ovakve stvari, čovek treba da bude još marljiviji. 

 
Učenik: Veoma se nadamo da će oni učenici bele rase koji su imali koristi od Dafe 

proaktivno istupiti i predstaviti Dafu svojim sunarodnicima. 
 
Učitelj: Svaki učenik Dafe, bez obzira je li belac, Kinez ili iz neke druge etničke grupe, zna 

šta treba da radi tokom kultivacije. 
 
Učenik: Kad sam stigao u Australiju trebalo mi je četiri meseca da nađem vežbalište. Svi 

učenici izgledaju mi poznati iako ih nikad ranije nisam sreo. Na konferenciji za razmenu 
iskustava, svi učenici Dafe koje sam video izgledaju mi kao da sam ih ranije sreo i uopšte mi ne 
izgledaju nepoznato. Zašto je tako? 

 
Učitelj: Naravno da je tako. Naši učenici Dafe kultivišu isti Fa, svi se kultivišu u Dafi. Strane 

koje su se dobro kultivisale vrlo dobro poznaju jedna drugu i međusobno se možda poznajete iz 
nekog drugog života. 

 
Učenik: Um mi je često prazan, ali neki ljudi me često pitaju: “Kažeš da je Falun Gong 

dobar, pa što onda ničeg ne možeš da se setiš?” 
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Učitelj: Jer ona strana koja je dobro kultivisana, ona strana koja je kultivisana do stanja 

jasnoće je blokirana, dok ona strana kojoj nije jasno, to je uvek ona strana koja se nije dobro 
kultivisala. Ne dajte da stvari koje vas ometaju ponovo deluju na vas. 

 
Učenik: Još od detinjstva sam sažaljevao sebe. Je li i ovakvo sažaljenje vezanost koju treba 

ukloniti? 
 
Učitelj: Tako je. Oslobodite se toga, jer danas ste najsrećnije biće u kosmosu. Vi ste učenik 

Dafe i zavide vam čak i bogovi na nebesima. Pa zašto biste sažaljevali sebe? 
 

*   *   *   *   * 
 
Naša dvodnevna konferencija se završava. Mislim da su svi napredovali kroz ovu dvodnevnu 

Fa-konferenciju. Isto tako, ova Fa-konferencija je potpuno uspela, bila je jako dobra i postigla je 
očekivane rezultate. Ova Fa-konferencija je omogućila svakom učeniku da otkrije gde 
podbacuje, a u kasnijoj kultivaciji, svi oni će vredno nastaviti da napreduju jačajući svoje 
uverenje u kultivaciju čineći da ova Fa-konferencija zaista ispuni svoj cilj. To je cilj održavanja 
konferencije. Takođe se nadam da će ova Fa-konferencija poslužiti kao inspiracija i da ćete od 
sada biti odgovorni prema sebi u kultivaciji. Ovde sedi velik broj novih učenika i neki nemaju 
dobro razumevanje Dafe. Pošto ste došli i videli sve ovo, nadam se da ćete obezbediti primerak 
knjige i učiti iz nje. [Razmislite] zašto je tako puno ljudi uči i zašto se tako puno ljudi kultiviše? 
Možda ste osetili harmoničnu atmosferu u ovom našem okruženju. Trenutno čovek ne može naći 
ništa slično pod bilo kojim okolnostima, gde god se nalazio. 

 
Radeći ovo ja sam uzeo u obzir da treba biti odgovoran prema ljudima i društvu, i samim tim 

mi nismo prouzrokovali nikakve nevolje za društvo. Bez obzira u kojoj oblasti naši učenici žive, 
oni su dobri ljudi. Uvek kad se sretnemo sa bilo kakvim nevoljama ili bilo kakvim teškoćama, 
moramo koristiti dobrodušno srce i blagost obraćajući se drugim ljudima i apsolutno nije 
dozvoljeno da vaša loša strana igra bilo kakvu ulogu. 

 
Ova Fa konferencija se završava i nadam se da ćete svi vi biti od sada marljiviji. Nakon ove 

Fa-konferencije će biti još više učenika koji uče Fa, grade na osnovu prošlosti i dobijaju 
inspiraciju za budućnost i nadam se da ćete svi vi moći da budete dobri. Konačno, nadam se da 
ćete se svi vi konstantno unapređivati i uskoro dostići Ispunjenje! (Aplauz) 
 
 
 


